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Plats och tid Ljusdalssalen, måndagen den 30 september 2024 klockan 16:00-19:10 

Beslutande Ledamöter 

Annelie Wallberg (S), Ordförande 

Eva-Marie Forslin (LB), 1:e vice ordförande 

Stefan Bergen (M) tjg ersättare istället för Thomas Evensson (M) 

Pernilla Färlin (M) 

Maria Molin (M) 

Lars Molin (M) 

Kennet Hedman (M) 

Ulf Nyman (M) 

Carina Bergen (M) § 85 

Kjell Israelsson (M) tjg ersättare istället för Carina Bergen (M) § 86-99 

Jonas Rask Samuelsson (C) 

Anna-Karin Zachrisson (C) 

Solange Nordh (C) 

William Våhlberg (C) 

Henrik Estander (L) 

Helena Brink (L) tjg ersättare istället för Maud Jonsson (L) 

Bertil Skoog (L) 

Roger Kastman (KD) 

Marit Holmstrand (S) 

Ove Schönning (S) 

Lena Svahn (S) 

Sawsan Ghazal (S) 

Iréne Jonsson (S) 

Kristoffer Hansson (S) 

Kristina Michelson (S) 

Maria Fernmalm (S) 

Lennart Canskog (S) 

Gunnar Eriksson (S) 

Sara Cedenman (S) tjg ersättare istället för entledigade Walle Olsson (S) 

Kiki Furstedt (V) 

Mårten Züchner (V) tjg ersättare istället för Oscar Löfgren (V) § 83-99 

Kristoffer Kavallin (MP) 

Karin Jansson (MP) 

Henrik Karlström (SD) 

Jens Furuskog (SD) 

Sven Persson (SD) 

Magnus Florkölen (-) 

Thomas Svensk (SD) 

Magnus Nyholm (SD) 

Marie Mill (LB) tjg ersättare istället för Fredrik Röjd (LB) 

Torsten Hellström (LB) tjg ersättare istället för Jonny Mill (LB) 

Marie-Louise Hellström (LB) 
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 Ersättare 

Barbro Andin Mattsson (C) 

Mona Änges (KD) 

Jan Nordlinder (S) 

Aden Musdaf Mubarak (S) 

Milva Jansson (MP) 

Kristina Krantz (MP) 

Sigurd Mattsson (-) 

Övriga deltagare Administrativ chef Karin Höglund, sekreterare 

Justerare Ulf Nyman och Ove Schönning 

Justeringens plats och tid Digital justering, 2024-10-08 
 

Underskrifter 

 Sekreterare 

  
Paragrafer §§ 74-99 

 Karin Höglund   

 Ordförande 

   

 Annelie Wallberg   

 Justerare 

   

 Ulf Nyman och Ove Schönning   
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ANSLAGSBEVIS 

 

Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 

Forum Kommunfullmäktige 

Sammanträdesdatum 2024-09-30 

Datum för anslags upprättande 2024-10-08 

Datum för anslags nedtagande 2024-10-30 

Förvaringsplats för protokollet Kommunkansliet, plan 5 i Kommunhuset, Ljusdal 
 

Underskrift 

  

 Karin Höglund  
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Kungörelse av sammanträdet  

 

Dagens sammanträde har tillkännagivits genom en kungörelse 20 september 

2024. Kungörelsen har ställts till varje ledamot och ersättare 20 september 

2024 i enlighet med kommunfullmäktiges beslut. Kommunfullmäktige 

uttalar enhälligt att sammanträdet är i laga ordning kungjort.  

 

Ordföranden frågar om ej kungjord men till dagens sammanträde anmälda 

avsägelser får upptags på dagordningen. Ordföranden finner att kommunfull-

mäktige bifaller detta.  

 

Allmänhetens frågestund  
 

Färila Föräldraforum ställer följande fråga: 

Under stormötet den 6 maj i Färila skola medgavs att elevperspektivet 

missats vid framtagandet av generalplanen. På kommunstyrelsesamman-

trädet den 8 maj informerade Henrik Estander att utbildningsförvaltningen 

arbetar på en barnkonsekvensanalys. 

 

Vi i Färila Föräldraforum undrar på vilket sätt ni sedan dess har försäkrat er 

om att involvera elever och inkludera elevperspektivet i beredningen av 

generalplanen?  

Utbildningsnämndens ordförande Henrik Estander svarar på frågan. 

Färila Föräldraforum ställer också följande frågor: 

På kommunstyrelsesammanträdet den 8 maj biföll kommunstyrelsen ett 

initiativärende från Jonas Rask Samuelsson och Lena Svahn om att inför 

beslut om generalplanen ta fram en konsekvensanalys av hur förändringar av 

skolstrukturen påverkar en rad olika aspekter av våra samhällen, såsom 

exempelvis attraktivitet, påverkan på annan service, sammanhållning, elever 

och lärares restider och påverkan på civilsamhället. 

 

Vi undrar om denna konsekvensanalys är genomförd och på vilket sätt dess 

slutsatser har eller kommer inkluderas i den fortsatta beredningen av 

generalplanen? I annat fall, hur ser tidsplanen för att ta fram denna 

konsekvensanalys ut och hur kommer den presenteras?  

Första gången Färila Föräldraforum ställde frågor om Färila Skola i denna 

församling var den i juni 2022. Två år har nu passerat utan att en renovering 
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och ombyggnation har påbörjats och vi undrar därför: När kommer 

renoveringen av Färila skola F-9 igång? 

Kommunstyrelsens ordförande Pernilla Färlin (M) svarar på frågorna. 

 

Ledamöternas korta frågor  

 

Lena Svahn (S) ställer en fråga om var i beslutsprocessen motionen om att 

införa prislappsmodellen ligger? 

 

Kommunstyrelsens ordförande Pernilla Färlin (M) svarar på frågan.
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§ 74 Dnr KS-00204/2024  

Svar på revisionsrapport: Granskning av 
investeringsprocessen. För kännedom 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1. Informationen noteras till protokollet.  

Sammanfattning av ärendet 

Revisorerna har i brev den 13 maj bett om kommunstyrelsens synpunkter på 

de slutsatser och de rekommendationer som finns redovisade i rapporten 

samt få svar på vilka eventuella åtgärder som ska vidtas och när de beräknas 

vara genomförda. 

 

Kommunstyrelseförvaltningen delar revisionens synpunkter att det främst 

mot bakgrund av kommande investeringar finns behov av att förtydliga och 

utveckla vissa moment samt den långsiktiga planeringen.  

 

Mot bakgrund av ovanstående föreslås att kommunstyrelsen beslutar att 

uppdra åt kommunstyrelseförvaltningen att förtydliga och utveckla vissa 

moment samt den långsiktiga planeringen i enlighet med revisionens förslag. 

  

Syftet med granskningen har varit att bedöma om kommunstyrelsen har 

säkerställt en tillräcklig styrning, kontroll och uppföljning av 

investeringsprocessen. 

 

Revisionens samlade bedömning utifrån granskningens syfte är att 

investeringsprocessen delvis är ändamålsenligt utformad och att den interna 

styrningen och kontrollen i investeringsprocessen delvis är tillräcklig. 

 

Bedömning grundar sig på att det finns en väl inarbetad arbetsmodell som till 

delar är dokumenterad, men att det främst mot bakgrund av kommande 

investeringar finns behov av att förtydliga och utveckla vissa moment samt 

den långsiktiga planeringen.  

 

Utifrån resultatet av deras granskning rekommenderar de kommunstyrelsen 

att: 

 Se över och utveckla Riktlinjer för planering och finansiering av 

investeringar.  
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 Se över förvaltningsavtalet med Ljusdalshem AB.  

 Ta fram en mer långsiktig planering av investeringar  

 Säkerställa att beslutsunderlag och riskanalyser genomförs och 

uppdateras vid behov för större projekt.  

 Se över metoder att hantera avvikelser liksom uppföljning och 

slutrapportering av främst större projekt.  

 

Kommunstyrelseförvaltningen delar revisionens synpunkter att det främst 

mot bakgrund av kommande investeringar finns behov av att förtydliga och 

utveckla vissa moment samt den långsiktiga planeringen.  

 

Mot bakgrund av ovanstående föreslår förvaltningen att kommunstyrelsen 

beslutar uppdra åt kommunstyrelseförvaltningen att:  

 Se över och utveckla Riktlinjer för planering och finansiering av 

investeringar.  

 Se över förvaltningsavtalet med Ljusdalshem AB.  

 Ta fram en mer långsiktig planering av investeringar.  

 Säkerställa att beslutsunderlag och riskanalyser genomförs och 

uppdateras vid behov för större projekt.  

 Se över metoder att hantera avvikelser liksom uppföljning och 

slutrapportering av främst större projekt.  

 

Detta bör ske under hösten 2024. 

 

Styrdokument och juridik  

Nämnderna följer gällande regelverk (Ekonomistyrningsregler samt riktlinjer 

för investeringar). 

 

Koppling till Agenda 2030 

Detta ärende påverkar inte direkt kommunens arbete med ekonomisk, 

ekologisk eller social hållbarhet, men en fungerande investeringsuppföljning 

är en viktig förutsättning för att kunna uppnå målen kopplade till Agenda 

2030. 

 

Ekonomiska konsekvenser 

Arbetet med investeringar ingår i verksamheternas ordinarie arbete och 

hanteras inom nämndernas och bolagsstyrelsernas ordinarie ekonomiska 

ramar. 
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Beredning & samråd 

Investeringsprocessen följer en årlig och fastställd process. Ärendet har 

beretts av kommunstyrelseförvaltningen. Samråd har skett med revisionen 

och dess biträden. 

 

Uppföljning 

Föreliggande beslut bör följas upp vid årsskiftet 2024/2025. 

 

Kommunstyrelsen lämnade yttrandet till kommunrevisionen 29 augusti 

2024, § 160. 

 

Kommunrevisionens ordförande Björn Brink (C) informerar.  

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens protokoll 29 augusti 2024, § 160 

Arbetsutskottets protokoll 15 augusti 2024, § 92 

Arbetsutskottets protokoll 11 juni 2024, § 92 

Kommunstyrelseförvaltningens skrivelse 23 maj 2024 

Begäran om yttrande 15 maj 2024 

Revisionsrapport 15 maj 2024 

Propositionsordning 

Ordföranden föreslår att informationen noteras till protokollet. Ordföranden 

finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt 
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§ 75 Dnr KS-00399/2023  

Flytt/ombyggnad centralkök 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1.  Ytterligare 24 590 000 kronor anslås till flytt och ombyggnad centralkök. 

 Total investeringsbudget för projektet är 32 092 000 kronor. 

 

2.  Flytt/ombyggnad finansieras med lån på maximalt 32 092 000 kronor. 

Sammanfattning av ärendet 

Kommunstyrelsen beslutade vid sitt sammanträde i september 2023 att 

uppdra åt kommundirektören att projektera och upphandla i enlighet med det 

som i beslutsunderlaget kallades för alternativ 2. Alternativ 2 innebar att 

kostenheten lämnar centralköket och flyttar till Slottegymnasiet kök, som 

byggs om och anpassas för produktion för varm mat till gymnasiet elever 

och kyld mat till samtliga kommunens särskilda boenden, matlådor till 

kunder i ordinärt boende samt till Närvårdsavdelningen vid Ljusdals sjukhus. 

Propellerns och Galaxen (Förskola), Stenhamre, Gärde, Nybo och Tallåsen 

skola blir tillagningskök. Detta innebär en effektivisering med 4 miljoner 

motsvarande 5 ÅA.  

 

Preliminär tidplan 

 Slotte, november 2024 

 Stenhamre, januari 2025 

 Gärde, april 2025 

 Tallåsen, juni 2025 

 

Projekteringen startades upp i januari, anbudet gick ut i juni. Inlämningen 

var 23 augusti, alla som lämnade in fick komplettera. Tilldelningen blev klar  

4 september och därmed blir sista dag för överklagande 10 september.   

 

En detaljerad drifts kalkyl behöver tas fram för alternativ 2 men de ökade 

kapitalkostnaderna finansieras med effektiviseringen om 4 miljoner kronor 

(5 tjänster). 

 

Ljusdals kommun har idag lån om totalt 70 miljoner kronor och en soliditet 

om cirka 22 % inklusive pensionsförpliktelser.    
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Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens protokoll 12 september 2024, § 167 

Tjänsteskrivelse 11 september 2024 

Arbetsutskottets protokoll 27 augusti 2024, § 97 

Förslag till beslut 15 augusti 2024 

Yrkanden 

Pernilla Färlin (M): Bifall till kommunstyrelsens förslag.  

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Pernilla Färlins 

yrkande.  Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt  

Ekonomienheten 

Kostenheten 

Fastighet 
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§ 76 Dnr KS-00293/2024  

Köp av fastighet Öster-Skästra 24:14 Järvsö Station 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1.  Ljusdals kommun köper fastigheten Öster-Skästra 24:14 av Järvsörådet 

 enligt bifogat köpeavtal. Köpeskilling 2 300 000 kronor. 

 

2.  Pengar tas från rörelsekapitalet.  

Sammanfattning av ärendet 

Kommunstyrelsen tog 2019-10-02 § 179 ett inriktningsbeslut gällande Järvsö 

station, en av punkterna var att ”Ljusdals kommun ska genom avtal eller 

förvärv skapa rådighet över mark vid stationsområdet.” Syftet är att skapa en 

välkomnande och tillgänglig stationsmiljö för att ge goda förutsättningar för 

ett hållbart resande. 

 

Diskussioner har förts mellan Järvsö Rådet, som i dag äger fastigheten, och 

kommunen och den lösning som nu föreslås är att kommunen köper 

fastigheten Öster-Skästra 24:14 av Järvsö Rådet. Köpet gäller hela 

fastigheten inklusive byggnader, besiktning är gjord av kommunens 

fastighetsförvaltning och fastigheten köps i befintligt skick. Befintliga 

hyresavtal följer byggnaderna. 

 

Enligt förhandling har kommunens fastighetsavdelning och Järvsö Rådet 

kommit överens om en köpeskilling om 2 300 000: - och tillträdesdatum 

2024-10-01.  

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens protokoll 12 september 2024, § 172 

Tjänsteskrivelse daterad 27 augusti 2024 

Föreslaget köpekontrakt 

Protokoll från kommunstyrelsen 2019-10-02 § 179 

Yrkanden 

Pernilla Färlin (M), Marit Holmstrand (S) och Jonas Rask-Samuelsson (C): 

Bifall till kommunstyrelsens förslag.  
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Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Pernilla Färlins m 

fl yrkande. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt 

Näringsliv- och exploateringsenheten för verkställande 

Ekonomienheten  
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§ 77 Dnr KS-00042/2023  

Detaljplan för Sörkämsta 7:27 med flera - antagande 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1. Detaljplan för Sörkämsta 7:27 med flera ”Bostäder vid Norshagen” antas.  

Sammanfattning av ärendet 

Syftet med detaljplaneförslaget är att möjliggöra naturskön och blandad 

bostadsbebyggelse cirka 3 kilometer väster om Ljusdals station. 

 

Planen omfattar både en kommunal fastighet och privata fastigheter. 

Exploatören har ett markanvisningsavtal med kommunen som träder i kraft 

vid en lagakraftvunnen detaljplan.  

 

Planförslaget är inte utpekat som bebyggelseområde i den fördjupade 

översiktsplanen för Ljusdals tätort (2019) och antas slutligen i 

kommunfullmäktige. 

 

Ett första planförslag antogs av kommunstyrelsen 4 februari 2021, § 23. 

Beslutet upphävdes av länsstyrelsen och överklagades (av kommunen) till 

regeringsrätten som avslog överklagandet i dom L1 2023/00073.  

 

Planförslaget har reviderats och skickades ut på samråd under vår och 

försommar 2024. Under planprocessen har bland annat en arkeologisk 

utredning och arkeologisk slutundersökning utförts. Vidare har en dagvatten- 

och geoteknisk utredning tagits fram. Denna utredning har även 

kompletterats utifrån nya förutsättningar. Planförslaget har reviderats utifrån 

de synpunkter som inkommit under samråd och granskning.  

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens protokoll 12 september 2024, § 173 

Arbetsutskottets protokoll 27 augusti 2024, § 103 

Förslag till beslut 20 augusti 2024 

Antagandehandlingar 12 augusti 2024 

Fågelinventering 12 augusti 2024 
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Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till kommunstyrelsens 

förslag. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt 

Näringliv- och exploateringsenheten för verkställande 
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§ 78 Dnr KS-00295/2024  

Ändring av taxan för bygglov 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1. Förslag till ändrad taxa för bygglov antas och börjar gälla 1 november 

 2024.  

Sammanfattning av ärendet 

Nuvarande taxa antogs i kommunfullmäktige 4 november 2019, § 131, och 

uppdaterades i kommunfullmäktige 30 oktober 2023, § 131.  

 

I samband med att taxebestämmelser för verksamhet enligt plan- och 

bygglagen uppdateras ses taxetabellerna över för att skapa en enklare och 

mer ändamålsenlig taxa för den ärendehantering som rör 

samhällsservicenämndens bygglovsverksamhet genom bygg- och 

miljöenheten.  

 

I de tidigare taxetabellerna fanns delar som inte längre berör bygg- och 

miljöenhetens verksamhet efter omorganisationen där plan- och byggenheten 

upphörde och delades till bygg- och miljöenheten samt näringsliv- och 

exploateringsenheten. Dessa delar är borttagna i detta förslag och kommer 

att hanteras i egen taxa för näringsliv- och exploateringsenhetens 

verksamhet.  

 

Taxeändringen föreslås träda i kraft 1 november 2024 gemensamt med 

taxebestämmelser för verksamhet enligt plan- och bygglagen.  

 

Föreslagna ändringar enligt nedan:  

Taxetabell A: 

A 1.31 - A 1.33 Ändrad text i gult: Ändring, som avses i 9 kap 2§ (3 a-b) 

PBL, med tekniskt samråd.  

Tidigare text: "Ändring, som avses i 9 kap 3:e stycke PBL, med teknisk 

samråd" 

 

A 1.34 - A 1.36 Ändrad text i gult: Ändring, som avses i 9 kap 2§ (3 a-b) 

PBL, utan tekniskt samråd.  

Tidigare text: "Ändring, som avses i 9 kap 3:e stycke PBL, utan teknisk 

samråd" 
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A 2.28 Ändrad text i gult: För enkla okomplicerade byggnader enligt tabell 

A 2.1 - A 2.27 utan tekniskt samråd, reduceras avgiften med 50 - 70 procent 

av kostnaden beroende på ärendets tidsåtgång.   

Tidigare text: "För enklare byggnader enligt tabell A 2.1 - A 2.27 som 

kallager, tälthallar, skärmtak eller liknande, reduceras avgiften med 50 - 70 

% av kostnaden beroende på ärendets tidsåtgång." 

 

A7.1 Ändrad text i gult: Strandskyddsdispens, etablerad tomt/yta (OBS! Om 

åtgärden leder till ett efterföljande bygglovsbeslut, som är förenligt med 

beviljad dispens under dess giltighetstid, faktureras åtgärden enligt 

motsvarande tabell som planenligt). 

Tidigare text: "Strandskyddsdispens, etablerad tomt." 

 

A7.2 Ändrad text i gult: Strandskyddsdispens, oetablerad tomt/yta (OBS! 

Om åtgärden leder till ett efterföljande bygglovsbeslut, som är förenligt med 

beviljad dispens under dess giltighetstid, faktureras åtgärden enligt 

motsvarande tabell som planenligt). 

Tidigare text: "Strandskyddsdispens, oetablerad tomt." 

 

A 11.1 - A11.2 Ändrad text i Gult: Förhandsbesked (OBS! Om åtgärden 

leder till ett efterföljande bygglovsbeslut, som är förenligt med 

förhandsbeskedet under dess giltighetstid, faktureras åtgärden enligt 

motsvarande tabell som planenligt). 

Tidigare text: "Förhandsbesked (OBS! Om åtgärden leder till ett 

efterföljande bygglov, som är förenligt med förhandsbeskedet, reduceras 

bygglovavgiften med 50 % av kostnaden för förhandsbeskedet)." 

 

Tabellerna A 15, "Upprättande av nybyggnadskarta och primärkarteutdrag", 

samt  

A 16, "Utstakning i samband med bygglov", utgår då de inte längre berör 

Bygg- och Miljös verksamhet.  

Då två tabeller utgick uppdateras nummerordningen för resterande tabeller i 

Taxetabell A. Tidigare var det 21 tabeller och framöver är det 19 tabeller i 

enlighet med Taxetabell A.  

 

Taxetabell B: 

B 3.1 - 3.6 Avgift i kronor för planavgift vid bygglov för andra anläggningar 

än byggnader, del 1. Tidigare var dessa åtgärder utan planavgift. I 

uppdaterad taxetabell föreslås dessa åtgärder medföra en planavgift om 5000 

kronor.  

Tabellerna B 5, "Planbesked", B 6 "Administrationsavgift för planläggning 

av detaljplan med extern planförfattare" samt  B 7 "Taxa för upprättande av 
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ny detaljplan samt ändring eller upphävande av äldre gällande detaljplan", 

utgår då de inte längre berör bygg- och miljöenhetens verksamhet.   

 

Tabell C "Taxetabell för kartprodukter och fastighetsförteckning" utgår då 

den inte längre berör bygg- och miljöenhetens verksamhet.  

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens protokoll 12 september 2024, § 169 

Samhällsservicenämndens protokoll 20 augusti 2024, § 79 

Samhällsserviceförvaltningens skrivelse 8 augusti 2024 

Förslag på ändring av taxa för bygglov - taxetabell A, 8 augusti 2024 

Förslag på ändring av taxa för bygglov - taxetabell B, 8 augusti 2024 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till kommunstyrelsens 

förslag. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt 

Samhällsservicenämnden 

Författningssamling 
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§ 79 Dnr KS-00285/2024  

Ändring av taxan för plan- och kartverksamhet 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1. Förslag till ändrad taxa för detaljplaner, kartverksamhet etcetera antas och 

 börjar gälla 1 november 2024.  

Sammanfattning av ärendet 

Nuvarande taxa för verksamhet enligt plan- och bygglagen (2010:900) 

antogs i kommunfullmäktige 4 november 2019, § 131, och uppdaterades i 

kommunfullmäktige 30 oktober 2023, § 131.  

 

I nuvarande taxetabeller hanteras såväl detaljplaner och kart- och 

mätverksamhet som bygg- och miljöenhetens verksamheter. Efter 

omorganisationen där plan- och byggenheten upphörde och delades till 

bygg- och miljöenheten samt näringsliv- och exploateringsenheten finns 

behov att dela upp och renodla taxorna för dessa verksamheter. 

 

Den föreslagna taxan gäller den verksamhet enligt plan- och bygglagen 

(2010:900) som hanterar detaljplaner, kartprodukter och mätverksamhet. De 

delar som hanterar bygg- och miljöenhetens verksamhet är borttagna och 

hanteras i en egen taxa för den verksamheten (SSN 92/2024). 

 

Denna nya taxa innebär ingen förändring i handläggningskostnader ut till 

kund. 

 

Taxeändringen föreslås träda i kraft 1 november 2024 gemensamt med 

taxebestämmelser för verksamhet enligt plan- och bygglagen.  

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens protokoll 12 september 2024, § 170 

Arbetsutskottets protokoll 27 augusti 2024, § 105 

Förslag till beslut 16 augusti 2024 

Taxetabeller A-C 16 augusti 2024 

Bilaga tidsuppskattning 16 augusti 2024 
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Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till kommunstyrelsens 

förslag. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt 

Mark- och exploateringsenheten  

Författningssamling 

 

 

Kommunfullmäktiges protokoll 20240930 för digital signering
(Signerat, SHA-256 009FA09436860217D0390873B03BC9119853C61B483DABF11DC01A8897053C65)

Sida 21 av 73



 

Kommunfullmäktige 

PROTOKOLL 

Sida 

22(72) 

Datum 

2024-09-30 

 

 

  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

     

 

§ 80 Dnr KS-00294/2024  

Uppdatering av taxebestämmelser för miljöbalken, 
livsmedelslagen, strålskyddslagen, lagen om 
sprängämnesprekursorer, lagen om foder och 
animaliska biprodukter (ABP) och plan- och bygglagen  

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1.  Nya taxebestämmelser för verksamhet enligt miljöbalken antas. 

 

2.  Nya taxebestämmelser för verksamhet enligt livsmedelslagen antas. 

 

3.  Nya taxebestämmelser för verksamhet enligt strålskyddslagen antas. 

 

4.  Nya taxebestämmelser för verksamhet enligt lagen om foder och 

 animaliska biprodukter antas. 

 

5.  Nya taxebestämmelser för verksamhet enligt lagen om sprängämnes-

 prekursorer antas. 

 

6.  Nya taxebestämmelser för verksamhet enligt plan- och bygglagen antas.  

Sammanfattning av ärendet 

Taxebestämmelserna styr myndighetens rätt att ta ut avgifter för sin 

prövning, tillsyn och kontroll och det är därför viktigt att de kontinuerligt ses 

över och anpassas efter ny lagstiftning och praxis. 

 

1 januari 2023 skapades den nya enheten bygg- och miljöenheten som 

hanterar prövning och tillsyn enligt miljöbalken, livsmedelslagen, plan och 

bygglagen, alkohollagen samt några mindre lagområden. För att effektivisera 

och förenkla arbetet på enheten samt för att få mer överensstämmande taxor 

har en genomgång av samtliga taxebestämmelser på enheten gjorts.  

 

Taxebestämmelserna för alkohollagen är i grunden annorlunda och prövning 

och tillsyn bygger inte på timavgifter utan fasta avgifter. Ny taxa enligt 

alkohollagen antogs under 2024 så denna ingår inte i översynen.  
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Sedan de ursprungliga taxorna togs fram har även nya rekommendationer för 

taxebestämmelser från SKR kommit. Dessa har legat till grund för samtliga 

nu föreliggande taxor.  

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens protokoll 12 september 2024, § 168 

Samhällsservicenämndens protokoll 20 augusti 2024, § 78 

Samhällsserviceförvaltningens skrivelse 7 augusti 2024 

Förslag taxebestämmelser enligt Miljöbalken 7 augusti 2024 

Förslag taxebestämmelser enligt Livsmedelslagen 7 augusti 2024 

Förslag taxebestämmelser enligt Strålskyddslagen 7 augusti 2024 

Förslag taxebestämmelser enligt lagen om foder och animaliska biprodukter 

7 augusti 2024 

Förslag taxebestämmelser enligt lagen om sprängämnesprekursorer 7 augusti 

2024 

Förslag taxebestämmelser enligt plan- och bygglagen 7 augusti 2024 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till kommunstyrelsens 

förslag. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt 

Samhällsservicenämnden 

Författningssamling 
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§ 81 Dnr KS-00215/2024  

Fyllnadsval av ersättare i arbetsmarknads- och 
socialnämnden efter Sawsan Ghazal (S) 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1.  Aden Mustaf Mubarak (S) väljs till ny ersättare i arbetsmarknads- och 

 socialnämnden. 

 

2. Valet gäller för återstoden av mandatperioden.     

Beslutsunderlag 

Kommunfullmäktiges protokoll 17 juni 2024, § 61     

Yrkanden 

Kristina Michelson (S): Aden Mustaf Mubarak (S) väljs till ny ersättare.  

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Kristina 

Michelsons yrkande. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller 

detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt 

Aden Mustaf Mubarak 

Arbetsmarknads- och socialnämnden 

Förtroendemannaregister 

Lön Hälsingland 
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§ 82 Dnr KS-00201/2024  

Interpellation från Karin Jansson (MP) till 
utbildningsnämndens ordförande Henrik Estander (L) 
gällande generalplanen för skolan. Svar 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1. Interpellationen anses besvarad.  

Sammanfattning av ärendet 

Karin Jansson (MP) lämnade i maj 2024 en interpellation till utbildnings-

nämndens ordförande Henrik Estander (L) gällande generalplanen för 

skolan. I interpellationen skriver hon:  

 

"I mars förra året tog utbildningsnämnden beslut om att göra en ”general-

plan” för skolan. Jag var lite osäker på varför. Men tänkte att det inte är helt 

fel att gå igenom skolbyggnadernas status. Jag kände mej trygg med att 

idéerna kring skolslakt och storhögstadium i Ljusdal var nedlagda. ALLA 

partier sa ju innan valet att de var mot ett gemensamt högstadium. Du och 

ditt parti sa att det var ett skandalöst förslag. Som extra trygghet för mej 

fanns också en mening i beslutsunderlaget om att utredningens skulle utgå 

från befintlig skolstruktur.  

 

Korkad var jag. För nu kommer utredningen med diverse förslag om att 

lägga ner skolor, centralisera till Ljusdal, bygga nytt och stort. En utredning 

som utgår från att allt blir bättre i större skolor. En utredning som inte alls 

hanterar det arbete som redan startat för att nå målet ”Alla barn ska lyckas i 

skolan”. En utredning som såvitt jag vet inte har frågat eleverna om hur de 

ser på sin framtid i skolan.  Ännu har jag inte sett den slutliga utformningen 

av förslaget.  Men jag blev så förvånad varför du tycker det är bra att 

använda skolans knappa resurser till att betala en konsult för att lägga förslag 

om en skolslakt alla partier redan sagt nej till.  

 

Jag var lättlurad. Lite har jag väl lärt mig nu. Men några saker jag förstår jag 

fortfarande inte. Så för att bli lite klokare i framtiden vill jag ställa tre frågor 

till dig:  

 

 Varför lät du förvaltningen ta in en konsult för att utreda något som 

du menar är skandalöst?  
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 Är du förespråkare för tanken att det man säjer före valet inte gäller 

sen, när valet är klart?  

 

 Tycker du på riktigt att Färila skolas högstadium ska läggas ner? 

 

Utbildningsnämndens ordförande Henrik Estander (L) har svarat på 

interpellationen: 

 

Varför lät du förvaltningen ta in en konsult för att utreda något som du 

menar är skandalöst?  

Utbildningsnämnden gav uppdraget till förvaltningen att utreda en 

generalplan till oss politiker och visa på olika vägar. Förvaltningen har 

levererat på sitt uppdrag och tagit hjälp av Ensolution som är en konsultfirma 

med mycket kompetenta konsulter. Den konsult som varit oss behjälplig har 

arbetat som skolchef och skolledare i 15 år på olika nivåer, har en bakgrund 

som forskare och är knuten som docent till lärarutbildningen vid Malmö 

Universitet. Med anledning av det anser jag att det är självklart att en konsult 

med den gedigna kunskapen och kompetensen ska bistå oss vid stora 

utredningar som generalplanen.  

 

Är du förespråkare för tanken att det man säjer före valet inte gäller sen, 

när valet är klart?  

Jag är förespråkare av kunskap, fakta och nytänkande. 

 

Tycker du på riktigt att Färila skolas högstadium ska läggas ner?  

Jag anser att mycket tyder på att vi behöver göra förändringar inom 

skolverksamheten. Framförallt ser jag ett behov av att satsa på våra skolor 

för att möta faktorer som befolkningsprognos, prognos för elevunderlag, 

möjlighet att rekrytera personal med rätt behörighet här och nu och i 

framtiden, ekonomi för investeringar i lokaler och så vidare." 

 

Kommunfullmäktige har tidigare beslutat att interpellationen får framställas. 

Kommunfullmäktige hann dock med att behandla ärendet före 

sommaruppehållet.  

 

Interpellationsdebatt äger rum med inlägg från Karin Jansson (MP), Henrik 

Estander (L), Kristoffer Kavallin (MP), Marit Holmstrand (S), Lena Svahn 

(S), Kristoffer Hansson (S), Helena Brink (L), Pernilla Färlin (M), Kristina 

Michelson (S) och Henrik Karlström (SD).  
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Beslutsunderlag 

Svar på interpellation 

Interpellation 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till att interpellationen 

anses besvarad. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt 
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§ 83 Dnr KS-00220/2024  

Interpellation från Kiki Furstedt (V) till omsorgs-
nämndens ordförande Maud Jonsson (L) om 
sommarvikarier, semestrar och korttidsplatser. Svar 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1. Interpellationssvar lämnas vid nästkommande sammanträde.  

Sammanfattning av ärendet 

Kiki Furstedt (V) har lämnat en interpellation till omsorgsnämndens 

ordförande Maud Jonsson (L) om sommarvikarier, semestrar och 

korttidsplatser.  

 

I interpellationen skriver Kiki Furstedt: 

 

"Vi har som mål att göra Ljusdals kommun till en attraktiv arbetsgivare och 

att göra kommunen attraktiv att bo i. Vi jobbar även på att lyfta det positiva i 

och bland de anställda i kommunen. Både den psykiska och fysiska hälsan 

hos de anställda ska bättras på och de ska känna sig trygga på sina 

arbetsplatser. 

 

De här tre meningarna kanske en del känner igen. De är nämligen 

inledningen till en tidigare interpellation men fortfarande lika aktuella, den 

här gången handlar det om trovärdighet, förtroende och kommunikation. Det 

är några av de viktiga grundstenarna som behövs för att få en stabil och 

attraktiv kommun.  

 

Det verkar som att vi behöver reda ut ett och annat angående 

sommarvikarier, semestrar och korttidsplatserna i kommunen.  

 

Finns det tillräckligt med vikarier inom äldreomsorgen, personlig assistans 

och daglig verksamhet? 

 

I tidningen sägs det att det varit svårt att få vikarier till Furugården i Los men 

det stämmer inte enligt personal på plats, vad säger du om det? 

 

Var är det tänkt att täcka upp behovet av korttidsplatser om de i Los inte 

räcker till efter stängningen av fem platser? 
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På vad grundar sig den långa stängningen av korttidsplatserna, det vill säga 

från och med den 15 maj till den 15 oktober?" 

 

Omsorgsnämndens ordförande Maud Jonsson (L) har svarat på 

interpellationen: 

 

"Svar: Idag (20240607) har förvaltningen utmaningar i rekryteringen av 

vikarier för sommaren, framförallt  i Ramsjö, hemtjänst Järvsö och inom 

personlig assistans. 

 

I tidningen sägs det att det varit svårt att få vikarier till Furugården i Los 

men det stämmer inte enligt personal på plats, vad säger du om det? 

Svar: I förvaltningens arbete ingår att göra en planering i så god tid som 

möjligt för att planera bl. a. allas önskemål om semester. Tidigare år har 

omsorgsförvaltningen haft svårigheter att rekrytera vikarier till Los bland 

annat, 2023 var ett sånt år och vi betalade ut både reseersättningar och 

övertider för att möjliggöra semestrar. (Detta gör även att vi skapar oro hos 

både brukare och medarbetare, när inte vår planering blir klar i tid)). 

 

Var är det tänkt att täcka upp behovet av korttidsplatser om de i Los inte 

räcker till efter stängningen av fem platser? 

Svar: I våra större kommundelar, Ljusdal, Järvsö, Färila har vi idag ett antal 

boendeplatser tomma och i den vikarieplanering som finns, är bemanning av 

dessa inräknad. 

 

På vad grundar sig den långa stängningen av korttidsplatserna, det vill 

säga från och med den 15 maj till den 15 oktober? 

Svar: I förvaltningens planering så behövdes ett planeringsdatum som 

sträckte sig över hela semesterperioden och vi vet att många medarbetare har 

även semester en bit in på hösten. 

 

Min kommentar: 

Trovärdighet, förtroende och kommunikation handlar det om även för mig; 

Framtid Ljusdal var på byaråd i Los 23/4 där några påtalade att det fanns 

vikarier att tillgå. Jag lovade att ta det med till förvaltningen för att stämma 

av hur det förhöll sig. Enligt förvaltningen så skulle fem platser stängas 

tillfälligt under sommaren. 

 

Jag ringde till en av enhetscheferna för att höra hur det förhöll sig om 

stängningen av de fem platserna och fick till svar att de skulle vara stängda 

och att allt var i sin ordning." 
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Omsorgsnämndens ordförande är frånvarande vid dagens sammanträde. På 

interpellantens begäran föreslås svaret lämnas vid nästkommande samman-

träde.  

Beslutsunderlag 

Interpellationssvar 

Interpellation  

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till att 

interpellationssvar ska lämnas vid nästkommande sammanträde. 

Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt  
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§ 84 Dnr KS-00221/2024  

Interpellation från Kristoffer Kavallin (MP) till 
omsorgsnämndens ordförande Maud Jonsson (L) om 
Framtid Ljusdals ansvar för omsorgen. Svar 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1. Interpellationen anses besvarad.  

Sammanfattning av ärendet 

Kristoffer Kavallin (MP) har ställt en interpellation till omsorgsnämndens 

ordförande Maud Jonsson (L). I motionen skriver han: 

 

"Under snart två år nu har Framtid Ljusdal misskött kommunens omsorg. 

Moderaterna, Sverigedemokraterna, Ljusdalsbygdens Parti, Liberalerna och  

Kristdemokraterna har låtit perioden präglas av en mix av otillräckliga 

effektiviseringar och otillräckliga budgetar. Vi från Miljöpartiet har 

upprepade gånger gjort vad vi kan för att uppmärksamma det kritiska läget 

och gjort vad vi kan för att säkerställa att våra vårdtagare  inte far illa och att 

de som arbetar i omsorgen får en mer dräglig arbetssituation. Det blir allt 

mer tydligt att verksamheten tvingas till allt mer smärtsamma prioriteringar. 

 

När budget 2024 togs förra året krävde vi i Miljöpartiet att budgeten skulle 

utökas med 12 miljoner, en helt nödvändig åtgärd då de riktade statsbidrag 

som höll illusionen om en budget i balans vid liv 2023 skulle försvinna. Vi 

möttes av ett tjurskalligt motstånd och Framtid Ljusdal annonserade istället 

sin plan att effektivisera, en ambition de inte lyckats leva upp till. Under 9 

månader med möten, workshops och väntan så har lösningar från  

politiskt håll lyst med sin frånvaro. 

 

I elfte timmen beslutar Framtid Ljusdal att utreda förslag från förvaltningen. 

Kontroversiella förslag som tex att stänga dagverksamhet och strukturera om 

trygg hemgång. Dessa utredningar skrämde många helt i onödan och var 

dessutom helt bortkastade då Framtid Ljusdal sedan tack och lov i slutändan 

backade från dessa förslag. 

 

Men nu har vi ett läge då vi går mot ett underskott på 15 miljoner för 2024! 

Alltså till och med en allvarligare situation än den vi i Miljöpartiet tagit höjd 

för med våra 12 miljoner extra! 
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Att omsorgen behöver arbeta med ett kroniskt underskott har faktiska 

konsekvenser! 

 

Att personal får jobba under stressade förhållanden och alla går omkring 

med en oro för vad det ska sparas in på härnäst är inte en bra miljö för att 

faktiskt hitta långsiktigt bra lösningar och sunda effektiviseringar! 

Den 29:e maj uppmärksammade jag att tertialrapporten visar att följande 

viktiga uppdrag på grund av den ansträngda budgeten inte kunnat prioriteras 

och därmed saknar genomföranderesurser.  

 

3.1.3 Uppdrag: Alla förvaltningar ska arbeta enligt barnkonventionen, sätta 

barn i centrum, och ta tillvara barns och ungas rättigheter och intressen 

utifrån tagna riktlinjer. 

3.3.7 Uppdrag: Stärka kapaciteten att arbeta med kommunens 

socioekonomiska utmaningar 

3.6.2 Uppdrag: Förvaltningarna ska arbeta för att säkerställa HBTQIA+ samt 

alla individers lika rättigheter och för att utrota diskriminering.  

 

Det är min uppfattning att dessa uppdrag är av avgörande betydelse. Det här 

uppdrag från kommunfullmäktige! Läget är akut! 

Den 17:e april kom ett larm från en enig omsorgsnämnd. ”Omsorgsnämnden 

uppmärksammar kommunstyrelsen på det exceptionellt allvarliga läget,  

att omsorgsnämnden trots föreslagna åtgärder går mot ett underskott och för 

att uppnå en budget i balans begär en utökning av omsorgsnämndens ram.” 

alltså det fanns en enighet i omsorgsnämnden att det här helt enkelt inte 

håller. 

 

Denna förfrågan hanterades sedan av kommunstyrelsen den 24:e maj där vi i 

Miljöpartiet förväntade oss en lång debatt om det exceptionellt allvarliga 

läget i omsorgen, men istället möttes vi av en öronbedövande tystnad. 

Vi la förslag om att omfördela 7 av de 8.1 miljoner som var kvar i 

kommunstyrelsens utvecklingsreserv till omsorgsnämnden för att i varje fall 

delvis lätta på trycket, ett förslag som röstades ned 10 mot 11! 

 

Med bakgrund i detta vill vi ha svar på följande frågeställningar: 

 

1. Har ni analyserat vilka konsekvenser det har att verksamheten år efter 

år behöver jobba med ett kroniskt underskott? 

2. Hur kommer det sig att du i din roll i Omsorgsnämnden skickar ut 

nödsignaler om att mer pengar behövs, för att sedan avslå det 

önskemålet när du befinner dig i kommunstyrelsen? 
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3. Vad kommer det få för konsekvenser att omsorgsförvaltningen 

innevarande år inte kommer kunna arbeta med uppdrag 3.1.3, 3.3.7 

och 3.6.2? 

4. Hur tänker du hantera det prognostiserade underskottet på 15 

miljoner? Vad kommer detta få för konsekvenser för 2025? 

 

Omsorgsnämndens ordförande Maud Jonsson (L) har svarat på 

interpellationen: 

 

1. Har ni analyserat vilka konsekvenser det har att verksamheten år efter 

år behöver jobba med ett kroniskt underskott? 

Det finns en oro för samtliga inom en verksamhet att arbeta en längre tid 

under besparingskrav, att känna tillit till organisationen och till det arbete 

som pågår blir en utmaning. Inom OF är det idag flertalet åtgärder igång för 

att i framtiden kunna hantera delar av underskott. Att engagera medarbetare 

på samtliga nivåer för att komma tillrätta och få förståelse till ibland olika 

signaler skapar emellanåt en trötthet i organisationen. Förvaltningen har 

påbörjat ett arbete med att tydliggöra och skapa delaktighet och 

förhoppningen är att det under 2025 kan ge frukt.   

 

 2. Hur kommer det sig att du i din roll i Omsorgsnämnden skickar ut 

nödsignaler om att mer pengar behövs, för att sedan avslå det önskemålet 

när du befinner dig i kommunstyrelsen? 

Det har jag svarat på tidigare, vilket även framgår att läsa i pressen, att göra 

kommunstyrelsen uppmärksammad på det besvärliga läget. Detta var i april. 

I omsorgsnämnden i maj, där även du var med som ersättare, beslutades flera 

förslag på åtgärder för att på kort och lång sikt minimera det befarade stora 

underskottet. 

3.1.3 Arbetet enligt barnkonventionen: 

 En LSS handläggare är utbildad och enhetschef myndighet är utbildad 

20240521 som barnrättsstrateg. Handlingsplan är planerad att vara klar i 

augusti och kommer då att beslutas i ledningsgrupp, nya mallar o.dyl. 

kommer då att göras. 

3.3.7 Kommunens socioekonomiska utmaningar: 

 Styrdokument ska revideras så att de synliggör barns rättigheter och det 

arbetet är påbörjat. Utbildningsinsatser HBTQ-frågor har ej kunnat planeras 

och genomföras då omsorgsförvaltningen ej haft resurser att planera och 

genomföra. 

3.6.2 Arbetet med HBTQIA+ frågor 

Förvaltningen ska arbeta för att säkerställa HBTQIA+ frågor men har ej haft 

resurser att planera eller genomföra. 
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 4. Hur tänker du hantera det prognostiserade underskottet på 15 

miljoner? Vad kommer detta få för konsekvenser för 2025? 

Som jag svarade på i punkt 2 har nämnden lagt flera förslag på åtgärder samt 

att enhetscheferna varje månad ska följa upp sin driftsbudget på enheterna. 

Satsningen med teamledare och helgtjänster gör vi för att förbättra 

arbetsmiljön för medarbetare och enhetschefer. Det ska utvärderas under 

2025 och planeras att tillsättas på flera enheter.  Dessa åtgärder förväntas ge 

effekter under det kommande året." 

 

Omsorgsnämndens ordförande Maud Jonsson (L) är frånvarande. Kristoffer 

Kavallin (M) önskar dock att ärendet behandlas vid dagens sammanträde. 

Beslutsunderlag 

Interpellationssvar 

Interpellation 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till att interpellationen 

anses besvarad. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt 
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§ 85 Dnr KS-00222/2024  

Interpellation från Kristoffer Kavallin (MP) till 
kommunstyrelsens vice ordförande Henrik Karlström 
(SD) gällande Sveriges Ekokommuner samt 
kommunens miljö- och klimatarbete. Svar 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1. Interpellationen anses besvarad.  

Sammanfattning av ärendet 

Kristoffer Kavallin (MP) har ställt en interpellation till Henrik Karlström 

(SD). I interpellationen skriver han: 

 

"I maj förra året ställde jag dig några frågor kring hur dina första 4 månader 

som representant i Sveriges Ekokommuner, jag frågade hur årsmötet i 

Västervik hade varit. Då fick jag svaret: ”Tyvärr kunde jag inte närvara vid 

årsmötet i Västervik på grund av förhinder. Trots min frånvaro är det viktigt 

att understryka att jag och framtid Ljusdal satsar på och prioriterar miljön.” 

 

Du sa också att du var: 

”Stolt över det nya styret Framtid Ljusdal och våra starka satsningar på miljö 

och klimat. Ett av våra prioriterade områden är att ta fram en ny miljö och 

klimatplan för att säkerställa att kommunen arbetar på ett fossilfritt och 

klimatsmart sätt. Under Framtid Ljusdals ledning har vi tagit tag i det och 

jobbar aktivt för att genomföra detta.” 

 

Jag vill börja med att gratulera Framtid Ljusdal till ett aktivt och bra arbete! 

Du lyfte fram detta miljö-och klimatprogram som ett prioriterat område du 

kände stolthet över. Det här programmet har vi väntat på sedan 2015 och jag 

känner faktiskt delaktighet i stoltheten över att den här långbänken avklaras, 

programmet är i skrivande stund ute på  remiss. 

 

Årets årsmöte i Sveriges Ekokommuner var i Kalix 14-15 maj och en 

påminnelse till detta gick ut 23:e mars där kallelsen med fet stil markerade 

att ”Vi förväntar oss att du som kontaktperson närvarar”. Programmet under 

dagarna hade många punkter som var särskilt intressanta för Ljusdal, bl.a 

följande: ”Vad kan den gröna industrialiseringen innebära för  
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Norrland och resten av Sverige”, ”Biobränslen i den gröna omställningen” 

och ”Tips för kommunernas arbete med att byta ut farliga kemikalier”. Som 

inbjuden att vara huvudtalare under konferensen var PO Tidholm där han 

skulle föreläsa om vad den gröna industrialiseringen kan innebära för 

Norrland och resten av Sverige. Kort och gott ett späckat schema fullt av 

ämnen i allra högsta grad relevant för oss och vår kommun! 

 

Med detta som bakgrund vill jag ha svar på följande frågor: 

1. Är det några särskilda erfarenheter eller insikter från konferensen du 

kan berätta om? 

2. Under Framtid Ljusdals ledning, vad bidrog vi som kommun med 

under årsmötet med Sveriges Ekokommuner i Kalix? 

3. Vad avser du och Framtid Ljusdal göra för att vässa kommunens 

miljö och klimatarbete ytterligare framöver?" 

 

Henrik Karlström (SD) har svarat på interpellationen: 

 

”Jag deltog inte personligen vid SEKOMs årsmöte i Kalix i år, för jag 

prioriterade kommunens budgetarbete och deltog i mötet med Tallåsens 

byalag för att diskutera generalplan och skolstruktur. Däremot har jag tagit 

reda på lite som hände på mötet och kan informera om det.  

Om Sveriges Ekokommuners möte: 

1. Projektorganisation: 

Mötet belyste den centrala rollen av projektledning för 

framgångsrikt hållbarhetsarbete. Angéla Ekman Nätt, senior 

konsult på ESAM, har lång erfarenhet av att arbeta med 

hållbarhet inom olika organisationer och föreläste kring detta. 

Dessutom bidrog John Holmberg och Johan Holmén från 

Chalmers institution för Fysisk Resursteori med sin expertis för 

att knyta samman teori och praktik i projektet. 

2. Medskapande omställningsarbete: 

Mötet diskuterade om ett medskapande omställningsarbete, 

vilket handlar om att involvera olika samhällsaktörer i 

hållbarhetsarbetet. En rapport om ämnet finns tillgänglig för 

nedladdning på www.skr.se. Rapporten ska enligt SEKOM 

vara ett viktigt verktyg för kommunerna att förstå hur de kan 

samarbeta med medborgare, företag och andra intressenter för 

att nå hållbarhetsmålen. 

3. Hållbarhetsfyren: 

Ett koncept som presenterades som kallades 

"Hållbarhetsfyren". Modellen fokuserar på att integrera 

mänskliga behov, sociala aspekter, ekonomisk hushållning och 

ekologisk anpassning. Diskussionen kring Hållbarhetsfyren 
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ställde frågor som "Vad karaktäriserar ett gott liv?", "Hur kan 

vi leva ihop?", "Hur kan vi hushålla med resurser?" och "Hur 

kan samhället inpassas i naturen?".  

4. Projektet så här långt: 

Tre arbetsgrupper har bildats av SEKOM, bestående av  

politiker, tjänstepersoner, och experter, samt en förstärkt 

kansligrupp med representanter från styrelsen, expertgruppen, 

kansliet och medlemmar. Grupperna arbetar för att förbereda 

en medlemskonferens i november där SEKOMs framtida 

verksamhet och inriktning ska diskuteras. 

5. Arbetsgruppernas diskussioner: 

Arbetsgrupperna har haft diskussioner om hur vi kan stärka 

samverkan mellan medlemmar på politisk nivå och mellan 

tjänstepersoner. Det diskuterades hur styrning och ledning av 

nätverket kan bli mer medlemsdrivet och hur detta ska 

finansieras. 

6. Substitution av farliga ämnen: 

Ett annat ämne som togs upp var substitution av farliga 

kemikalier. Diskussionen fokuserade på vilka farliga 

egenskaper som är av intresse, som cancerframkallande, 

mutagena, reproduktionstoxiska, hormonstörande och 

allergiframkallande ämnen. Dessutom diskuterades hur vi kan 

hantera persistenta, bioackumulerande och toxiska ämnen 

(PBT-ämnen) samt persistenta, mobila och toxiska ämnen 

(PMT-ämnen). RISE (Research Institutes of Sweden) 

presenterade sitt arbete med substitutionscentrum som stödjer 

företag och offentlig sektor i att fasa ut särskilt farliga ämnen. 

7. Pilotprojekt Ekokommunerna: 

SEKOM presenterade också ett pilotprojekt för 

ekokommunerna som sträcker sig från juni fram till 31 

december 2024. Detta projekt fokuserar på att använda 

metodiken och verktygen för att systematiskt arbeta för att 

uppnå klimatmålen.  

8. Internationella projekt: 

På mötet diskuterades även internationella pilotprojekt under 

Ecomuna där ekokommunkonceptet sprids till andra delar av 

världen. Tre potentiella fall studerades: Tigray i Etiopien, en 

nationell aktör i Chile, och Kitui i Kenya. I deras pilotprojekt 

kan samarbete med svenska ekokommuner och Sustainable 

Sweden Tours vara en naturlig del av projektet. 
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Ljusdals engagemang och framtida planer: 

1. Fokus på säkerhet och självförsörjning: 

Vi arbetar för att säkerställa att vår kommun är mindre 

beroende av externa faktorer. Detta innebär att vi måste öka vår 

självförsörjningsgrad, särskilt i en värld där globala 

leveranskedjor kan vara osäkra, när krig härjar runt om i 

världen. Den aktuella geopolitiska situationen gör det tydligt 

att vi måste bli mer självständiga och kunna lita på våra egna 

resurser. 

2. Hållbara vattenresurser: 

Friska vatten är en grundläggande del av vår strategi. Vi strävar 

efter att skydda och förbättra kvaliteten på våra vattenresurser 

för att säkerställa att framtida generationer har fortsatt tillgång 

till rent vatten. Vi har så tur att vi redan nu har otroligt bra 

grundvattenkvalité i kommunen.  

3. Praktiska och realistiska miljöåtgärder: 

Det är viktigt att våra åtgärder är genomförbara och att de 

bidrar till vår övergripande säkerhet och självförsörjning. Men 

även viktigt att det är ekonomiskt hållbart och inte hindrar 

utveckling och arbetstillfällen.  

 

Avslutning: 

Sammanfattningsvis vill jag betona att jag, trots att jag inte deltog 

personligen vid årsmötet, har samlat information så att vi i Ljusdal är 

informerade. Vi balanserar vårt miljöarbete med nödvändigheten att skydda 

våra resurser och öka vår självförsörjning, med hänsyn till det globala 

säkerhetsläget." 

 

Interpellationsdebatt äger rum med inlägg från Kristoffer Kavallin och 

Henrik Karlström (SD).  

Beslutsunderlag 

Interpellationssvar 

Interpellation 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till att interpellationen 

anses besvarad. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt 
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§ 86 Dnr KS-00052/2024  

Årsredovisning 2023 för samordningsförbund 
Gävleborg 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1. Ljusdals kommun tillstyrker att Samordningsförbund Gävleborgs styrelse 

 och dess enskilda ledamöter beviljas ansvarsfrihet. 

 

2. Ljusdals kommun tillstyrker att Samordningsförbund Gävleborgs 

 årsredovisning för verksamhetsår 2023 godkänns.  

Sammanfattning av ärendet 

Samordningsförbund Gävleborg är en fristående juridisk organisation med 

Arbetsförmedlingen, Försäkringskassan, Region Gävleborg och 

kommunerna Bollnäs, Gävle, Hofors, Hudiksvall, Ljusdal, Nordanstig, 

Ockelbo, Ovanåker, Sandviken samt Söderhamn som medlemmar. 

Förbundet leds av en styrelse som utses av medlemmarna.  

 

Samordningsförbund Gävleborg upprättar en egen årsredovisning för sin 

verksamhet. Årsredovisningen ska därefter behandlas i varje 

medlemskommun.  

 

Samordningsförbund Gävleborg bildades den 15 december 2014 och är en 

fristående juridisk organisation med Arbetsförmedlingen, Försäkringskassan, 

Region Gävleborg och kommunerna Bollnäs, Gävle, Hofors, Hudiksvall, 

Ljusdal, Nordanstig, Ockelbo, Ovanåker, Sandviken samt Söderhamn som 

medlemmar.  

 

Förbundet leds av en styrelse som utses av medlemmarna. Ljusdals 

kommuns styrelserepresentant är Marie Mill. Till sin hjälp har den ett kansli. 

 

Samordningsförbundet verkar utifrån Lagen om finansiell samordning av 

rehabiliteringsinsatser (2003:1210) och förbundsordningen som beslutats av 

samordningsförbundets medlemmar. Lagens syfte är att ge lokala aktörer 

möjligheter att utveckla samverkan inom rehabiliteringsområdet och 

samordna gemensamma insatser riktade till personer i behov av samordnad 

rehabilitering samt underlätta en effektiv resursanvändning.  
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Samordningsförbundet följer även lagen om kommunal bokföring och 

redovisning (2018:597) och kommunallagen (2017:725) i tillämpliga delar. 

 

De verksamheter som förbundet finansierar, kompletterar myndigheternas 

ordinarie verksamhet och bedrivs i huvudsak av dess medlemmar. 

Samordningsförbundens uppgift är i första hand att verka för att medborgare 

ska få stöd och rehabilitering till egen försörjning. I första hand finansierar 

Samordningsförbund Gävleborg insatser som har som mål att personer med 

behov av samordnad rehabilitering får eller närmar sig arbete. Samordnings-

förbundet stödjer också insatser som syftar till att skapa strukturella 

förutsättningar för att myndigheterna ska kunna samarbeta bättre. 

 

2023 års tilldelning från förbundsmedlemmarna uppgick till 18 920 000 

kronor.  

 

Försäkringskassan och Arbetsförmedlingen bidrog med hälften av medlen, 

Region Gävleborg med en fjärdedel och länets kommuner tillsammans med 

resterande fjärdedel. Ljusdals kommuns insats (medlemsavgift) uppgick till 

292 000 kronor. 

 

Samordningsförbund Gävleborg har upprättat årsredovisning 2023.  

 

Årsredovisning 2023 

Resultatet 2023 uppgår till 3 424 000 kronor jämfört med en budget på  

-1 948 000 kronor. I och med att samordningsförbund har möjlighet att 

använda tidigare års överskott finns inget som hindrar att budgeten upprättas 

med ett underskott för året, så länge underskottet inte överskrider förbundets 

egna kapital vid föregående års utgående balans. Förbundets egna kapital per 

2023-12-31 uppgick till 7 351 000 kronor, vilket innebär att budgeterat 

underskott inte överskrider förbundets egna kapital.  

 

På uppmaning från Nationella Rådet har förbundsordningen reviderats från 

och med 2023. Alla medlemmar har numera en ordinarie ledamot och en 

personlig ersättare i styrelsen. I förbundsordningen har även klarlagts att 

ordförande för styrelsen ska vara Region Gävleborgs representant.  

 

Under 2023 har två nya insatser startat, Connect i Bollnäs samt Dans för 

Hälsa i Gävle. Fyra insatser har avslutats, Projektering Fontänhus Sandviken, 

Ett Hållbart Arbetsliv Hofors, Rätt till Rätt Gävle samt Ett Hållbart Arbetsliv 

Ovanåker. Alla fyra insatserna drivs nu i egen regi av respektive kommun.  

 

Samordningsförbunden i Dalarna, Värmland och Gävleborg ingår sedan 

september 2023 i ett gemensamt projekt finansierat via medel från 
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Europeiska Socialfonden (ESF). Projektets mål är att utveckla och erbjuda 

ett effektivare myndighetsgemensamt stöd till de personer som är i behov av 

samordnad rehabilitering. Projektet arbetar på flera nivåer; styrelse, 

förbundspersonal, medarbetare hos medlemmar som är finansierade via 

samverkansmedel, samt chefer och ordinarie personal hos medlemmar som 

arbetar med samverkan i olika former. Projektet innebär ett utökat lärande 

mellan länen men också en gemensam kraftsamling. Samordningsförbund 

Gävleborg medfinansierar projektet via anställd personals arbetstid. 

 

Revisionsberättelse 

Utsedda revisorer i Samordningsförbund Gävleborg, har granskat den 

verksamhet som bedrivits under år 2023. I deras arbete har de biträtts av 

både KPMG och PwC. 

 

Granskningen har utförts enligt kommunallagen, god revisionssed i 

kommunal verksamhet, förbundsordningen och fastlagd revisionsplan. 

Revisionen har omfattat såväl granskning av förvaltning som granskning av 

redovisningen. Redovisningsrevisionen syftar förutom granskningen av 

årsredovisningen till att utröna om räkenskaperna är rättvisande och om 

den kontroll som utövas inom förbundet är tillräcklig. Noteringar från vår 

granskning har avrapporterats till förbundet. 

 

Revisorernas övergripande bedömning är att direktionen har bedrivit sin 

verksamhet på ett ändamålsenligt sätt samt att räkenskaperna i allt väsentligt 

är rättvisande och att direktionens interna kontroll har varit tillräcklig. 

 

Utifrån deras samlade bedömning av direktionens arbete under år 2023 och 

genomförda granskningar rekommenderar revisorerna kommunfullmäktige 

tillstyrka att direktionen och dess enskilda ledamöter beviljas ansvarsfrihet 

samt tillstyrka att Samordningsförbundets årsredovisning för 

verksamhetsåret 2023 godkänns. 

 

Kommunstyrelsens uppsiktsplikt enligt Kommunallagen  

Kommunallagen (2017:725) stadgar att kommunstyrelsen ska ha uppsikt 

över kommunal verksamhet som bedrivs i kommunalförbund som 

kommunen är medlem i. Uppsikten gäller främst ändamål, ekonomi och 

efterlevnad av uppställda direktiv men också i avseende på övriga 

förhållanden av betydelse för kommunen. 

  

Kommunstyrelsens uppsikt över kommunalförbund och samordnings-

förbund utövas i första hand genom att ta del av: budget och verksamhets-

plan, delårsrapporter, årsredovisning samt revisorernas granskningsrapport. 
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Utifrån informationen i dessa handlingar samt den uppsikt kommunstyrelsen 

i övrigt utfört under året i form av medlemssamråd är det förvaltningens 

bedömning att verksamheten under 2023 bedrivits på ett ändamålsenligt och 

ekonomiskt tillfredsställande sätt samt i enlighet med uppställda direktiv. 

 

Jäv 

 

Marie Mill (LB) anmäler jäv och deltar inte i handläggningen av ärendet.  

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens protokoll 8 maj 2024, § 102 

Tjänsteskrivelse 9 april 2024 

Årsredovisning 2023 

Revisionsberättelse från KPMG 

Revisionsberättelse från den förtroendevalda revisorn 

Sakkunniga biträdets yttrande 

Revisionsrapporter 

Protokoll styrelsemöte samordningsförbund Gävleborg 22 mars 2024 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till kommunstyrelsens 

förslag. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt 

Samordningsförbund Gävleborg 
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§ 87 Dnr KS-00091/2022  

Upphävande av reglemente för Vägunderhållsbidrag 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1.  ”Regler för kommunalt bidrag till underhåll och byggande av enskilda 

 vägar för permanent bostadsbebyggelse inom Ljusdals kommun”, 

 reviderade av kommunfullmäktige 2015-06-15 § 127, upphävs.  

Sammanfattning av ärendet 

Samhällservicenämnden har beslutat att anta nya riktlinjer för vägunder-

hållsbidrag. Det gamla reglementet som senast reviderades av kommun-

ullmäktige 15 juni 2015 ska därmed upphävas. 

 

Syftet med kommunalt vägunderhållsbidrag är att främja fast boende på 

landsbygds- och bebyggelseområde, friluftslivet samt främja vägar som ska 

vara öppna för allmän trafik året runt. Erforderliga åtgärder som innebär 

tillfällig avstängning av bidragsberättigad väg, exempelvis under tjälloss-

ningsperiod, påverkar inte kommunens vägunderhållsbidrag. Tillfällig 

avstängning av väg ska meddelas kommunen. 

 

Fast boende - Med fast boende avses att den boende ska vara skriven på 

fastigheten enligt folkbokföringslagen och att vägen ska nyttjas året om. 

 

Rörligt friluftsliv – Med rörligt friluftsliv avses badplatser eller annan 

fritidsanläggning som är tillgängligt för allmänheten och bedöms utgöra ett 

allmänt intresse. 

             

Ljusdals kommun har ingen lagstadgad skyldighet att betala ut vägbidrag. 

Samhällsservicenämnden beslutar årligen om eventuell budgetpost för 

vägbidrag avseende nästkommande kalenderår, vilket innebär att bidrags-

nivån kan variera från år till år eller helt utebli. Hur stort berättigat bidrag 

blir baseras således på den budget som nämnden beslutar om för ändamålet 

samt beroende på väglängd. 

 

Det finns två olika typer av vägbidrag: enskilda vägar med statsbidrag och 

enskilda vägar utan statsbidrag. 86 procent (414 693 meter 2019) av den 

tilldelade budgeten tillfaller enskilda vägar med statsbidrag och 14 procent 

Kommunfullmäktiges protokoll 20240930 för digital signering
(Signerat, SHA-256 009FA09436860217D0390873B03BC9119853C61B483DABF11DC01A8897053C65)

Sida 43 av 73



 

Kommunfullmäktige 

PROTOKOLL 

Sida 

44(72) 

Datum 

2024-09-30 

 

 

  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

     

 

(58 500 meter 2019) tillfaller bidragsberättigade enskilda vägar utan 

statsbidrag.  

 

Bidrag utgår under villkor att vägens underhåll, efter besiktning av gata- och 

parkenheten eller Trafikverket, kan godkännas av kommunen. Gata- och 

parkenheten kontrollerar förutsättningarna och efterlevnad för vägbidraget. 

 

Sökanden är skyldig att snarast meddela kommunen om ändrade förhållan-

den i styrelsen och sådant som i övrigt kan ha betydelse för bidragsberäkning 

och utbetalning. Om detta inte sker äger kommunen rätt att upphäva 

bidragsersättning samt kräva återbetalning av felaktigt utbetalt belopp. 

 

Till nybyggnad eller restaurering av enskild väg, skogsbilväg eller ägoväg 

utgår inget bidrag.  

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens protokoll 24 maj 2024, § 136 

Arbetsutskottets protokoll 14 maj 2024, § 63 

Samhällsserviceförvaltningens skrivelse 5 mars 2024 

Riktlinjer vägunderhållsbidrag antagna SSN 12 mars 2024, § 30 

Yrkanden 

Ulf Nyman (M): Bifall till kommunstyrelsens förslag.  

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Ulf Nymans 

yrkande. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt  

Samhällsservicenämnden 
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§ 88 Dnr KS-00502/2023  

Motion från Jonas Rask-Samuelsson (C) om 
broddar/halkskydd till seniorer 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1. Motionen anses besvarad.  

Sammanfattning av ärendet 

Jonas Rask- Samuelsson (C) har lämnat en motion med förslag om 

broddar/halkskydd till seniorer. I motionen skriver han: 

 

"Centerpartiet vet att rörelse och aktivitet är positivt både för den fysiska och 

psykiska hälsan. Samtidigt vet vi att fler rör sig mindre och det skapar många 

negativa effekter både på kort och på lång sikt. Därför vill Centerpartiet att 

fler ska börja röra på sig mer. Ett litet steg är att erbjuda seniorer broddar så 

att de även på vinter vågar ut och gå. Ofta är höstens och vårens halka en 

orsak när många tvekar att ta sig ut och röra på sig. Det hoppas vi ändra på 

med hjälp av att erbjuda gratis broddar till seniorer. 

 

En halkolycka med påföljande fraktur eller annan skada är inte bara olyckligt 

för den enskilde utan skapar också samhällskostnader i flera steg. En är för 

regionens och kommunens direkta kostnader i form av räddningstjänst, 

akutsjukvård, rehabilitering eller eventuell hemtjänst. Indirekta kostnader 

som uppstår kan vara att människor inte kan utföra sitt arbete, 

livskvalitéförsämringar med mera.  

 

Enligt gamla beräkningar var kostnaden för en lindrig fallolycka i snitt cirka 

6 000 kronor och för en mer allvarlig skada kunde kostnaden överstiga 280 

000 kronor (MSB – Samhällets kostnader för fallolyckor 2009). Detta är 

relativt gamla siffror och skulle utifrån prisindex och inflationen kunna 

räknas upp med 30 procent. 

 

Total kostnaden för fallolycka fördelas enligt studien från Myndigheten för 

samhällsskydd och beredskap enligt följande cirka fyrtio procent hamnar på 

kommun och region (kommun 12 procent och region 27 procent) 

näringslivet belastas med 10 procent av kostnaderna, individen över 45 

procent. Bara utifrån dessa siffror går enkelt att förstå att det finns en stor 

potential i att förebygga olyckor. 
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En allvarlig höftfraktur skulle utifrån undersökningen belasta en kommun 

med över 30 000 kronor i rena merkostnader. För en region är kostnaden 

minst 75 000 kronor. Potential för att förebygga halkolyckor är stor och 

spara både pengar och lidande.  

 

Eftersom vi vet att rörelse och motion skapar väldigt stora positiva effekter 

är det inget alternativ att låsa in eller förbjuda människor att röra sig. Vi i 

Centerpartiet vet att aktiva människor blir gladare och friskare människor.  

 

Därför vill vi satsa så att våra äldre fortsätter våga röra sig även på vintern.  

 

Vi föreslår därför att:   

• Broddar/halksskydd till skor erbjuds alla seniorer i kommunen 

• En studie görs var flest fallolyckor sker utomhus för att få fram 

 underlag för eventuella ytterligare förebyggande satsningar." 

 

Kommunfullmäktige beslutade 27 november 2023, § 161 att skicka 

medborgarförslaget till kommunstyrelsen för beredning. 

 

Kommundirektören fattade i januari beslut på delegation om att anslå pengar 

till broddar/halkskydd för invånare som är 65 år och äldre. Sedan i februari 

har det gått att hämta broddar/halkskydd i Kommunhusets reception. 

             

Kommunstyrelsens ordförande skriver i sitt övervägande att då det redan 

fanns ett beslut från januari 2018, om broddar/halkskydd till pensionärerna i 

Ljusdals kommun, fattade kommundirektören i januari 2024 beslut på 

delegation om att anslå pengar till broddar/halkskydd. Invånare från 65 år 

och uppåt har under vintern kunnat hämta dessa gratis i kommunhusets 

reception.  

 

Möjligheten att hämta broddar/halkskydd är något som försvann under förra 

mandatperioden. 

 

Därmed föreslås att motionen ska anses vara besvarad.  

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens protokoll 24 maj 2024, § 126 

Arbetsutskottets protokoll 14 maj 2024, § 65 

Förslag till beslut 28 mars 2024 

Kommunfullmäktiges protokoll 27 november 2023, § 161 

Motion 6 november 2023 
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Yrkanden 

Pernilla Färlin (M): Bifall till kommunstyrelsens förslag.  

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Pernilla Färlins 

yrkande. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt 
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§ 89 Dnr KS-00321/2022  

Medborgarförslag gällande halkskydd till pensionärer 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1. Medborgarförslaget anses besvarat.  

Sammanfattning av ärendet 

Ett förnyat medborgarförslag om halkskydd till pensionärer har inkommit till 

kommunfullmäktige. Förslagsställaren skriver: 

 

"Halkskydd till pensionärerna i Ljusdals kommun. I november 2015 inkom 

jag med en skrivelse om halkskydd till våra pensionärer, nu har det kommit 

många nya i denna grupp som vi bör uppmärksamma. Vi äldre har svårt att 

hålla balansen när vi är ute och går i halt väglag, en olycka med bruten 

lårbenshals kostar mycket för samhället. Ett halkskydd är en billig försäkring 

för samhället! 

 

Tidigare beslut godkändes 11 januari 2018 av kommunfullmäktige.” 

 

Kommunfullmäktige beslutade 31 oktober 2022, § 140 att skicka 

medborgarförslaget till kommunstyrelsen för beredning. 

 

Kommundirektören fattade i januari 2024 beslut på delegation om att anslå 

pengar till broddar/halkskydd för invånare som är 65 år och äldre. Sedan i 

februari har det gått att hämta broddar/halkskydd i Kommunhusets reception. 

                 

Kommunstyrelsens ordförande skriver i sitt övervägande att 

kommunfullmäktige 11 januari 2018, § 13 fattade beslut om gratis 

broddar/halkskydd för invånare över 65 år. Detta upphörde, förmodligen 

under pandemin, men nu har ett nytt beslut fattats av kommundirektören och 

broddar har köpts in och delats ut under vintern. 

 

Därmed föreslås att medborgarförslaget ska anses vara besvarat. 

 

Kommunstyrelsen föreslår att medborgarförslaget anses besvarat.  
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Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens protokoll 24 maj 2024, § 127 

Arbetsutskottets protokoll 14 maj 2024, § 66 

Förslag till beslut 26 mars 2024 

Kommunfullmäktiges protokoll 31 oktober 2022, § 140 

Medborgarförslag 24 oktober 2022 

Yrkanden 

Pernilla Färlin (M): Bifall till kommunstyrelsens förslag.  

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Pernilla Färlins 

yrkande. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt 

Förslagsställaren  
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Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

     

 

§ 90 Dnr KS-00358/2023  

Medborgarförslag om en kommunal flotte för 
rullstolsburna 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1. Medborgarförslaget avslås.  

Sammanfattning av ärendet 

Ett medborgaförslag med önskemål om en kommunal flotte för 

rullstolsburna har inkommit.  

 

Förslagsställaren skriver: 

 

"Att ta sig ut på Ljusnans vatten och njuta av fina sommardagar på en större 

flotte, är ett signum för Ljusdal. I Ljusdal och Järvsö är det en mycket 

populär aktivitet, på ett sätt som inte finns på många andra orter i Sverige. 

Tyvärr är det få rörelsehindrade i till exempel rullstol som har möjlighet till 

en sådan exklusiv aktivitet.  

 

Många är de som tidigare haft en aktiv fritid i ex fritidsfisket, men som nu 

tvingas hålla sig på torra land. Det är även i övrigt svårt för en rörelsehindrad 

att komma nära vatten, då det inte finns riktigt anpassade miljöer med 

infrastruktur i form av ramper och bryggor för det. Att iordningställa en 

markyta med lämplig ramp ut till en stadig och anpassad flotte som 

manövreras av sommarferiearbetande ungdomar vore en fantastisk åtgärd för 

att förgylla de rörelsehindrades tillvaro om sommaren. Det skulle även sätta 

Ljusdal på kartan än mer.” 

 

Kommunfullmäktige beslutade 25 september 2023, § 113 att skicka 

medborgarförslaget till kommunstyrelsen för beredning. 

 

Kommunstyrelsen skickade medborgarförslaget till omsorgsnämnden för 

yttrande. 

 

Omsorgsnämnden ställer sig positiv till vidare utredning av 

medborgarförslaget. I sitt yttrande skriver nämnden: 

”Omsorgsnämnden avser föra frågan vidare till de som ansvar för 

byggnationer inom kommunen, det vill säga samhällsservicenämnden.  
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Ifall uppdraget blir aktuellt att genomföra står omsorgsnämnden beredd att 

utreda utifrån frågor om säkerhet och personalbehov.”    

 

Kommunstyrelsens ordförande skriver i sitt övervägande att en kommunal 

flotte för rullstolsburna innebär ett stort ansvar för kommunens anställda. 

 

Förslagsskrivaren föreslår att flotten ska manövreras av sommararbetande 

ungdomar, vilket ordföranden anser är ett för stort ansvar för våra ungdomar. 

 

Möjligheterna för rörelsehindrade att fiska är goda genom tillgängliga 

bryggor som finns vid vissa av våra vattendrag. I kommunen finns bland 

annat Rävsvenstjärn med kastbrygga med kastbalkonger, toalett, vindskydd 

och grill, Skålsjön med kastbrygga, vindskydd och grill samt Aborrtjärns 

handikappanläggning. 

 

Därmed föreslås att medborgarförslaget ska avslås. 

 

Kommunstyrelsen föreslår att medborgarförslaget avslås.  

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens protokoll 14 maj 2024, § 133 

Arbetsutskottets protokoll 14 maj 2024, § 72 

Förslag till beslut 23 april 2024 

Yttrande från omsorgsnämnden 19 december 2023 

Kommunfullmäktiges protokoll 25 september 2023, § 113 

Medborgarförslag 11 juli 2023 

Yrkanden 

Pernilla Färlin (M):Bifall till kommunstyrelsens förslag.  

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Pernilla Färlins 

yrkande. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt 

Förslagsställaren 
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§ 91 Dnr KS-00299/2022  

Medborgarförslag gällande gratis kollektivtrafik för 
ungdomar på kvällar och helger  

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1. Medborgarförslaget avslås.  

Sammanfattning av ärendet 

Ett medborgarförslag gällande gratis kollektivtrafik för ungdomar på kvällar 

och helger har lämnats till kommunfullmäktige.  

 

Förslagsställaren skriver: "Jag arbetar som gymnasielärare på 

Järvsögymnasiet och tidigare arbetade jag på Slottegymnasiet. 

 

Som ni förstår möter jag många ungdomar varje dag som både reser 

kollektivt och med eget fordon. I den värld vi lever behöver vi tänka 

miljövänligt för en hållbar framtid, därför måste vi uppmuntra unga och 

övriga att nyttja den kollektiva trafiken så mycket det bara går. Vi vill också 

att ungdomarna ska kunna ta del av olika evenemang som sker i länet under 

året som ofta är under helger eller efter klockan 18 på vardagar. 

 

Därför vill jag att kommunen ska ta diskussionen om att införa detta för vår 

kommuns ungdomar. Argumentet är för att öka deras rörlighet och det på ett 

mer hållbart sätt, både för miljön och för plånboken. För ett gott exempel 

kan jag berätta att i Jämtlands län, där får alla ungdomar åka över hela länet 

gratis året runt under den tid de går i skolan. Så var det åtminstone då jag 

flyttade från Östersund till Järvsö 2017. Detta möjliggjorde en rörlighet för 

ungdomarna både i fritids- och skolsammanhang." 

 

Kommunfullmäktige beslutade 28 november 2022, § 156 att skicka 

medborgarförslaget till kommunstyrelsen för beredning. 

 

Kommunstyrelsen skickade medborgarförslaget till kommunens 

etableringssamordnare för yttrande. 

 

Etableringssamordnaren skriver i sitt yttrande att det redan finns en bifallen 

motion med samma innehåll (KF 24 september 2018, § 105), men denna 

motion har inte verkställts.  
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I Hälsingland är det enbart Ljusdal som inte erbjuder fri kollektivtrafik för 

barn och ungdomar och 6 av 10 av Gävleborgs kommuner erbjuder detta. X-

trafik erbjuder en form av ungdomsbiljet. Tabell nedan redovisar 

uppskattade summor och kostnader. En zon är resor inom Ljusdals kommun, 

fem zoner är inom hela länet, vilket det per automatik blir om man ska 

möjliggöra resor till Hudiksvall och Bollnäs.  

 

Kostnad total för 

gymnasieungdomar 

Totalt Merkostnad 

Idag 3 500 000 kr 
 

Beräknad 1 zon 5 400 000 kr 1 900 000 kr 

Beräknad 5 zon 9 200 000 kr 5 700 000 kr    

Kostnad totalt för 

högstadie- och 

gymnasie- ungdomar 

 
Merkostnad 

Idag 3 500 000 kr 
 

Beräknad 1 zon 6 000 000 kr 2 500 000 kr 

Beräknad 5 zon 11 500 000 kr 8 000 000 kr 

 

 

Det finns positiva aspekter att ta hänsyn till, så som att detta möjliggör för 

ungdomar att resa inom kommunen på kvällar och helger, vilket bidrar till 

eventuellt ökade möjligheter att delta i aktiveter utanför skolan.  

 

Ska tidigare motion och detta medborgarförslag verkställas behöver medel 

och resurser tillsättas inom den kommunala organisationen för att hantera 

dessa resekort.  

 

Yttrandet från etableringssamordnaren har sedan kompletterats med Bollnäs 

kommuns avtal med X-trafik om fria resor för ungdomar som påbörjat 

årskurs 6 till och med 30 juni det kalenderår ungdomen fyller 19 år. Biljetten 

gäller i Bollnäs och Ovanåkers kommuner. Priset baseras på X-trafiks 30-

dagarsbiljett 7-19 år exklusive moms x 9 månader x 2 zoner, vilket utgör det 

totala priset per år och biljett. Priset fördelas på 12 månader och faktureras 

månatligen.            

 

Kommunstyrelsens ordförande skriver i sitt övervägande att då kommunen 

idag brottas med ekonomin, har vi inte möjlighet att införa busskort för 

skolbarn och ungdomar. 
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I grunden ser ordföranden positivt på förslaget, men även andra kommuner 

har dragit in dessa busskort, just på grund av det ekonomiska läget. 

 

Därmed föreslås att medborgarförslaget ska avslås. 

 

Kommunstyrelsen föreslår att medborgarförslaget avslås.  

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens protokoll 24  maj 2024, § 134 

Arbetsutskottets protokoll 14 maj 2024, § 73 

Förslag till beslut 23 april 2024 

Yttrande inklusive bilagor från etableringssamordnaren 2 maj 2024 

Kommunfullmäktiges protokoll 28 november 2022, § 156 

Medborgarförslag 3 oktober 2022 

Yrkanden 

Pernilla Färlin (M): Bifall till kommunstyrelsens förslag.  

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Pernilla Färlins 

yrkande. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt 

Förslagsställaren  
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§ 92 Dnr KS-00453/2023  

Medborgarförslag om busskort till alla skolbarn och -
ungdomar i Ljusdals kommun 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1. Medborgarförslaget avslås.  

Sammanfattning av ärendet 

Ett medborgarförslag med önskemål om busskort till alla skolbarn- och 

ungdomar i Ljusdals kommun har inkommit.  

 

Förslagsställarna skriver: 

 

"Alla ska känna sig inkluderade och ska därför ha möjlighet att ta sig till sina 

fritidsaktiviteter oavsett var de bor och oavsett vilken samhällsklass eller 

vilken problematik de lever i. 

 

Att lära sig samåka och att känna friheten i att kunna ta sig till olika platser 

är inte bara bra för den psykiska hälsan utan även för hållbarheten och 

miljön. 

 

Föreningslivet och kulturlivet kommer att växa, företagslivet och samhället 

kommer att gynnas men framförallt kommer vi att få friskare och gladare 

barn och unga och därmed en starkare framtid. 

 

Alla Hälsinglands kommuner, utöver Ljusdal, ger sina ungdomar denna 

möjlighet. Varför ska då inte vår kommun, vi med de största geografiska 

utmaningarna, ge våra invånare detta?" 

 

Kommunfullmäktige beslutade 30 oktober 2023, § 134 att skicka 

medborgarförslaget till kommunstyrelsen för beredning. 

 

Ett tidigare medborgarförslag (KS-00299/2022) har tidigare skickats till 

kommunens etableringssamordnare för yttrande. 

 

Etableringssamordnaren skriver i sitt yttrande att det redan finns en bifallen 

motion med samma innehåll (KF 24 september 2018, § 105), men denna 

motion har inte verkställts.  
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I Hälsingland är det enbart Ljusdal som inte erbjuder fri kollektivtrafik för 

barn och ungdomar och 6 av 10 av Gävleborgs kommuner erbjuder detta.  

 

X-trafik erbjuder en form av ungdomsbiljet. Tabell nedan redovisar 

uppskattade summor och kostnader. En zon är resor inom Ljusdals kommun, 

fem zoner är inom hela länet, vilket det per automatik blir om man ska 

möjliggöra resor till Hudiksvall och Bollnäs.  

 

Kostnad total för 

gymnasieungdomar 

Totalt Merkostnad 

Idag 3 500 000 kr 
 

Beräknad 1 zon 5 400 000 kr 1 900 000 kr 

Beräknad 5 zon 9 200 000 kr 5 700 000 kr    

Kostnad totalt för 

högstadie- och 

gymnasie- ungdomar 

 
Merkostnad 

Idag 3 500 000 kr 
 

Beräknad 1 zon 6 000 000 kr 2 500 000 kr 

Beräknad 5 zon 11 500 000 kr 8 000 000 kr 

 

Det finns positiva aspekter att ta hänsyn till, så som att detta möjliggör för 

ungdomar att resa inom kommunen på kvällar och helger, vilket bidrar till 

eventuellt ökade möjligheter att delta i aktiveter utanför skolan.  

 

Ska tidigare motion och detta medborgarförslag verkställas behöver medel 

och resurser tillsättas inom den kommunala organisationen för att hantera 

dessa resekort.  

 

Yttrandet från etableringssamordnaren har sedan kompletterats med Bollnäs 

kommuns avtal med X-trafik om fria resor för ungdomar som påbörjat 

årskurs 6 till och med 30 juni det kalenderår ungdomen fyller 19 år. Biljetten 

gäller i Bollnäs och Ovanåkers kommuner. Priset baseras på X-trafiks 30-

dagarsbiljett 7-19 år exklusive moms x 9 månader x 2 zoner, vilket utgör det 

totala priset per år och biljett. Priset fördelas på 12 månader och faktureras 

månatligen.  

           

Kommunstyrelsens ordförande skriver i sitt övervägande att då kommunen 

idag brottas med ekonomin, har vi inte möjlighet att införa busskort för 

skolbarn och ungdomar. 
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I grunden ser ordföranden positivt på förslaget, men även andra kommuner 

har dragit in dessa busskort, just på grund av det ekonomiska läget. 

 

Därmed förslås att medborgarförslaget ska avslås. 

 

Kommunstyrelsen föreslår att medborgarförslaget avslås.  

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens protokoll 24 maj 2024, § 135 

Arbetsutskottets protokoll 14 maj 2024, § 74 

Förslag till beslut 23 april 2024 

Kommunfullmäktiges protokoll 30 oktober 2023, § 134 

Medborgarförslag 12 oktober 2023 

Yrkanden 

Pernilla Färlin (M): Bifall till kommunstyrelsens förslag.  

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Pernilla Färlins 

yrkande. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt 

Förslagsställaren 
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§ 93 Dnr KS-00235/2024  

Kommunfullmäktiges mål- tertialrapport 1 för år 2024 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1. Rapporten godkänns.          

Sammanfattning av ärendet 

I tertialrapport 1 för 2024 rapporterar kommunfullmäktige verkställighet och 

status på kommungemensamma uppdrag.   

 

Tertialrapport 1 ger en omfattande överblick över kommunens framsteg och 

utmaningar inom flera strategiska områden, strukturerade kring Agenda 

2030-målen. Rapporten visar att förvaltningen har gjort betydande insatser 

för att förbättra utbildning, social hållbarhet, arbetsmiljö, och ekonomisk 

tillväxt, men att flera projekt har mött motgångar på grund av 

budgetnedskärningar och resursbrist. 

 

Inom arbetsmiljö och personalfrågor har kommunen genomfört flera initiativ 

för att förbättra arbetsförhållandena och sänka sjukfrånvaron, som fortsatt är 

ett problem, särskilt inom städ- och kostenheterna. En friskvårdsgrupp har 

bildats för att aktivt arbeta med hälsofrämjande åtgärder för att minska 

sjukskrivningarna. Samtidigt har arbetet med att stärka kommunens  

kompetensförsörjning gått framåt, med en ny kompetensförsörjningsstrategi 

som nu är under  vidare handläggning efter remissrundor. 

 

När det gäller hållbarhet och miljö har Ljusdals kommun gjort framsteg 

inom flera projekt som syftar till att förbättra den ekologiska statusen i 

kommunens vattenförekomster och minska matsvinnet inom skolor och 

förskolor. Projekten har visat positiva resultat, med betydande minskningar 

av serveringssvinn och fortsatt arbete med att minska plastanvändningen 

inom kommunens verksamheter. Dock har resursbrist även här påverkat 

möjligheten att fullt ut genomföra vissa planerade miljöåtgärder. 

Förvaltningen har också bistått och stöttat andra förvaltningar, bland annat 

utbildningsförvaltningen som varit i behov av expertis kring administration 

av skolskjutsar samt kommunikation. 

 

Slutligen, inom områdena digitalisering och informationssäkerhet, har 

kommunen fortsatt att arbeta med att integrera fler tjänster och förbättra sina 
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interna processer. Men även här har bristen på personal och resurser påverkat 

takten i genomförandet av viktiga digitaliseringsprojekt. Sammanfattningsvis 

visar rapporten att Ljusdals kommun, trots flera utmaningar, har gjort 

betydande framsteg mot sina mål men står inför fortsatta prövningar när  

det gäller att upprätthålla och accelerera denna utveckling under de 

kommande månaderna. 

 

Mycket har skett på Utbildningsförvaltningen under tertial 1 2024. 

 En helt ny ledningsgrupp och en ny struktur för förvaltningen har 

införts, där rektorer finns representerade och där förvaltning och 

verksamhet samarbetar hela vägen från planering till verkställighet. 

Det har skapat förutsättningar för väl underbyggda beslut  

  med transparens och delaktighet. Kommunikationen har förbättrats. 

 En skolutvecklingsgrupp har bildats, som ansvarar för att ta fram 

kvalitetsrapporter, ta fram statistiska underlag för gemensam analys 

samt bistå rektorerna med materialet de behöver för vidare analys, 

sortera/prioritera åtgärder - “leder detta till högre måluppfyllelse?", 

tar med frågor till/från ledningsgruppen via kvalitetsstrategen och  

 fungerar som styrgrupp för det systematiska kvalitetsarbetet. 

 Undervisningslyftet är en stor satsning för all personal inom 

förskolan med fokus på språkutvecklande arbetssätt. Vi ser redan att 

satsningen ger positiv energi och ökad kunskap bland personalen. 

Förvaltningen fick i uppdrag att ta fram en gemensam  

 språk- och kommunikationsplan för alla kommunala förskoleenheter. 

 Planen har tagits fram med stöd av Ann Pihlgren och planen antogs 

 av utbildningsnämnden den 28 mars 2024.  

 Samverkansavtal för Vux och Gymnasiet, med fokus på fördjupat 

samarbete och ökad kvalitet, har tagits fram och är snart 

undertecknade. 

 Kvalitetsdialoger har införts där verksamhet och nämnd får möjlighet 

att diskutera behov och möjligheter på ett djupare sätt. Dialog med 

nämnden har upplevts positivt från rektorsgruppen. 

 Nyanländas lärande, ett nytt projekt tillsammans med Skolverket, 

innebär flera konkreta insatser som ska förbättra kvaliteten i 

undervisningen. 

 Den uppsökande verksamheten i förskolan har lett till att vi fått högre 

andel barn i förskolan än tidigare.  

 PDV-arbetet har skalats upp och majoriteten av skolorna har fått en 

första utbildningsomgång 

 Arbetet med att starta Trädet, en särskild undervisningsgrupp (som 

även kan fungera som akutskola), har inletts och kommer leda till 

förbättrad undervisningskvalitet för barn med särskilda behov. 
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Omsorgsförvaltningen: Verksamhet Enheten för myndighet handlägger och 

beslutar om insatser enligt Socialtjänstlagen (SoL) samt Lagen om stöd och 

service till vissa funktionshindrade (LSS). Här handläggs och beslutas även 

om färdtjänst och riksfärdtjänst. Stöd och omsorg till personer med 

funktionsnedsättning (SO) verkställer insatser enligt SoL och LSS. 

Verksamheten består av personlig assistans, gruppbostäder, servicebostäder,  

korttidshem och daglig verksamhet samt socialpsykiatri. Äldreomsorgen 

(ÄO) verkställer insatser enligt (SoL). Verksamhetsområdet består av 

hemtjänst, särskilt boende (säbo) och dagverksamhet. Hemsjukvården 

ansvarar för kommunens hälso- och sjukvård upp till och med 

sjuksköterskenivå. I begreppet hemsjukvård ingår även arbetsterapeuter och  

fysioterapeuter. Arbetet under våren 2024 har handlat om nya sätt att hantera  

omsorgsförvaltningens pågående utmaningar. Teamledare och 

helgtjänstgöring är under uppstart. Som arbetsgivare behöver vi attrahera, ta 

tillvara den kompetens vi har idag samt påskynda processen med införandet 

av välfärdsteknik. För att möta utmaningarna i organisationen och öka 

medarbetarnas delaktighet involveras de i de uppdrag som hanteras  

inom ramen för en utvecklingsgrupp, med representanter från enheterna och 

fackliga organisationer. Olika kompetensutvecklingsområden har prioriterats 

även under våren där bland annat sammanhållen vård och omsorgsdokumen-

tation (SVOD), startats upp som projekt. Utmaningar som fortgår är 

schemaläggning, förändringar i dygnsvilan, införande av nytt schemastöd, 

vikariekostnader vid frånvaro och ökning av kostnader för verkställighet.  

Utmaningar som i övrigt finns är att skapa effektivitet i heltider och 

osäkerhet finns i individers behov hur de slår i budget och personalbehov. 

 

Utifrån tidigare beslutad verksamhetsplan 2024 för Samhällsservice-

förvaltningen med politiskt beslutade "huvuduppdrag" för förvaltningens 

olika verksamheter, kommunfullmäktiges fem koncernövergripande uppdrag 

samt övriga politiskt beslutade uppdrag har verksamheterna inom 

förvaltningen under tertial 1 (januari - april) arbetat med  

såväl löpande arbetsuppgifter som separata projekt, i syfte att nå 

måluppfyllelse i uppdragen.  

 

Förutom redovisningar av pågående uppdrag och projekt i tertialrapporter 

under året så levererar cheferna inom Samhällsserviceförvaltningen löpande 

muntliga statusrapporter vid Samhällsservicenämndens sammanträden 

(varannan månad) då aktuell status i verksamheterna presenteras.           
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Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens protokoll 29 augusti 2024, § 155 

Tjänsteskrivelse 22 augusti 2024 

Tertialrapport ett 2024 

Propositionsordning 

Kommunfullmäktiges ordförande ställer proposition om bifall eller avslag 

till kommunstyrelsens förslag. Ordföranden finner att kommunfullmäktige 

bifaller detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt  
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§ 94 Dnr KS-00209/2024  

Remiss från Finansdepartementet gällande DS - Stärkt 
skydd för vissa förtroendevalda och en tydligare intern 
kontroll i kommuner och regioner (Ds 2024:10). För 
kännedom 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1. Informationen noteras till protokollet.          

Sammanfattning av ärendet 

Ljusdals kommun har givits möjlighet att i ett remissvar yttra sig över 

betänkandet Stärkt skydd för vissa förtroendevalda och en tydligare intern 

kontroll i kommuner och regioner (Ds 2024:10). 

 

Ärendet har beretts och Ljusdals kommun är positiv till de förslag som 

framgår i utredningen. Införandet och förändringarna av de föreslagna 

lagrummen i kommunallagen innebär att kommuner kommer att behöva 

arbeta preventivt för att förebygga hot och våld mot förtroendevalda.  

 

Nämndernas interna kontroll föreslås tillse att arbetet är tillräckligt för att 

förebygga fel och oegentligheter i verksamheterna. Effekten förväntas bättre 

kunna trygga förtroendevalda på ett personligt plan, men även i ett större 

perspektiv värna den lokala demokratin samt verka som en åtgärd i arbetet 

mot korruption och brottsbekämpning. 

 

Kommunstyrelsen beslutade 28 augusti 2024, § 161 att anta förslag till 

yttrande över betänkandet samt att översända beslutet till 

kommunfullmäktige för kännedom.             

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens protokoll 29 augusti 2024, § 161 

Tjänsteskrivelse 16 augusti 2024 

Förslag till yttrande 12 augusti 2024 

Remissmissiv 

DS- Stärkt skydd för vissa förtroendevalda 
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Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till kommunstyrelsens 

förslag. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt  
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§ 95 Dnr KS-00309/2024  

Tillsättande av en fullmäktigeberedning med uppgift att 
se över kommunens nämndorganisation 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1.  En fullmäktigeberedning tillsätts med uppgift att se över och komma med 

 förslag på en nämndorganisation i syfte att få en mer effektiv politisk 

 organisation. 

 

2.  Förslaget ska vara klart senast 30 juni 2025. 

 

3.  En ledamot och en ersättare från varje parti ska väljas till 

 fullmäktigeberedningen. Utöver  detta ska en ordförande väljas. Ersättare 

 deltar endast när ledamot är förhindrad att delta.  

 

4.  Till ledamöter väljs: 

 

Solange Nordh (C) 

Kristina Michelson (S) 

Henrik Estander (L) 

Jonny Mill (LB) 

Kiki Furstedt (V) 

Henrik Karlström (SD) 

Pernilla Färlin (M) 

Kristoffer Kavallin (MP) 

Roger Kastman (KD) 

 

5.  Till ersättare väljs: 

 

Jonas Rask-Samuelsson (C) 

Irène Jonsson (S) 

Bertil Skoog (L) 

Marie-Louise Hellström (LB) 

Mårten Züchner (V) 

Jens Furuskog (SD) 

Kjell Israelsson (M) 

Karin Jansson (MP) 

Mona Änges (KD) 

  

6. Till ordförande väljs Lars Molin (M). 
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4. Fullmäktigeberedningen ska ha tillgång till administrativt stöd av 

 kommunledningskontoret.  

Sammanfattning av ärendet 

Kommunfullmäktige beslutade i juni 2024 att fastställa grundstruktur till ny 

förvaltningsorganisation enligt organisationsutredningens framlagda förslag. 

Den nya organisationen ska gälla från 1 januari 2025. 

 

Utredningen av förvaltningsorganisationen identifierade fördelar med att 

även se den politiska nämndstrukturen. En hel del effekter kan nås genom att 

enbart omstrukturera förvaltningsorganisationen, men en genomlysning av 

även nämndstrukturen medför att det finns möjlighet att skapa en politisk 

organisation som speglar förvaltningen vad gäller att förenkla och förtydliga 

roller, ansvar, rutiner och processer. Projektgruppen rekommendationer var 

att en utredning gällande den politiska organisationen genomförs och 

påbörjas relativt skyndsamt efter beslutet om ny förvaltningsorganisation. 

            

Beskrivning av ärendet 

Enligt kommunallagen 3 kap. 2§ får fullmäktige inrätta fullmäktige-

beredningar för beredning av ett visst ärende eller en viss grupp av ärenden 

som ska avgöras av fullmäktige.   

 

Kommunstyrelsen har en särskild uppgift att vara den sista berednings-

instansen innan ärenden kommer upp i kommunfullmäktige. Denna uppgift 

kan inte inskränkas genom inrättande av en fullmäktigeberedning. 

 

Enligt kommunallagen får man inte föreskriva att ledamöterna i en 

fullmäktigeberedning ska vara ledamöter eller ersättare i fullmäktige. En 

sådan bestämmelse skulle innebära att ett lokalt valbarhetshinder ställdes 

upp, vilket inte är tillåtet. En annan sak är att man kan vara överens om detta 

och att i praktiken hålla sig till fullmäktigekretsen, när fullmäktigebered-

ningen väljs.     

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens protokoll 25 september 2024, § 184 

Förslag från kommunstyrelsens ordförande 17 september 2024 
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Yrkanden 

Pernilla Färlin (M): Bifall till kommunstyrelsens förslag.  

 

Kristoffer Kavallin (MP): Effektiv politisk organisation ska bytas ut till 

Funktionell, demokratisk och förankrad politisk organisation. 

 

Ersättarna ska alltid ha rätt att delta i fullmäktigeberedningen. 

 

Pernilla Färlin (M): Avslag på Kristoffer Kavallins yrkanden. 

 

Jonas Rask- Samuelsson (C) och Solange Nordh (C): Bifall till Kristoffer 

Kavallins första yrkande. 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer kommunstyrelsens förslag först mot Kristoffers första 

yrkande. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller kommun-

styrelsens förslag. 

 

Omröstning begärs. 

 

Kommunfullmäktige godkänner följande propositionsordning: 

 

Ja-röst för kommunstyrelsens förslag, Nej-röst för Kristoffer Kavallins 

yrkande. 

Omröstningsresultat 

Med 31 Ja-röster mot 10 Nej-röster har kommunfullmäktige beslutat enligt 

kommunstyrelsens förslag. 

 

Marit Holmstrand (S), Ove Schönning (S), Lena Svahn (S), Sawsan Ghazal 

(S), Irène Jonsson (S), Kristoffer Hansson (S), Kristina Michelson (S), 

Annelie Wallberg (S), Gunnar Eriksson (S), Sara Cedenman (S), Pernilla 

Färlin (M), Maria Molin (M), Lars Molin (M), Kennet Hedman (M), Ulf 

Nyman (M), Stefan Bergen (M), Kjell Israelsson (M), Henrik Estander (L), 

Bertil Skoog (L), Helena Brink (L), Kiki Furstedt (V), Mårten Züchner (V), 

Marie-Louise Hellström (LB), Eva-Marie Forslin (LB), Marie Mill (LB), 

Torsten Hellström (LB), Henrik Karlström (SD), Jens Furuskog (SD), Sven 

Persson (SD), Magnus Florkölen (-), Thomas Svensk (SD), Magnus Nyholm 

(SD) och Roger Kastman (KD) röstar Ja. 
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Maria Fernmalm (S), Lennart Canskog (S), Jonas Rask-Samuelsson (C), 

Anna-Karin Zachrisson (C), Solange Nordh (C), William Våhlberg (C), Kiki 

Furstedt (V), Mårten Züchner (V), Kristoffer Kavallin (MP) och Karin 

Jansson (MP) röstar Nej.  

 

Ordföranden ställer kommunstyrelsens förslag mot Kristoffer Kavallins 

andra yrkande. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller 

kommunstyrelsens förslag. 

 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till övriga delar i 

kommunstyrelsen förslag. Ordföranden finner att kommunfullmäktige 

bifaller detta.  

 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till föreslagna 

ledamöter och ersättare i fullmäktigeberedningen. Ordföranden finner att 

kommunfullmäktige bifaller dessa.  

Reservationer 

Jonas Rask-Samuelsson (C), Anna-Karin Zachrisson (C), Solange Nordh 

(C), William Våhlberg (C), Kiki Furstedt (V), Mårten Züchner (V), 

Kristoffer Kavallin (MP), Karin Jansson (MP) och Maria Fernmalm (S) 

reserverar sig mot beslutet.  

 

 

Beslutsexpediering 

Akt 

Förtroendemannaregister 

Lön Hälsingland 
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§ 96 Dnr KS-00310/2024  

Motion från Kristoffer Kavallin (MP) gällande ett lokalt 
utbildnings-, näringslivs- och innovationskluster 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1. Motionen skickas till kommunstyrelsen för beredning.  

Sammanfattning av ärendet 

Kristoffer Kavallin (MP) har lämnat en motion gällande ett lokalt 

utbildnings-, näringslivs- och innovationskluster. I motionen skriver han: 

 

"Denna motion berör samtliga av Ljusdals kommuns prioriterade mål och 

syftar till att kraftigt öka kommunens möjlighet att lyckas med de 

övergripande uppdragen: 

 

”Kompetensförsörjningen säkras genom livslångt lärande.” 

”Ljusdal ska ha ett blomstrande företagsklimat.” 

”Ljusdals kommun ska vara 20 000 invånare till 2030!” 

 

Utbildningsnivån i Ljusdals kommun släpar efter övriga Sverige. 

Detta beror mycket på att möjligheterna till vidare utbildning är dåliga och 

att många söker sig till annan ort för utbildning och blir sedan kvar där. 

Detta är något som redan i sig försvårar våra demografiska utmaningar. En 

del möjligheter finns redan vid Utvecklingscentrum, men detta måste 

vidareutvecklas! 

 

Ludvika skulle kunna vara en bra inspirationskälla på det här området med 

sitt högskolecentrum inom verksamheten Samarkand2015 med cirka 300 

inskrivna elever! Ett liknande centrum skulle kunna vara bra för att öka vår 

attraktionskraft och skapa förutsättningar för en innovativ, hållbar och 

attraktiv kommun. En attraktiv kommun måste ha möjligheter till bra 

utbildning, ha bra samhällsservice och ha en livsmiljö som tilltalar hela 

familjen. Ett sånt här näringslivs- och innovationskluster skulle dramatiskt 

öka kommunens förutsättningar att attrahera, rekrytera nya och behålla de 

kompetenser vi behöver i kommunen inom såväl offentlig som privat sektor. 

Självklart ska utredningsuppdraget också innefatta att ha kontakt med, och 

föra dialog med närliggande kommuner, högskolor och utvecklingscentra för 

att skapa goda samarbeten. 
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Med bakgrund av detta vill jag att kommunfullmäktige beslutar att utreda 

möjligheterna att etablera ett lokalt utbildnings-, näringslivs- och 

innovationskluster."  

Beslutsunderlag 

Motion 

Propositionsordning 

Ordföranden föreslår att motionen skickas till kommunstyrelsen för 

beredning. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt 

KS beredning 
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§ 97 Dnr KS-00321/2024  

Avsägelse från Oscar Löfgren (V) från uppdragen som 
ledamot i kommunfullmäktige, valberedningen, 
gruppledare samt i samhällsservicenämnden 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1. Oscar Löfgren (V) beviljas entledigande från sina uppdrag. 

 

2. Fyllnadsval sker vid nästkommande sammanträde. 

Sammanfattning av ärendet 

Oscar Löfgren (V) har avsagt sig sina uppdrag som ledamot i 

kommunfullmäktige, valberedningen, gruppledare samt ledamot i 

samhällsservicenämnden 

Beslutsunderlag 

Avsägelse 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till att Oscar Löfgren 

entledigas från sina uppdrag. Ordföranden finner att kommunfullmäktige 

bifaller detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt 

Oscar Löfgren 

Förtroendemannaregister 

Lön Hälsingland 
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§ 98 Dnr KS-00326/2024  

Avsägelse från Pia Hedblom (V) från uppdraget som 
ersättande gruppledare 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1. Pia Hedblom (V) entledigas från sitt uppdrag. 

 

2. Fyllnadsval sker vid nästkommande sammanträde.  

Sammanfattning av ärendet 

Pia Hedblom (V) har begärt entledigande från sitt uppdrag som ersättande 

gruppledare.  

Beslutsunderlag 

Avsägelse 

Propositionsordning 

Ordföranden frågar om Pia Hedblom kan entledigas från sitt uppdrag. 

Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt 

Förtroendemannaregister 

Lön Hälsingland 
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§ 99 Dnr KS-00327/2024  

Avsägelse från Kenneth Rimmenhorn (KD) från 
uppdragen som styrelseledamot i Stiftelsen Erik och 
Jonas Jonsson minne, Stiftelsen Olof Anderssons 
jordbruksfond samt Stiftelsen Perssons i Uvås 
jordbruksfond 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1. Kenneth Rimmenhorn (KD) beviljas entledigande från sina uppdrag. 

 

2. Fyllnadsval sker vid nästkommande sammanträde.  

Sammanfattning av ärendet 

Kenneth Rimmenhorn (KD) har begärt entledigande från uppdragen som 

styrelseledamot i Stiftelsen Erik och Jonas Jonsson minne, Stiftelsen Olof 

Anderssons jordbruksfond samt Stiftelsen Perssons i Uvås jordbruksfond 

Beslutsunderlag 

Avsägelse 

Propositionsordning 

Ordföranden frågar om Kenneth Rimmenhorn kan entledigas från sina 

uppdrag. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt 

Kenneth Rimmenhorn 

Förtroendmannaregister 

Stiftelsen Erik  och Jonas Jonssons minne 

Stiftelsen Olof Anderssons jordbruksfond 

Stiftelsen Perssons i Uvås jordbruksfond 
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Annelie Wallberg (S), Ordförande 


Eva-Marie Forslin (LB), 1:e vice ordförande 


Stefan Bergen (M) tjg ersättare istället för Thomas Evensson (M) 


Pernilla Färlin (M) 


Maria Molin (M) 


Lars Molin (M) 


Kennet Hedman (M) 


Ulf Nyman (M) 


Carina Bergen (M) § 85 


Kjell Israelsson (M) tjg ersättare istället för Carina Bergen (M) § 86-99 


Jonas Rask Samuelsson (C) 


Anna-Karin Zachrisson (C) 


Solange Nordh (C) 


William Våhlberg (C) 


Henrik Estander (L) 


Helena Brink (L) tjg ersättare istället för Maud Jonsson (L) 


Bertil Skoog (L) 


Roger Kastman (KD) 


Marit Holmstrand (S) 


Ove Schönning (S) 


Lena Svahn (S) 


Sawsan Ghazal (S) 


Iréne Jonsson (S) 


Kristoffer Hansson (S) 


Kristina Michelson (S) 


Maria Fernmalm (S) 


Lennart Canskog (S) 


Gunnar Eriksson (S) 


Sara Cedenman (S) tjg ersättare istället för entledigade Walle Olsson (S) 


Kiki Furstedt (V) 


Mårten Züchner (V) tjg ersättare istället för Oscar Löfgren (V) § 83-99 


Kristoffer Kavallin (MP) 


Karin Jansson (MP) 


Henrik Karlström (SD) 


Jens Furuskog (SD) 


Sven Persson (SD) 


Magnus Florkölen (-) 


Thomas Svensk (SD) 


Magnus Nyholm (SD) 


Marie Mill (LB) tjg ersättare istället för Fredrik Röjd (LB) 


Torsten Hellström (LB) tjg ersättare istället för Jonny Mill (LB) 


Marie-Louise Hellström (LB) 
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 Ersättare 


Barbro Andin Mattsson (C) 


Mona Änges (KD) 


Jan Nordlinder (S) 


Aden Musdaf Mubarak (S) 


Milva Jansson (MP) 


Kristina Krantz (MP) 


Sigurd Mattsson (-) 


Övriga deltagare Administrativ chef Karin Höglund, sekreterare 


Justerare Ulf Nyman och Ove Schönning 


Justeringens plats och tid Digital justering, 2024-10-08 
 


Underskrifter 


 Sekreterare 


  
Paragrafer §§ 74-99 


 Karin Höglund   


 Ordförande 


   


 Annelie Wallberg   


 Justerare 


   


 Ulf Nyman och Ove Schönning   
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ANSLAGSBEVIS 


 


Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 


Forum Kommunfullmäktige 


Sammanträdesdatum 2024-09-30 


Datum för anslags upprättande 2024-10-08 


Datum för anslags nedtagande 2024-10-30 


Förvaringsplats för protokollet Kommunkansliet, plan 5 i Kommunhuset, Ljusdal 
 


Underskrift 


  


 Karin Höglund  
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Kungörelse av sammanträdet  


 


Dagens sammanträde har tillkännagivits genom en kungörelse 20 september 


2024. Kungörelsen har ställts till varje ledamot och ersättare 20 september 


2024 i enlighet med kommunfullmäktiges beslut. Kommunfullmäktige 


uttalar enhälligt att sammanträdet är i laga ordning kungjort.  


 


Ordföranden frågar om ej kungjord men till dagens sammanträde anmälda 


avsägelser får upptags på dagordningen. Ordföranden finner att kommunfull-


mäktige bifaller detta.  


 


Allmänhetens frågestund  
 


Färila Föräldraforum ställer följande fråga: 


Under stormötet den 6 maj i Färila skola medgavs att elevperspektivet 


missats vid framtagandet av generalplanen. På kommunstyrelsesamman-


trädet den 8 maj informerade Henrik Estander att utbildningsförvaltningen 


arbetar på en barnkonsekvensanalys. 


 


Vi i Färila Föräldraforum undrar på vilket sätt ni sedan dess har försäkrat er 


om att involvera elever och inkludera elevperspektivet i beredningen av 


generalplanen?  


Utbildningsnämndens ordförande Henrik Estander svarar på frågan. 


Färila Föräldraforum ställer också följande frågor: 


På kommunstyrelsesammanträdet den 8 maj biföll kommunstyrelsen ett 


initiativärende från Jonas Rask Samuelsson och Lena Svahn om att inför 


beslut om generalplanen ta fram en konsekvensanalys av hur förändringar av 


skolstrukturen påverkar en rad olika aspekter av våra samhällen, såsom 


exempelvis attraktivitet, påverkan på annan service, sammanhållning, elever 


och lärares restider och påverkan på civilsamhället. 


 


Vi undrar om denna konsekvensanalys är genomförd och på vilket sätt dess 


slutsatser har eller kommer inkluderas i den fortsatta beredningen av 


generalplanen? I annat fall, hur ser tidsplanen för att ta fram denna 


konsekvensanalys ut och hur kommer den presenteras?  


Första gången Färila Föräldraforum ställde frågor om Färila Skola i denna 


församling var den i juni 2022. Två år har nu passerat utan att en renovering 
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och ombyggnation har påbörjats och vi undrar därför: När kommer 


renoveringen av Färila skola F-9 igång? 


Kommunstyrelsens ordförande Pernilla Färlin (M) svarar på frågorna. 


 


Ledamöternas korta frågor  


 


Lena Svahn (S) ställer en fråga om var i beslutsprocessen motionen om att 


införa prislappsmodellen ligger? 


 


Kommunstyrelsens ordförande Pernilla Färlin (M) svarar på frågan.
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§ 74 Dnr KS-00204/2024  


Svar på revisionsrapport: Granskning av 
investeringsprocessen. För kännedom 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1. Informationen noteras till protokollet.  


Sammanfattning av ärendet 


Revisorerna har i brev den 13 maj bett om kommunstyrelsens synpunkter på 


de slutsatser och de rekommendationer som finns redovisade i rapporten 


samt få svar på vilka eventuella åtgärder som ska vidtas och när de beräknas 


vara genomförda. 


 


Kommunstyrelseförvaltningen delar revisionens synpunkter att det främst 


mot bakgrund av kommande investeringar finns behov av att förtydliga och 


utveckla vissa moment samt den långsiktiga planeringen.  


 


Mot bakgrund av ovanstående föreslås att kommunstyrelsen beslutar att 


uppdra åt kommunstyrelseförvaltningen att förtydliga och utveckla vissa 


moment samt den långsiktiga planeringen i enlighet med revisionens förslag. 


  


Syftet med granskningen har varit att bedöma om kommunstyrelsen har 


säkerställt en tillräcklig styrning, kontroll och uppföljning av 


investeringsprocessen. 


 


Revisionens samlade bedömning utifrån granskningens syfte är att 


investeringsprocessen delvis är ändamålsenligt utformad och att den interna 


styrningen och kontrollen i investeringsprocessen delvis är tillräcklig. 


 


Bedömning grundar sig på att det finns en väl inarbetad arbetsmodell som till 


delar är dokumenterad, men att det främst mot bakgrund av kommande 


investeringar finns behov av att förtydliga och utveckla vissa moment samt 


den långsiktiga planeringen.  


 


Utifrån resultatet av deras granskning rekommenderar de kommunstyrelsen 


att: 


 Se över och utveckla Riktlinjer för planering och finansiering av 


investeringar.  
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 Se över förvaltningsavtalet med Ljusdalshem AB.  


 Ta fram en mer långsiktig planering av investeringar  


 Säkerställa att beslutsunderlag och riskanalyser genomförs och 


uppdateras vid behov för större projekt.  


 Se över metoder att hantera avvikelser liksom uppföljning och 


slutrapportering av främst större projekt.  


 


Kommunstyrelseförvaltningen delar revisionens synpunkter att det främst 


mot bakgrund av kommande investeringar finns behov av att förtydliga och 


utveckla vissa moment samt den långsiktiga planeringen.  


 


Mot bakgrund av ovanstående föreslår förvaltningen att kommunstyrelsen 


beslutar uppdra åt kommunstyrelseförvaltningen att:  


 Se över och utveckla Riktlinjer för planering och finansiering av 


investeringar.  


 Se över förvaltningsavtalet med Ljusdalshem AB.  


 Ta fram en mer långsiktig planering av investeringar.  


 Säkerställa att beslutsunderlag och riskanalyser genomförs och 


uppdateras vid behov för större projekt.  


 Se över metoder att hantera avvikelser liksom uppföljning och 


slutrapportering av främst större projekt.  


 


Detta bör ske under hösten 2024. 


 


Styrdokument och juridik  


Nämnderna följer gällande regelverk (Ekonomistyrningsregler samt riktlinjer 


för investeringar). 


 


Koppling till Agenda 2030 


Detta ärende påverkar inte direkt kommunens arbete med ekonomisk, 


ekologisk eller social hållbarhet, men en fungerande investeringsuppföljning 


är en viktig förutsättning för att kunna uppnå målen kopplade till Agenda 


2030. 


 


Ekonomiska konsekvenser 


Arbetet med investeringar ingår i verksamheternas ordinarie arbete och 


hanteras inom nämndernas och bolagsstyrelsernas ordinarie ekonomiska 


ramar. 
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Beredning & samråd 


Investeringsprocessen följer en årlig och fastställd process. Ärendet har 


beretts av kommunstyrelseförvaltningen. Samråd har skett med revisionen 


och dess biträden. 


 


Uppföljning 


Föreliggande beslut bör följas upp vid årsskiftet 2024/2025. 


 


Kommunstyrelsen lämnade yttrandet till kommunrevisionen 29 augusti 


2024, § 160. 


 


Kommunrevisionens ordförande Björn Brink (C) informerar.  


Beslutsunderlag 


Kommunstyrelsens protokoll 29 augusti 2024, § 160 


Arbetsutskottets protokoll 15 augusti 2024, § 92 


Arbetsutskottets protokoll 11 juni 2024, § 92 


Kommunstyrelseförvaltningens skrivelse 23 maj 2024 


Begäran om yttrande 15 maj 2024 


Revisionsrapport 15 maj 2024 


Propositionsordning 


Ordföranden föreslår att informationen noteras till protokollet. Ordföranden 


finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt 
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§ 75 Dnr KS-00399/2023  


Flytt/ombyggnad centralkök 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1.  Ytterligare 24 590 000 kronor anslås till flytt och ombyggnad centralkök. 


 Total investeringsbudget för projektet är 32 092 000 kronor. 


 


2.  Flytt/ombyggnad finansieras med lån på maximalt 32 092 000 kronor. 


Sammanfattning av ärendet 


Kommunstyrelsen beslutade vid sitt sammanträde i september 2023 att 


uppdra åt kommundirektören att projektera och upphandla i enlighet med det 


som i beslutsunderlaget kallades för alternativ 2. Alternativ 2 innebar att 


kostenheten lämnar centralköket och flyttar till Slottegymnasiet kök, som 


byggs om och anpassas för produktion för varm mat till gymnasiet elever 


och kyld mat till samtliga kommunens särskilda boenden, matlådor till 


kunder i ordinärt boende samt till Närvårdsavdelningen vid Ljusdals sjukhus. 


Propellerns och Galaxen (Förskola), Stenhamre, Gärde, Nybo och Tallåsen 


skola blir tillagningskök. Detta innebär en effektivisering med 4 miljoner 


motsvarande 5 ÅA.  


 


Preliminär tidplan 


 Slotte, november 2024 


 Stenhamre, januari 2025 


 Gärde, april 2025 


 Tallåsen, juni 2025 


 


Projekteringen startades upp i januari, anbudet gick ut i juni. Inlämningen 


var 23 augusti, alla som lämnade in fick komplettera. Tilldelningen blev klar  


4 september och därmed blir sista dag för överklagande 10 september.   


 


En detaljerad drifts kalkyl behöver tas fram för alternativ 2 men de ökade 


kapitalkostnaderna finansieras med effektiviseringen om 4 miljoner kronor 


(5 tjänster). 


 


Ljusdals kommun har idag lån om totalt 70 miljoner kronor och en soliditet 


om cirka 22 % inklusive pensionsförpliktelser.    
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Beslutsunderlag 


Kommunstyrelsens protokoll 12 september 2024, § 167 


Tjänsteskrivelse 11 september 2024 


Arbetsutskottets protokoll 27 augusti 2024, § 97 


Förslag till beslut 15 augusti 2024 


Yrkanden 


Pernilla Färlin (M): Bifall till kommunstyrelsens förslag.  


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Pernilla Färlins 


yrkande.  Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt  


Ekonomienheten 


Kostenheten 


Fastighet 
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§ 76 Dnr KS-00293/2024  


Köp av fastighet Öster-Skästra 24:14 Järvsö Station 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1.  Ljusdals kommun köper fastigheten Öster-Skästra 24:14 av Järvsörådet 


 enligt bifogat köpeavtal. Köpeskilling 2 300 000 kronor. 


 


2.  Pengar tas från rörelsekapitalet.  


Sammanfattning av ärendet 


Kommunstyrelsen tog 2019-10-02 § 179 ett inriktningsbeslut gällande Järvsö 


station, en av punkterna var att ”Ljusdals kommun ska genom avtal eller 


förvärv skapa rådighet över mark vid stationsområdet.” Syftet är att skapa en 


välkomnande och tillgänglig stationsmiljö för att ge goda förutsättningar för 


ett hållbart resande. 


 


Diskussioner har förts mellan Järvsö Rådet, som i dag äger fastigheten, och 


kommunen och den lösning som nu föreslås är att kommunen köper 


fastigheten Öster-Skästra 24:14 av Järvsö Rådet. Köpet gäller hela 


fastigheten inklusive byggnader, besiktning är gjord av kommunens 


fastighetsförvaltning och fastigheten köps i befintligt skick. Befintliga 


hyresavtal följer byggnaderna. 


 


Enligt förhandling har kommunens fastighetsavdelning och Järvsö Rådet 


kommit överens om en köpeskilling om 2 300 000: - och tillträdesdatum 


2024-10-01.  


Beslutsunderlag 


Kommunstyrelsens protokoll 12 september 2024, § 172 


Tjänsteskrivelse daterad 27 augusti 2024 


Föreslaget köpekontrakt 


Protokoll från kommunstyrelsen 2019-10-02 § 179 


Yrkanden 


Pernilla Färlin (M), Marit Holmstrand (S) och Jonas Rask-Samuelsson (C): 


Bifall till kommunstyrelsens förslag.  
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Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Pernilla Färlins m 


fl yrkande. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt 


Näringsliv- och exploateringsenheten för verkställande 


Ekonomienheten  
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§ 77 Dnr KS-00042/2023  


Detaljplan för Sörkämsta 7:27 med flera - antagande 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1. Detaljplan för Sörkämsta 7:27 med flera ”Bostäder vid Norshagen” antas.  


Sammanfattning av ärendet 


Syftet med detaljplaneförslaget är att möjliggöra naturskön och blandad 


bostadsbebyggelse cirka 3 kilometer väster om Ljusdals station. 


 


Planen omfattar både en kommunal fastighet och privata fastigheter. 


Exploatören har ett markanvisningsavtal med kommunen som träder i kraft 


vid en lagakraftvunnen detaljplan.  


 


Planförslaget är inte utpekat som bebyggelseområde i den fördjupade 


översiktsplanen för Ljusdals tätort (2019) och antas slutligen i 


kommunfullmäktige. 


 


Ett första planförslag antogs av kommunstyrelsen 4 februari 2021, § 23. 


Beslutet upphävdes av länsstyrelsen och överklagades (av kommunen) till 


regeringsrätten som avslog överklagandet i dom L1 2023/00073.  


 


Planförslaget har reviderats och skickades ut på samråd under vår och 


försommar 2024. Under planprocessen har bland annat en arkeologisk 


utredning och arkeologisk slutundersökning utförts. Vidare har en dagvatten- 


och geoteknisk utredning tagits fram. Denna utredning har även 


kompletterats utifrån nya förutsättningar. Planförslaget har reviderats utifrån 


de synpunkter som inkommit under samråd och granskning.  


Beslutsunderlag 


Kommunstyrelsens protokoll 12 september 2024, § 173 


Arbetsutskottets protokoll 27 augusti 2024, § 103 


Förslag till beslut 20 augusti 2024 


Antagandehandlingar 12 augusti 2024 


Fågelinventering 12 augusti 2024 
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Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till kommunstyrelsens 


förslag. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt 


Näringliv- och exploateringsenheten för verkställande 
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§ 78 Dnr KS-00295/2024  


Ändring av taxan för bygglov 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1. Förslag till ändrad taxa för bygglov antas och börjar gälla 1 november 


 2024.  


Sammanfattning av ärendet 


Nuvarande taxa antogs i kommunfullmäktige 4 november 2019, § 131, och 


uppdaterades i kommunfullmäktige 30 oktober 2023, § 131.  


 


I samband med att taxebestämmelser för verksamhet enligt plan- och 


bygglagen uppdateras ses taxetabellerna över för att skapa en enklare och 


mer ändamålsenlig taxa för den ärendehantering som rör 


samhällsservicenämndens bygglovsverksamhet genom bygg- och 


miljöenheten.  


 


I de tidigare taxetabellerna fanns delar som inte längre berör bygg- och 


miljöenhetens verksamhet efter omorganisationen där plan- och byggenheten 


upphörde och delades till bygg- och miljöenheten samt näringsliv- och 


exploateringsenheten. Dessa delar är borttagna i detta förslag och kommer 


att hanteras i egen taxa för näringsliv- och exploateringsenhetens 


verksamhet.  


 


Taxeändringen föreslås träda i kraft 1 november 2024 gemensamt med 


taxebestämmelser för verksamhet enligt plan- och bygglagen.  


 


Föreslagna ändringar enligt nedan:  


Taxetabell A: 


A 1.31 - A 1.33 Ändrad text i gult: Ändring, som avses i 9 kap 2§ (3 a-b) 


PBL, med tekniskt samråd.  


Tidigare text: "Ändring, som avses i 9 kap 3:e stycke PBL, med teknisk 


samråd" 


 


A 1.34 - A 1.36 Ändrad text i gult: Ändring, som avses i 9 kap 2§ (3 a-b) 


PBL, utan tekniskt samråd.  


Tidigare text: "Ändring, som avses i 9 kap 3:e stycke PBL, utan teknisk 


samråd" 
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A 2.28 Ändrad text i gult: För enkla okomplicerade byggnader enligt tabell 


A 2.1 - A 2.27 utan tekniskt samråd, reduceras avgiften med 50 - 70 procent 


av kostnaden beroende på ärendets tidsåtgång.   


Tidigare text: "För enklare byggnader enligt tabell A 2.1 - A 2.27 som 


kallager, tälthallar, skärmtak eller liknande, reduceras avgiften med 50 - 70 


% av kostnaden beroende på ärendets tidsåtgång." 


 


A7.1 Ändrad text i gult: Strandskyddsdispens, etablerad tomt/yta (OBS! Om 


åtgärden leder till ett efterföljande bygglovsbeslut, som är förenligt med 


beviljad dispens under dess giltighetstid, faktureras åtgärden enligt 


motsvarande tabell som planenligt). 


Tidigare text: "Strandskyddsdispens, etablerad tomt." 


 


A7.2 Ändrad text i gult: Strandskyddsdispens, oetablerad tomt/yta (OBS! 


Om åtgärden leder till ett efterföljande bygglovsbeslut, som är förenligt med 


beviljad dispens under dess giltighetstid, faktureras åtgärden enligt 


motsvarande tabell som planenligt). 


Tidigare text: "Strandskyddsdispens, oetablerad tomt." 


 


A 11.1 - A11.2 Ändrad text i Gult: Förhandsbesked (OBS! Om åtgärden 


leder till ett efterföljande bygglovsbeslut, som är förenligt med 


förhandsbeskedet under dess giltighetstid, faktureras åtgärden enligt 


motsvarande tabell som planenligt). 


Tidigare text: "Förhandsbesked (OBS! Om åtgärden leder till ett 


efterföljande bygglov, som är förenligt med förhandsbeskedet, reduceras 


bygglovavgiften med 50 % av kostnaden för förhandsbeskedet)." 


 


Tabellerna A 15, "Upprättande av nybyggnadskarta och primärkarteutdrag", 


samt  


A 16, "Utstakning i samband med bygglov", utgår då de inte längre berör 


Bygg- och Miljös verksamhet.  


Då två tabeller utgick uppdateras nummerordningen för resterande tabeller i 


Taxetabell A. Tidigare var det 21 tabeller och framöver är det 19 tabeller i 


enlighet med Taxetabell A.  


 


Taxetabell B: 


B 3.1 - 3.6 Avgift i kronor för planavgift vid bygglov för andra anläggningar 


än byggnader, del 1. Tidigare var dessa åtgärder utan planavgift. I 


uppdaterad taxetabell föreslås dessa åtgärder medföra en planavgift om 5000 


kronor.  


Tabellerna B 5, "Planbesked", B 6 "Administrationsavgift för planläggning 


av detaljplan med extern planförfattare" samt  B 7 "Taxa för upprättande av 
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ny detaljplan samt ändring eller upphävande av äldre gällande detaljplan", 


utgår då de inte längre berör bygg- och miljöenhetens verksamhet.   


 


Tabell C "Taxetabell för kartprodukter och fastighetsförteckning" utgår då 


den inte längre berör bygg- och miljöenhetens verksamhet.  


Beslutsunderlag 


Kommunstyrelsens protokoll 12 september 2024, § 169 


Samhällsservicenämndens protokoll 20 augusti 2024, § 79 


Samhällsserviceförvaltningens skrivelse 8 augusti 2024 


Förslag på ändring av taxa för bygglov - taxetabell A, 8 augusti 2024 


Förslag på ändring av taxa för bygglov - taxetabell B, 8 augusti 2024 


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till kommunstyrelsens 


förslag. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt 


Samhällsservicenämnden 


Författningssamling 
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§ 79 Dnr KS-00285/2024  


Ändring av taxan för plan- och kartverksamhet 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1. Förslag till ändrad taxa för detaljplaner, kartverksamhet etcetera antas och 


 börjar gälla 1 november 2024.  


Sammanfattning av ärendet 


Nuvarande taxa för verksamhet enligt plan- och bygglagen (2010:900) 


antogs i kommunfullmäktige 4 november 2019, § 131, och uppdaterades i 


kommunfullmäktige 30 oktober 2023, § 131.  


 


I nuvarande taxetabeller hanteras såväl detaljplaner och kart- och 


mätverksamhet som bygg- och miljöenhetens verksamheter. Efter 


omorganisationen där plan- och byggenheten upphörde och delades till 


bygg- och miljöenheten samt näringsliv- och exploateringsenheten finns 


behov att dela upp och renodla taxorna för dessa verksamheter. 


 


Den föreslagna taxan gäller den verksamhet enligt plan- och bygglagen 


(2010:900) som hanterar detaljplaner, kartprodukter och mätverksamhet. De 


delar som hanterar bygg- och miljöenhetens verksamhet är borttagna och 


hanteras i en egen taxa för den verksamheten (SSN 92/2024). 


 


Denna nya taxa innebär ingen förändring i handläggningskostnader ut till 


kund. 


 


Taxeändringen föreslås träda i kraft 1 november 2024 gemensamt med 


taxebestämmelser för verksamhet enligt plan- och bygglagen.  


Beslutsunderlag 


Kommunstyrelsens protokoll 12 september 2024, § 170 


Arbetsutskottets protokoll 27 augusti 2024, § 105 


Förslag till beslut 16 augusti 2024 


Taxetabeller A-C 16 augusti 2024 


Bilaga tidsuppskattning 16 augusti 2024 







 


Kommunfullmäktige 


PROTOKOLL 


Sida 


21(72) 


Datum 


2024-09-30 


 


 


  
 


 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 


     


 


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till kommunstyrelsens 


förslag. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt 


Mark- och exploateringsenheten  


Författningssamling 
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§ 80 Dnr KS-00294/2024  


Uppdatering av taxebestämmelser för miljöbalken, 
livsmedelslagen, strålskyddslagen, lagen om 
sprängämnesprekursorer, lagen om foder och 
animaliska biprodukter (ABP) och plan- och bygglagen  


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1.  Nya taxebestämmelser för verksamhet enligt miljöbalken antas. 


 


2.  Nya taxebestämmelser för verksamhet enligt livsmedelslagen antas. 


 


3.  Nya taxebestämmelser för verksamhet enligt strålskyddslagen antas. 


 


4.  Nya taxebestämmelser för verksamhet enligt lagen om foder och 


 animaliska biprodukter antas. 


 


5.  Nya taxebestämmelser för verksamhet enligt lagen om sprängämnes-


 prekursorer antas. 


 


6.  Nya taxebestämmelser för verksamhet enligt plan- och bygglagen antas.  


Sammanfattning av ärendet 


Taxebestämmelserna styr myndighetens rätt att ta ut avgifter för sin 


prövning, tillsyn och kontroll och det är därför viktigt att de kontinuerligt ses 


över och anpassas efter ny lagstiftning och praxis. 


 


1 januari 2023 skapades den nya enheten bygg- och miljöenheten som 


hanterar prövning och tillsyn enligt miljöbalken, livsmedelslagen, plan och 


bygglagen, alkohollagen samt några mindre lagområden. För att effektivisera 


och förenkla arbetet på enheten samt för att få mer överensstämmande taxor 


har en genomgång av samtliga taxebestämmelser på enheten gjorts.  


 


Taxebestämmelserna för alkohollagen är i grunden annorlunda och prövning 


och tillsyn bygger inte på timavgifter utan fasta avgifter. Ny taxa enligt 


alkohollagen antogs under 2024 så denna ingår inte i översynen.  


 







 


Kommunfullmäktige 


PROTOKOLL 


Sida 


23(72) 


Datum 


2024-09-30 


 


 


  
 


 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 


     


 


Sedan de ursprungliga taxorna togs fram har även nya rekommendationer för 


taxebestämmelser från SKR kommit. Dessa har legat till grund för samtliga 


nu föreliggande taxor.  


Beslutsunderlag 


Kommunstyrelsens protokoll 12 september 2024, § 168 


Samhällsservicenämndens protokoll 20 augusti 2024, § 78 


Samhällsserviceförvaltningens skrivelse 7 augusti 2024 


Förslag taxebestämmelser enligt Miljöbalken 7 augusti 2024 


Förslag taxebestämmelser enligt Livsmedelslagen 7 augusti 2024 


Förslag taxebestämmelser enligt Strålskyddslagen 7 augusti 2024 


Förslag taxebestämmelser enligt lagen om foder och animaliska biprodukter 


7 augusti 2024 


Förslag taxebestämmelser enligt lagen om sprängämnesprekursorer 7 augusti 


2024 


Förslag taxebestämmelser enligt plan- och bygglagen 7 augusti 2024 


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till kommunstyrelsens 


förslag. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt 


Samhällsservicenämnden 


Författningssamling 
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§ 81 Dnr KS-00215/2024  


Fyllnadsval av ersättare i arbetsmarknads- och 
socialnämnden efter Sawsan Ghazal (S) 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1.  Aden Mustaf Mubarak (S) väljs till ny ersättare i arbetsmarknads- och 


 socialnämnden. 


 


2. Valet gäller för återstoden av mandatperioden.     


Beslutsunderlag 


Kommunfullmäktiges protokoll 17 juni 2024, § 61     


Yrkanden 


Kristina Michelson (S): Aden Mustaf Mubarak (S) väljs till ny ersättare.  


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Kristina 


Michelsons yrkande. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller 


detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt 


Aden Mustaf Mubarak 


Arbetsmarknads- och socialnämnden 


Förtroendemannaregister 


Lön Hälsingland 
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§ 82 Dnr KS-00201/2024  


Interpellation från Karin Jansson (MP) till 
utbildningsnämndens ordförande Henrik Estander (L) 
gällande generalplanen för skolan. Svar 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1. Interpellationen anses besvarad.  


Sammanfattning av ärendet 


Karin Jansson (MP) lämnade i maj 2024 en interpellation till utbildnings-


nämndens ordförande Henrik Estander (L) gällande generalplanen för 


skolan. I interpellationen skriver hon:  


 


"I mars förra året tog utbildningsnämnden beslut om att göra en ”general-


plan” för skolan. Jag var lite osäker på varför. Men tänkte att det inte är helt 


fel att gå igenom skolbyggnadernas status. Jag kände mej trygg med att 


idéerna kring skolslakt och storhögstadium i Ljusdal var nedlagda. ALLA 


partier sa ju innan valet att de var mot ett gemensamt högstadium. Du och 


ditt parti sa att det var ett skandalöst förslag. Som extra trygghet för mej 


fanns också en mening i beslutsunderlaget om att utredningens skulle utgå 


från befintlig skolstruktur.  


 


Korkad var jag. För nu kommer utredningen med diverse förslag om att 


lägga ner skolor, centralisera till Ljusdal, bygga nytt och stort. En utredning 


som utgår från att allt blir bättre i större skolor. En utredning som inte alls 


hanterar det arbete som redan startat för att nå målet ”Alla barn ska lyckas i 


skolan”. En utredning som såvitt jag vet inte har frågat eleverna om hur de 


ser på sin framtid i skolan.  Ännu har jag inte sett den slutliga utformningen 


av förslaget.  Men jag blev så förvånad varför du tycker det är bra att 


använda skolans knappa resurser till att betala en konsult för att lägga förslag 


om en skolslakt alla partier redan sagt nej till.  


 


Jag var lättlurad. Lite har jag väl lärt mig nu. Men några saker jag förstår jag 


fortfarande inte. Så för att bli lite klokare i framtiden vill jag ställa tre frågor 


till dig:  


 


 Varför lät du förvaltningen ta in en konsult för att utreda något som 


du menar är skandalöst?  
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 Är du förespråkare för tanken att det man säjer före valet inte gäller 


sen, när valet är klart?  


 


 Tycker du på riktigt att Färila skolas högstadium ska läggas ner? 


 


Utbildningsnämndens ordförande Henrik Estander (L) har svarat på 


interpellationen: 


 


Varför lät du förvaltningen ta in en konsult för att utreda något som du 


menar är skandalöst?  


Utbildningsnämnden gav uppdraget till förvaltningen att utreda en 


generalplan till oss politiker och visa på olika vägar. Förvaltningen har 


levererat på sitt uppdrag och tagit hjälp av Ensolution som är en konsultfirma 


med mycket kompetenta konsulter. Den konsult som varit oss behjälplig har 


arbetat som skolchef och skolledare i 15 år på olika nivåer, har en bakgrund 


som forskare och är knuten som docent till lärarutbildningen vid Malmö 


Universitet. Med anledning av det anser jag att det är självklart att en konsult 


med den gedigna kunskapen och kompetensen ska bistå oss vid stora 


utredningar som generalplanen.  


 


Är du förespråkare för tanken att det man säjer före valet inte gäller sen, 


när valet är klart?  


Jag är förespråkare av kunskap, fakta och nytänkande. 


 


Tycker du på riktigt att Färila skolas högstadium ska läggas ner?  


Jag anser att mycket tyder på att vi behöver göra förändringar inom 


skolverksamheten. Framförallt ser jag ett behov av att satsa på våra skolor 


för att möta faktorer som befolkningsprognos, prognos för elevunderlag, 


möjlighet att rekrytera personal med rätt behörighet här och nu och i 


framtiden, ekonomi för investeringar i lokaler och så vidare." 


 


Kommunfullmäktige har tidigare beslutat att interpellationen får framställas. 


Kommunfullmäktige hann dock med att behandla ärendet före 


sommaruppehållet.  


 


Interpellationsdebatt äger rum med inlägg från Karin Jansson (MP), Henrik 


Estander (L), Kristoffer Kavallin (MP), Marit Holmstrand (S), Lena Svahn 


(S), Kristoffer Hansson (S), Helena Brink (L), Pernilla Färlin (M), Kristina 


Michelson (S) och Henrik Karlström (SD).  
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Beslutsunderlag 


Svar på interpellation 


Interpellation 


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till att interpellationen 


anses besvarad. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt 
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§ 83 Dnr KS-00220/2024  


Interpellation från Kiki Furstedt (V) till omsorgs-
nämndens ordförande Maud Jonsson (L) om 
sommarvikarier, semestrar och korttidsplatser. Svar 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1. Interpellationssvar lämnas vid nästkommande sammanträde.  


Sammanfattning av ärendet 


Kiki Furstedt (V) har lämnat en interpellation till omsorgsnämndens 


ordförande Maud Jonsson (L) om sommarvikarier, semestrar och 


korttidsplatser.  


 


I interpellationen skriver Kiki Furstedt: 


 


"Vi har som mål att göra Ljusdals kommun till en attraktiv arbetsgivare och 


att göra kommunen attraktiv att bo i. Vi jobbar även på att lyfta det positiva i 


och bland de anställda i kommunen. Både den psykiska och fysiska hälsan 


hos de anställda ska bättras på och de ska känna sig trygga på sina 


arbetsplatser. 


 


De här tre meningarna kanske en del känner igen. De är nämligen 


inledningen till en tidigare interpellation men fortfarande lika aktuella, den 


här gången handlar det om trovärdighet, förtroende och kommunikation. Det 


är några av de viktiga grundstenarna som behövs för att få en stabil och 


attraktiv kommun.  


 


Det verkar som att vi behöver reda ut ett och annat angående 


sommarvikarier, semestrar och korttidsplatserna i kommunen.  


 


Finns det tillräckligt med vikarier inom äldreomsorgen, personlig assistans 


och daglig verksamhet? 


 


I tidningen sägs det att det varit svårt att få vikarier till Furugården i Los men 


det stämmer inte enligt personal på plats, vad säger du om det? 


 


Var är det tänkt att täcka upp behovet av korttidsplatser om de i Los inte 


räcker till efter stängningen av fem platser? 
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På vad grundar sig den långa stängningen av korttidsplatserna, det vill säga 


från och med den 15 maj till den 15 oktober?" 


 


Omsorgsnämndens ordförande Maud Jonsson (L) har svarat på 


interpellationen: 


 


"Svar: Idag (20240607) har förvaltningen utmaningar i rekryteringen av 


vikarier för sommaren, framförallt  i Ramsjö, hemtjänst Järvsö och inom 


personlig assistans. 


 


I tidningen sägs det att det varit svårt att få vikarier till Furugården i Los 


men det stämmer inte enligt personal på plats, vad säger du om det? 


Svar: I förvaltningens arbete ingår att göra en planering i så god tid som 


möjligt för att planera bl. a. allas önskemål om semester. Tidigare år har 


omsorgsförvaltningen haft svårigheter att rekrytera vikarier till Los bland 


annat, 2023 var ett sånt år och vi betalade ut både reseersättningar och 


övertider för att möjliggöra semestrar. (Detta gör även att vi skapar oro hos 


både brukare och medarbetare, när inte vår planering blir klar i tid)). 


 


Var är det tänkt att täcka upp behovet av korttidsplatser om de i Los inte 


räcker till efter stängningen av fem platser? 


Svar: I våra större kommundelar, Ljusdal, Järvsö, Färila har vi idag ett antal 


boendeplatser tomma och i den vikarieplanering som finns, är bemanning av 


dessa inräknad. 


 


På vad grundar sig den långa stängningen av korttidsplatserna, det vill 


säga från och med den 15 maj till den 15 oktober? 


Svar: I förvaltningens planering så behövdes ett planeringsdatum som 


sträckte sig över hela semesterperioden och vi vet att många medarbetare har 


även semester en bit in på hösten. 


 


Min kommentar: 


Trovärdighet, förtroende och kommunikation handlar det om även för mig; 


Framtid Ljusdal var på byaråd i Los 23/4 där några påtalade att det fanns 


vikarier att tillgå. Jag lovade att ta det med till förvaltningen för att stämma 


av hur det förhöll sig. Enligt förvaltningen så skulle fem platser stängas 


tillfälligt under sommaren. 


 


Jag ringde till en av enhetscheferna för att höra hur det förhöll sig om 


stängningen av de fem platserna och fick till svar att de skulle vara stängda 


och att allt var i sin ordning." 
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Omsorgsnämndens ordförande är frånvarande vid dagens sammanträde. På 


interpellantens begäran föreslås svaret lämnas vid nästkommande samman-


träde.  


Beslutsunderlag 


Interpellationssvar 


Interpellation  


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till att 


interpellationssvar ska lämnas vid nästkommande sammanträde. 


Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt  
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§ 84 Dnr KS-00221/2024  


Interpellation från Kristoffer Kavallin (MP) till 
omsorgsnämndens ordförande Maud Jonsson (L) om 
Framtid Ljusdals ansvar för omsorgen. Svar 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1. Interpellationen anses besvarad.  


Sammanfattning av ärendet 


Kristoffer Kavallin (MP) har ställt en interpellation till omsorgsnämndens 


ordförande Maud Jonsson (L). I motionen skriver han: 


 


"Under snart två år nu har Framtid Ljusdal misskött kommunens omsorg. 


Moderaterna, Sverigedemokraterna, Ljusdalsbygdens Parti, Liberalerna och  


Kristdemokraterna har låtit perioden präglas av en mix av otillräckliga 


effektiviseringar och otillräckliga budgetar. Vi från Miljöpartiet har 


upprepade gånger gjort vad vi kan för att uppmärksamma det kritiska läget 


och gjort vad vi kan för att säkerställa att våra vårdtagare  inte far illa och att 


de som arbetar i omsorgen får en mer dräglig arbetssituation. Det blir allt 


mer tydligt att verksamheten tvingas till allt mer smärtsamma prioriteringar. 


 


När budget 2024 togs förra året krävde vi i Miljöpartiet att budgeten skulle 


utökas med 12 miljoner, en helt nödvändig åtgärd då de riktade statsbidrag 


som höll illusionen om en budget i balans vid liv 2023 skulle försvinna. Vi 


möttes av ett tjurskalligt motstånd och Framtid Ljusdal annonserade istället 


sin plan att effektivisera, en ambition de inte lyckats leva upp till. Under 9 


månader med möten, workshops och väntan så har lösningar från  


politiskt håll lyst med sin frånvaro. 


 


I elfte timmen beslutar Framtid Ljusdal att utreda förslag från förvaltningen. 


Kontroversiella förslag som tex att stänga dagverksamhet och strukturera om 


trygg hemgång. Dessa utredningar skrämde många helt i onödan och var 


dessutom helt bortkastade då Framtid Ljusdal sedan tack och lov i slutändan 


backade från dessa förslag. 


 


Men nu har vi ett läge då vi går mot ett underskott på 15 miljoner för 2024! 


Alltså till och med en allvarligare situation än den vi i Miljöpartiet tagit höjd 


för med våra 12 miljoner extra! 
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Att omsorgen behöver arbeta med ett kroniskt underskott har faktiska 


konsekvenser! 


 


Att personal får jobba under stressade förhållanden och alla går omkring 


med en oro för vad det ska sparas in på härnäst är inte en bra miljö för att 


faktiskt hitta långsiktigt bra lösningar och sunda effektiviseringar! 


Den 29:e maj uppmärksammade jag att tertialrapporten visar att följande 


viktiga uppdrag på grund av den ansträngda budgeten inte kunnat prioriteras 


och därmed saknar genomföranderesurser.  


 


3.1.3 Uppdrag: Alla förvaltningar ska arbeta enligt barnkonventionen, sätta 


barn i centrum, och ta tillvara barns och ungas rättigheter och intressen 


utifrån tagna riktlinjer. 


3.3.7 Uppdrag: Stärka kapaciteten att arbeta med kommunens 


socioekonomiska utmaningar 


3.6.2 Uppdrag: Förvaltningarna ska arbeta för att säkerställa HBTQIA+ samt 


alla individers lika rättigheter och för att utrota diskriminering.  


 


Det är min uppfattning att dessa uppdrag är av avgörande betydelse. Det här 


uppdrag från kommunfullmäktige! Läget är akut! 


Den 17:e april kom ett larm från en enig omsorgsnämnd. ”Omsorgsnämnden 


uppmärksammar kommunstyrelsen på det exceptionellt allvarliga läget,  


att omsorgsnämnden trots föreslagna åtgärder går mot ett underskott och för 


att uppnå en budget i balans begär en utökning av omsorgsnämndens ram.” 


alltså det fanns en enighet i omsorgsnämnden att det här helt enkelt inte 


håller. 


 


Denna förfrågan hanterades sedan av kommunstyrelsen den 24:e maj där vi i 


Miljöpartiet förväntade oss en lång debatt om det exceptionellt allvarliga 


läget i omsorgen, men istället möttes vi av en öronbedövande tystnad. 


Vi la förslag om att omfördela 7 av de 8.1 miljoner som var kvar i 


kommunstyrelsens utvecklingsreserv till omsorgsnämnden för att i varje fall 


delvis lätta på trycket, ett förslag som röstades ned 10 mot 11! 


 


Med bakgrund i detta vill vi ha svar på följande frågeställningar: 


 


1. Har ni analyserat vilka konsekvenser det har att verksamheten år efter 


år behöver jobba med ett kroniskt underskott? 


2. Hur kommer det sig att du i din roll i Omsorgsnämnden skickar ut 


nödsignaler om att mer pengar behövs, för att sedan avslå det 


önskemålet när du befinner dig i kommunstyrelsen? 
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3. Vad kommer det få för konsekvenser att omsorgsförvaltningen 


innevarande år inte kommer kunna arbeta med uppdrag 3.1.3, 3.3.7 


och 3.6.2? 


4. Hur tänker du hantera det prognostiserade underskottet på 15 


miljoner? Vad kommer detta få för konsekvenser för 2025? 


 


Omsorgsnämndens ordförande Maud Jonsson (L) har svarat på 


interpellationen: 


 


1. Har ni analyserat vilka konsekvenser det har att verksamheten år efter 


år behöver jobba med ett kroniskt underskott? 


Det finns en oro för samtliga inom en verksamhet att arbeta en längre tid 


under besparingskrav, att känna tillit till organisationen och till det arbete 


som pågår blir en utmaning. Inom OF är det idag flertalet åtgärder igång för 


att i framtiden kunna hantera delar av underskott. Att engagera medarbetare 


på samtliga nivåer för att komma tillrätta och få förståelse till ibland olika 


signaler skapar emellanåt en trötthet i organisationen. Förvaltningen har 


påbörjat ett arbete med att tydliggöra och skapa delaktighet och 


förhoppningen är att det under 2025 kan ge frukt.   


 


 2. Hur kommer det sig att du i din roll i Omsorgsnämnden skickar ut 


nödsignaler om att mer pengar behövs, för att sedan avslå det önskemålet 


när du befinner dig i kommunstyrelsen? 


Det har jag svarat på tidigare, vilket även framgår att läsa i pressen, att göra 


kommunstyrelsen uppmärksammad på det besvärliga läget. Detta var i april. 


I omsorgsnämnden i maj, där även du var med som ersättare, beslutades flera 


förslag på åtgärder för att på kort och lång sikt minimera det befarade stora 


underskottet. 


3.1.3 Arbetet enligt barnkonventionen: 


 En LSS handläggare är utbildad och enhetschef myndighet är utbildad 


20240521 som barnrättsstrateg. Handlingsplan är planerad att vara klar i 


augusti och kommer då att beslutas i ledningsgrupp, nya mallar o.dyl. 


kommer då att göras. 


3.3.7 Kommunens socioekonomiska utmaningar: 


 Styrdokument ska revideras så att de synliggör barns rättigheter och det 


arbetet är påbörjat. Utbildningsinsatser HBTQ-frågor har ej kunnat planeras 


och genomföras då omsorgsförvaltningen ej haft resurser att planera och 


genomföra. 


3.6.2 Arbetet med HBTQIA+ frågor 


Förvaltningen ska arbeta för att säkerställa HBTQIA+ frågor men har ej haft 


resurser att planera eller genomföra. 
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 4. Hur tänker du hantera det prognostiserade underskottet på 15 


miljoner? Vad kommer detta få för konsekvenser för 2025? 


Som jag svarade på i punkt 2 har nämnden lagt flera förslag på åtgärder samt 


att enhetscheferna varje månad ska följa upp sin driftsbudget på enheterna. 


Satsningen med teamledare och helgtjänster gör vi för att förbättra 


arbetsmiljön för medarbetare och enhetschefer. Det ska utvärderas under 


2025 och planeras att tillsättas på flera enheter.  Dessa åtgärder förväntas ge 


effekter under det kommande året." 


 


Omsorgsnämndens ordförande Maud Jonsson (L) är frånvarande. Kristoffer 


Kavallin (M) önskar dock att ärendet behandlas vid dagens sammanträde. 


Beslutsunderlag 


Interpellationssvar 


Interpellation 


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till att interpellationen 


anses besvarad. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt 
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§ 85 Dnr KS-00222/2024  


Interpellation från Kristoffer Kavallin (MP) till 
kommunstyrelsens vice ordförande Henrik Karlström 
(SD) gällande Sveriges Ekokommuner samt 
kommunens miljö- och klimatarbete. Svar 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1. Interpellationen anses besvarad.  


Sammanfattning av ärendet 


Kristoffer Kavallin (MP) har ställt en interpellation till Henrik Karlström 


(SD). I interpellationen skriver han: 


 


"I maj förra året ställde jag dig några frågor kring hur dina första 4 månader 


som representant i Sveriges Ekokommuner, jag frågade hur årsmötet i 


Västervik hade varit. Då fick jag svaret: ”Tyvärr kunde jag inte närvara vid 


årsmötet i Västervik på grund av förhinder. Trots min frånvaro är det viktigt 


att understryka att jag och framtid Ljusdal satsar på och prioriterar miljön.” 


 


Du sa också att du var: 


”Stolt över det nya styret Framtid Ljusdal och våra starka satsningar på miljö 


och klimat. Ett av våra prioriterade områden är att ta fram en ny miljö och 


klimatplan för att säkerställa att kommunen arbetar på ett fossilfritt och 


klimatsmart sätt. Under Framtid Ljusdals ledning har vi tagit tag i det och 


jobbar aktivt för att genomföra detta.” 


 


Jag vill börja med att gratulera Framtid Ljusdal till ett aktivt och bra arbete! 


Du lyfte fram detta miljö-och klimatprogram som ett prioriterat område du 


kände stolthet över. Det här programmet har vi väntat på sedan 2015 och jag 


känner faktiskt delaktighet i stoltheten över att den här långbänken avklaras, 


programmet är i skrivande stund ute på  remiss. 


 


Årets årsmöte i Sveriges Ekokommuner var i Kalix 14-15 maj och en 


påminnelse till detta gick ut 23:e mars där kallelsen med fet stil markerade 


att ”Vi förväntar oss att du som kontaktperson närvarar”. Programmet under 


dagarna hade många punkter som var särskilt intressanta för Ljusdal, bl.a 


följande: ”Vad kan den gröna industrialiseringen innebära för  
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Norrland och resten av Sverige”, ”Biobränslen i den gröna omställningen” 


och ”Tips för kommunernas arbete med att byta ut farliga kemikalier”. Som 


inbjuden att vara huvudtalare under konferensen var PO Tidholm där han 


skulle föreläsa om vad den gröna industrialiseringen kan innebära för 


Norrland och resten av Sverige. Kort och gott ett späckat schema fullt av 


ämnen i allra högsta grad relevant för oss och vår kommun! 


 


Med detta som bakgrund vill jag ha svar på följande frågor: 


1. Är det några särskilda erfarenheter eller insikter från konferensen du 


kan berätta om? 


2. Under Framtid Ljusdals ledning, vad bidrog vi som kommun med 


under årsmötet med Sveriges Ekokommuner i Kalix? 


3. Vad avser du och Framtid Ljusdal göra för att vässa kommunens 


miljö och klimatarbete ytterligare framöver?" 


 


Henrik Karlström (SD) har svarat på interpellationen: 


 


”Jag deltog inte personligen vid SEKOMs årsmöte i Kalix i år, för jag 


prioriterade kommunens budgetarbete och deltog i mötet med Tallåsens 


byalag för att diskutera generalplan och skolstruktur. Däremot har jag tagit 


reda på lite som hände på mötet och kan informera om det.  


Om Sveriges Ekokommuners möte: 


1. Projektorganisation: 


Mötet belyste den centrala rollen av projektledning för 


framgångsrikt hållbarhetsarbete. Angéla Ekman Nätt, senior 


konsult på ESAM, har lång erfarenhet av att arbeta med 


hållbarhet inom olika organisationer och föreläste kring detta. 


Dessutom bidrog John Holmberg och Johan Holmén från 


Chalmers institution för Fysisk Resursteori med sin expertis för 


att knyta samman teori och praktik i projektet. 


2. Medskapande omställningsarbete: 


Mötet diskuterade om ett medskapande omställningsarbete, 


vilket handlar om att involvera olika samhällsaktörer i 


hållbarhetsarbetet. En rapport om ämnet finns tillgänglig för 


nedladdning på www.skr.se. Rapporten ska enligt SEKOM 


vara ett viktigt verktyg för kommunerna att förstå hur de kan 


samarbeta med medborgare, företag och andra intressenter för 


att nå hållbarhetsmålen. 


3. Hållbarhetsfyren: 


Ett koncept som presenterades som kallades 


"Hållbarhetsfyren". Modellen fokuserar på att integrera 


mänskliga behov, sociala aspekter, ekonomisk hushållning och 


ekologisk anpassning. Diskussionen kring Hållbarhetsfyren 
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ställde frågor som "Vad karaktäriserar ett gott liv?", "Hur kan 


vi leva ihop?", "Hur kan vi hushålla med resurser?" och "Hur 


kan samhället inpassas i naturen?".  


4. Projektet så här långt: 


Tre arbetsgrupper har bildats av SEKOM, bestående av  


politiker, tjänstepersoner, och experter, samt en förstärkt 


kansligrupp med representanter från styrelsen, expertgruppen, 


kansliet och medlemmar. Grupperna arbetar för att förbereda 


en medlemskonferens i november där SEKOMs framtida 


verksamhet och inriktning ska diskuteras. 


5. Arbetsgruppernas diskussioner: 


Arbetsgrupperna har haft diskussioner om hur vi kan stärka 


samverkan mellan medlemmar på politisk nivå och mellan 


tjänstepersoner. Det diskuterades hur styrning och ledning av 


nätverket kan bli mer medlemsdrivet och hur detta ska 


finansieras. 


6. Substitution av farliga ämnen: 


Ett annat ämne som togs upp var substitution av farliga 


kemikalier. Diskussionen fokuserade på vilka farliga 


egenskaper som är av intresse, som cancerframkallande, 


mutagena, reproduktionstoxiska, hormonstörande och 


allergiframkallande ämnen. Dessutom diskuterades hur vi kan 


hantera persistenta, bioackumulerande och toxiska ämnen 


(PBT-ämnen) samt persistenta, mobila och toxiska ämnen 


(PMT-ämnen). RISE (Research Institutes of Sweden) 


presenterade sitt arbete med substitutionscentrum som stödjer 


företag och offentlig sektor i att fasa ut särskilt farliga ämnen. 


7. Pilotprojekt Ekokommunerna: 


SEKOM presenterade också ett pilotprojekt för 


ekokommunerna som sträcker sig från juni fram till 31 


december 2024. Detta projekt fokuserar på att använda 


metodiken och verktygen för att systematiskt arbeta för att 


uppnå klimatmålen.  


8. Internationella projekt: 


På mötet diskuterades även internationella pilotprojekt under 


Ecomuna där ekokommunkonceptet sprids till andra delar av 


världen. Tre potentiella fall studerades: Tigray i Etiopien, en 


nationell aktör i Chile, och Kitui i Kenya. I deras pilotprojekt 


kan samarbete med svenska ekokommuner och Sustainable 


Sweden Tours vara en naturlig del av projektet. 
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Ljusdals engagemang och framtida planer: 


1. Fokus på säkerhet och självförsörjning: 


Vi arbetar för att säkerställa att vår kommun är mindre 


beroende av externa faktorer. Detta innebär att vi måste öka vår 


självförsörjningsgrad, särskilt i en värld där globala 


leveranskedjor kan vara osäkra, när krig härjar runt om i 


världen. Den aktuella geopolitiska situationen gör det tydligt 


att vi måste bli mer självständiga och kunna lita på våra egna 


resurser. 


2. Hållbara vattenresurser: 


Friska vatten är en grundläggande del av vår strategi. Vi strävar 


efter att skydda och förbättra kvaliteten på våra vattenresurser 


för att säkerställa att framtida generationer har fortsatt tillgång 


till rent vatten. Vi har så tur att vi redan nu har otroligt bra 


grundvattenkvalité i kommunen.  


3. Praktiska och realistiska miljöåtgärder: 


Det är viktigt att våra åtgärder är genomförbara och att de 


bidrar till vår övergripande säkerhet och självförsörjning. Men 


även viktigt att det är ekonomiskt hållbart och inte hindrar 


utveckling och arbetstillfällen.  


 


Avslutning: 


Sammanfattningsvis vill jag betona att jag, trots att jag inte deltog 


personligen vid årsmötet, har samlat information så att vi i Ljusdal är 


informerade. Vi balanserar vårt miljöarbete med nödvändigheten att skydda 


våra resurser och öka vår självförsörjning, med hänsyn till det globala 


säkerhetsläget." 


 


Interpellationsdebatt äger rum med inlägg från Kristoffer Kavallin och 


Henrik Karlström (SD).  


Beslutsunderlag 


Interpellationssvar 


Interpellation 


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till att interpellationen 


anses besvarad. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt 
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§ 86 Dnr KS-00052/2024  


Årsredovisning 2023 för samordningsförbund 
Gävleborg 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1. Ljusdals kommun tillstyrker att Samordningsförbund Gävleborgs styrelse 


 och dess enskilda ledamöter beviljas ansvarsfrihet. 


 


2. Ljusdals kommun tillstyrker att Samordningsförbund Gävleborgs 


 årsredovisning för verksamhetsår 2023 godkänns.  


Sammanfattning av ärendet 


Samordningsförbund Gävleborg är en fristående juridisk organisation med 


Arbetsförmedlingen, Försäkringskassan, Region Gävleborg och 


kommunerna Bollnäs, Gävle, Hofors, Hudiksvall, Ljusdal, Nordanstig, 


Ockelbo, Ovanåker, Sandviken samt Söderhamn som medlemmar. 


Förbundet leds av en styrelse som utses av medlemmarna.  


 


Samordningsförbund Gävleborg upprättar en egen årsredovisning för sin 


verksamhet. Årsredovisningen ska därefter behandlas i varje 


medlemskommun.  


 


Samordningsförbund Gävleborg bildades den 15 december 2014 och är en 


fristående juridisk organisation med Arbetsförmedlingen, Försäkringskassan, 


Region Gävleborg och kommunerna Bollnäs, Gävle, Hofors, Hudiksvall, 


Ljusdal, Nordanstig, Ockelbo, Ovanåker, Sandviken samt Söderhamn som 


medlemmar.  


 


Förbundet leds av en styrelse som utses av medlemmarna. Ljusdals 


kommuns styrelserepresentant är Marie Mill. Till sin hjälp har den ett kansli. 


 


Samordningsförbundet verkar utifrån Lagen om finansiell samordning av 


rehabiliteringsinsatser (2003:1210) och förbundsordningen som beslutats av 


samordningsförbundets medlemmar. Lagens syfte är att ge lokala aktörer 


möjligheter att utveckla samverkan inom rehabiliteringsområdet och 


samordna gemensamma insatser riktade till personer i behov av samordnad 


rehabilitering samt underlätta en effektiv resursanvändning.  
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Samordningsförbundet följer även lagen om kommunal bokföring och 


redovisning (2018:597) och kommunallagen (2017:725) i tillämpliga delar. 


 


De verksamheter som förbundet finansierar, kompletterar myndigheternas 


ordinarie verksamhet och bedrivs i huvudsak av dess medlemmar. 


Samordningsförbundens uppgift är i första hand att verka för att medborgare 


ska få stöd och rehabilitering till egen försörjning. I första hand finansierar 


Samordningsförbund Gävleborg insatser som har som mål att personer med 


behov av samordnad rehabilitering får eller närmar sig arbete. Samordnings-


förbundet stödjer också insatser som syftar till att skapa strukturella 


förutsättningar för att myndigheterna ska kunna samarbeta bättre. 


 


2023 års tilldelning från förbundsmedlemmarna uppgick till 18 920 000 


kronor.  


 


Försäkringskassan och Arbetsförmedlingen bidrog med hälften av medlen, 


Region Gävleborg med en fjärdedel och länets kommuner tillsammans med 


resterande fjärdedel. Ljusdals kommuns insats (medlemsavgift) uppgick till 


292 000 kronor. 


 


Samordningsförbund Gävleborg har upprättat årsredovisning 2023.  


 


Årsredovisning 2023 


Resultatet 2023 uppgår till 3 424 000 kronor jämfört med en budget på  


-1 948 000 kronor. I och med att samordningsförbund har möjlighet att 


använda tidigare års överskott finns inget som hindrar att budgeten upprättas 


med ett underskott för året, så länge underskottet inte överskrider förbundets 


egna kapital vid föregående års utgående balans. Förbundets egna kapital per 


2023-12-31 uppgick till 7 351 000 kronor, vilket innebär att budgeterat 


underskott inte överskrider förbundets egna kapital.  


 


På uppmaning från Nationella Rådet har förbundsordningen reviderats från 


och med 2023. Alla medlemmar har numera en ordinarie ledamot och en 


personlig ersättare i styrelsen. I förbundsordningen har även klarlagts att 


ordförande för styrelsen ska vara Region Gävleborgs representant.  


 


Under 2023 har två nya insatser startat, Connect i Bollnäs samt Dans för 


Hälsa i Gävle. Fyra insatser har avslutats, Projektering Fontänhus Sandviken, 


Ett Hållbart Arbetsliv Hofors, Rätt till Rätt Gävle samt Ett Hållbart Arbetsliv 


Ovanåker. Alla fyra insatserna drivs nu i egen regi av respektive kommun.  


 


Samordningsförbunden i Dalarna, Värmland och Gävleborg ingår sedan 


september 2023 i ett gemensamt projekt finansierat via medel från 
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Europeiska Socialfonden (ESF). Projektets mål är att utveckla och erbjuda 


ett effektivare myndighetsgemensamt stöd till de personer som är i behov av 


samordnad rehabilitering. Projektet arbetar på flera nivåer; styrelse, 


förbundspersonal, medarbetare hos medlemmar som är finansierade via 


samverkansmedel, samt chefer och ordinarie personal hos medlemmar som 


arbetar med samverkan i olika former. Projektet innebär ett utökat lärande 


mellan länen men också en gemensam kraftsamling. Samordningsförbund 


Gävleborg medfinansierar projektet via anställd personals arbetstid. 


 


Revisionsberättelse 


Utsedda revisorer i Samordningsförbund Gävleborg, har granskat den 


verksamhet som bedrivits under år 2023. I deras arbete har de biträtts av 


både KPMG och PwC. 


 


Granskningen har utförts enligt kommunallagen, god revisionssed i 


kommunal verksamhet, förbundsordningen och fastlagd revisionsplan. 


Revisionen har omfattat såväl granskning av förvaltning som granskning av 


redovisningen. Redovisningsrevisionen syftar förutom granskningen av 


årsredovisningen till att utröna om räkenskaperna är rättvisande och om 


den kontroll som utövas inom förbundet är tillräcklig. Noteringar från vår 


granskning har avrapporterats till förbundet. 


 


Revisorernas övergripande bedömning är att direktionen har bedrivit sin 


verksamhet på ett ändamålsenligt sätt samt att räkenskaperna i allt väsentligt 


är rättvisande och att direktionens interna kontroll har varit tillräcklig. 


 


Utifrån deras samlade bedömning av direktionens arbete under år 2023 och 


genomförda granskningar rekommenderar revisorerna kommunfullmäktige 


tillstyrka att direktionen och dess enskilda ledamöter beviljas ansvarsfrihet 


samt tillstyrka att Samordningsförbundets årsredovisning för 


verksamhetsåret 2023 godkänns. 


 


Kommunstyrelsens uppsiktsplikt enligt Kommunallagen  


Kommunallagen (2017:725) stadgar att kommunstyrelsen ska ha uppsikt 


över kommunal verksamhet som bedrivs i kommunalförbund som 


kommunen är medlem i. Uppsikten gäller främst ändamål, ekonomi och 


efterlevnad av uppställda direktiv men också i avseende på övriga 


förhållanden av betydelse för kommunen. 


  


Kommunstyrelsens uppsikt över kommunalförbund och samordnings-


förbund utövas i första hand genom att ta del av: budget och verksamhets-


plan, delårsrapporter, årsredovisning samt revisorernas granskningsrapport. 
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Utifrån informationen i dessa handlingar samt den uppsikt kommunstyrelsen 


i övrigt utfört under året i form av medlemssamråd är det förvaltningens 


bedömning att verksamheten under 2023 bedrivits på ett ändamålsenligt och 


ekonomiskt tillfredsställande sätt samt i enlighet med uppställda direktiv. 


 


Jäv 


 


Marie Mill (LB) anmäler jäv och deltar inte i handläggningen av ärendet.  


Beslutsunderlag 


Kommunstyrelsens protokoll 8 maj 2024, § 102 


Tjänsteskrivelse 9 april 2024 


Årsredovisning 2023 


Revisionsberättelse från KPMG 


Revisionsberättelse från den förtroendevalda revisorn 


Sakkunniga biträdets yttrande 


Revisionsrapporter 


Protokoll styrelsemöte samordningsförbund Gävleborg 22 mars 2024 


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till kommunstyrelsens 


förslag. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt 


Samordningsförbund Gävleborg 
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§ 87 Dnr KS-00091/2022  


Upphävande av reglemente för Vägunderhållsbidrag 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1.  ”Regler för kommunalt bidrag till underhåll och byggande av enskilda 


 vägar för permanent bostadsbebyggelse inom Ljusdals kommun”, 


 reviderade av kommunfullmäktige 2015-06-15 § 127, upphävs.  


Sammanfattning av ärendet 


Samhällservicenämnden har beslutat att anta nya riktlinjer för vägunder-


hållsbidrag. Det gamla reglementet som senast reviderades av kommun-


ullmäktige 15 juni 2015 ska därmed upphävas. 


 


Syftet med kommunalt vägunderhållsbidrag är att främja fast boende på 


landsbygds- och bebyggelseområde, friluftslivet samt främja vägar som ska 


vara öppna för allmän trafik året runt. Erforderliga åtgärder som innebär 


tillfällig avstängning av bidragsberättigad väg, exempelvis under tjälloss-


ningsperiod, påverkar inte kommunens vägunderhållsbidrag. Tillfällig 


avstängning av väg ska meddelas kommunen. 


 


Fast boende - Med fast boende avses att den boende ska vara skriven på 


fastigheten enligt folkbokföringslagen och att vägen ska nyttjas året om. 


 


Rörligt friluftsliv – Med rörligt friluftsliv avses badplatser eller annan 


fritidsanläggning som är tillgängligt för allmänheten och bedöms utgöra ett 


allmänt intresse. 


             


Ljusdals kommun har ingen lagstadgad skyldighet att betala ut vägbidrag. 


Samhällsservicenämnden beslutar årligen om eventuell budgetpost för 


vägbidrag avseende nästkommande kalenderår, vilket innebär att bidrags-


nivån kan variera från år till år eller helt utebli. Hur stort berättigat bidrag 


blir baseras således på den budget som nämnden beslutar om för ändamålet 


samt beroende på väglängd. 


 


Det finns två olika typer av vägbidrag: enskilda vägar med statsbidrag och 


enskilda vägar utan statsbidrag. 86 procent (414 693 meter 2019) av den 


tilldelade budgeten tillfaller enskilda vägar med statsbidrag och 14 procent 
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(58 500 meter 2019) tillfaller bidragsberättigade enskilda vägar utan 


statsbidrag.  


 


Bidrag utgår under villkor att vägens underhåll, efter besiktning av gata- och 


parkenheten eller Trafikverket, kan godkännas av kommunen. Gata- och 


parkenheten kontrollerar förutsättningarna och efterlevnad för vägbidraget. 


 


Sökanden är skyldig att snarast meddela kommunen om ändrade förhållan-


den i styrelsen och sådant som i övrigt kan ha betydelse för bidragsberäkning 


och utbetalning. Om detta inte sker äger kommunen rätt att upphäva 


bidragsersättning samt kräva återbetalning av felaktigt utbetalt belopp. 


 


Till nybyggnad eller restaurering av enskild väg, skogsbilväg eller ägoväg 


utgår inget bidrag.  


Beslutsunderlag 


Kommunstyrelsens protokoll 24 maj 2024, § 136 


Arbetsutskottets protokoll 14 maj 2024, § 63 


Samhällsserviceförvaltningens skrivelse 5 mars 2024 


Riktlinjer vägunderhållsbidrag antagna SSN 12 mars 2024, § 30 


Yrkanden 


Ulf Nyman (M): Bifall till kommunstyrelsens förslag.  


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Ulf Nymans 


yrkande. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt  


Samhällsservicenämnden 
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§ 88 Dnr KS-00502/2023  


Motion från Jonas Rask-Samuelsson (C) om 
broddar/halkskydd till seniorer 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1. Motionen anses besvarad.  


Sammanfattning av ärendet 


Jonas Rask- Samuelsson (C) har lämnat en motion med förslag om 


broddar/halkskydd till seniorer. I motionen skriver han: 


 


"Centerpartiet vet att rörelse och aktivitet är positivt både för den fysiska och 


psykiska hälsan. Samtidigt vet vi att fler rör sig mindre och det skapar många 


negativa effekter både på kort och på lång sikt. Därför vill Centerpartiet att 


fler ska börja röra på sig mer. Ett litet steg är att erbjuda seniorer broddar så 


att de även på vinter vågar ut och gå. Ofta är höstens och vårens halka en 


orsak när många tvekar att ta sig ut och röra på sig. Det hoppas vi ändra på 


med hjälp av att erbjuda gratis broddar till seniorer. 


 


En halkolycka med påföljande fraktur eller annan skada är inte bara olyckligt 


för den enskilde utan skapar också samhällskostnader i flera steg. En är för 


regionens och kommunens direkta kostnader i form av räddningstjänst, 


akutsjukvård, rehabilitering eller eventuell hemtjänst. Indirekta kostnader 


som uppstår kan vara att människor inte kan utföra sitt arbete, 


livskvalitéförsämringar med mera.  


 


Enligt gamla beräkningar var kostnaden för en lindrig fallolycka i snitt cirka 


6 000 kronor och för en mer allvarlig skada kunde kostnaden överstiga 280 


000 kronor (MSB – Samhällets kostnader för fallolyckor 2009). Detta är 


relativt gamla siffror och skulle utifrån prisindex och inflationen kunna 


räknas upp med 30 procent. 


 


Total kostnaden för fallolycka fördelas enligt studien från Myndigheten för 


samhällsskydd och beredskap enligt följande cirka fyrtio procent hamnar på 


kommun och region (kommun 12 procent och region 27 procent) 


näringslivet belastas med 10 procent av kostnaderna, individen över 45 


procent. Bara utifrån dessa siffror går enkelt att förstå att det finns en stor 


potential i att förebygga olyckor. 







 


Kommunfullmäktige 


PROTOKOLL 


Sida 


46(72) 


Datum 


2024-09-30 


 


 


  
 


 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 


     


 


 


En allvarlig höftfraktur skulle utifrån undersökningen belasta en kommun 


med över 30 000 kronor i rena merkostnader. För en region är kostnaden 


minst 75 000 kronor. Potential för att förebygga halkolyckor är stor och 


spara både pengar och lidande.  


 


Eftersom vi vet att rörelse och motion skapar väldigt stora positiva effekter 


är det inget alternativ att låsa in eller förbjuda människor att röra sig. Vi i 


Centerpartiet vet att aktiva människor blir gladare och friskare människor.  


 


Därför vill vi satsa så att våra äldre fortsätter våga röra sig även på vintern.  


 


Vi föreslår därför att:   


• Broddar/halksskydd till skor erbjuds alla seniorer i kommunen 


• En studie görs var flest fallolyckor sker utomhus för att få fram 


 underlag för eventuella ytterligare förebyggande satsningar." 


 


Kommunfullmäktige beslutade 27 november 2023, § 161 att skicka 


medborgarförslaget till kommunstyrelsen för beredning. 


 


Kommundirektören fattade i januari beslut på delegation om att anslå pengar 


till broddar/halkskydd för invånare som är 65 år och äldre. Sedan i februari 


har det gått att hämta broddar/halkskydd i Kommunhusets reception. 


             


Kommunstyrelsens ordförande skriver i sitt övervägande att då det redan 


fanns ett beslut från januari 2018, om broddar/halkskydd till pensionärerna i 


Ljusdals kommun, fattade kommundirektören i januari 2024 beslut på 


delegation om att anslå pengar till broddar/halkskydd. Invånare från 65 år 


och uppåt har under vintern kunnat hämta dessa gratis i kommunhusets 


reception.  


 


Möjligheten att hämta broddar/halkskydd är något som försvann under förra 


mandatperioden. 


 


Därmed föreslås att motionen ska anses vara besvarad.  


Beslutsunderlag 


Kommunstyrelsens protokoll 24 maj 2024, § 126 


Arbetsutskottets protokoll 14 maj 2024, § 65 


Förslag till beslut 28 mars 2024 


Kommunfullmäktiges protokoll 27 november 2023, § 161 


Motion 6 november 2023 
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Yrkanden 


Pernilla Färlin (M): Bifall till kommunstyrelsens förslag.  


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Pernilla Färlins 


yrkande. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt 
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§ 89 Dnr KS-00321/2022  


Medborgarförslag gällande halkskydd till pensionärer 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1. Medborgarförslaget anses besvarat.  


Sammanfattning av ärendet 


Ett förnyat medborgarförslag om halkskydd till pensionärer har inkommit till 


kommunfullmäktige. Förslagsställaren skriver: 


 


"Halkskydd till pensionärerna i Ljusdals kommun. I november 2015 inkom 


jag med en skrivelse om halkskydd till våra pensionärer, nu har det kommit 


många nya i denna grupp som vi bör uppmärksamma. Vi äldre har svårt att 


hålla balansen när vi är ute och går i halt väglag, en olycka med bruten 


lårbenshals kostar mycket för samhället. Ett halkskydd är en billig försäkring 


för samhället! 


 


Tidigare beslut godkändes 11 januari 2018 av kommunfullmäktige.” 


 


Kommunfullmäktige beslutade 31 oktober 2022, § 140 att skicka 


medborgarförslaget till kommunstyrelsen för beredning. 


 


Kommundirektören fattade i januari 2024 beslut på delegation om att anslå 


pengar till broddar/halkskydd för invånare som är 65 år och äldre. Sedan i 


februari har det gått att hämta broddar/halkskydd i Kommunhusets reception. 


                 


Kommunstyrelsens ordförande skriver i sitt övervägande att 


kommunfullmäktige 11 januari 2018, § 13 fattade beslut om gratis 


broddar/halkskydd för invånare över 65 år. Detta upphörde, förmodligen 


under pandemin, men nu har ett nytt beslut fattats av kommundirektören och 


broddar har köpts in och delats ut under vintern. 


 


Därmed föreslås att medborgarförslaget ska anses vara besvarat. 


 


Kommunstyrelsen föreslår att medborgarförslaget anses besvarat.  
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Beslutsunderlag 


Kommunstyrelsens protokoll 24 maj 2024, § 127 


Arbetsutskottets protokoll 14 maj 2024, § 66 


Förslag till beslut 26 mars 2024 


Kommunfullmäktiges protokoll 31 oktober 2022, § 140 


Medborgarförslag 24 oktober 2022 


Yrkanden 


Pernilla Färlin (M): Bifall till kommunstyrelsens förslag.  


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Pernilla Färlins 


yrkande. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt 


Förslagsställaren  
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§ 90 Dnr KS-00358/2023  


Medborgarförslag om en kommunal flotte för 
rullstolsburna 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1. Medborgarförslaget avslås.  


Sammanfattning av ärendet 


Ett medborgaförslag med önskemål om en kommunal flotte för 


rullstolsburna har inkommit.  


 


Förslagsställaren skriver: 


 


"Att ta sig ut på Ljusnans vatten och njuta av fina sommardagar på en större 


flotte, är ett signum för Ljusdal. I Ljusdal och Järvsö är det en mycket 


populär aktivitet, på ett sätt som inte finns på många andra orter i Sverige. 


Tyvärr är det få rörelsehindrade i till exempel rullstol som har möjlighet till 


en sådan exklusiv aktivitet.  


 


Många är de som tidigare haft en aktiv fritid i ex fritidsfisket, men som nu 


tvingas hålla sig på torra land. Det är även i övrigt svårt för en rörelsehindrad 


att komma nära vatten, då det inte finns riktigt anpassade miljöer med 


infrastruktur i form av ramper och bryggor för det. Att iordningställa en 


markyta med lämplig ramp ut till en stadig och anpassad flotte som 


manövreras av sommarferiearbetande ungdomar vore en fantastisk åtgärd för 


att förgylla de rörelsehindrades tillvaro om sommaren. Det skulle även sätta 


Ljusdal på kartan än mer.” 


 


Kommunfullmäktige beslutade 25 september 2023, § 113 att skicka 


medborgarförslaget till kommunstyrelsen för beredning. 


 


Kommunstyrelsen skickade medborgarförslaget till omsorgsnämnden för 


yttrande. 


 


Omsorgsnämnden ställer sig positiv till vidare utredning av 


medborgarförslaget. I sitt yttrande skriver nämnden: 


”Omsorgsnämnden avser föra frågan vidare till de som ansvar för 


byggnationer inom kommunen, det vill säga samhällsservicenämnden.  
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Ifall uppdraget blir aktuellt att genomföra står omsorgsnämnden beredd att 


utreda utifrån frågor om säkerhet och personalbehov.”    


 


Kommunstyrelsens ordförande skriver i sitt övervägande att en kommunal 


flotte för rullstolsburna innebär ett stort ansvar för kommunens anställda. 


 


Förslagsskrivaren föreslår att flotten ska manövreras av sommararbetande 


ungdomar, vilket ordföranden anser är ett för stort ansvar för våra ungdomar. 


 


Möjligheterna för rörelsehindrade att fiska är goda genom tillgängliga 


bryggor som finns vid vissa av våra vattendrag. I kommunen finns bland 


annat Rävsvenstjärn med kastbrygga med kastbalkonger, toalett, vindskydd 


och grill, Skålsjön med kastbrygga, vindskydd och grill samt Aborrtjärns 


handikappanläggning. 


 


Därmed föreslås att medborgarförslaget ska avslås. 


 


Kommunstyrelsen föreslår att medborgarförslaget avslås.  


Beslutsunderlag 


Kommunstyrelsens protokoll 14 maj 2024, § 133 


Arbetsutskottets protokoll 14 maj 2024, § 72 


Förslag till beslut 23 april 2024 


Yttrande från omsorgsnämnden 19 december 2023 


Kommunfullmäktiges protokoll 25 september 2023, § 113 


Medborgarförslag 11 juli 2023 


Yrkanden 


Pernilla Färlin (M):Bifall till kommunstyrelsens förslag.  


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Pernilla Färlins 


yrkande. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt 


Förslagsställaren 
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§ 91 Dnr KS-00299/2022  


Medborgarförslag gällande gratis kollektivtrafik för 
ungdomar på kvällar och helger  


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1. Medborgarförslaget avslås.  


Sammanfattning av ärendet 


Ett medborgarförslag gällande gratis kollektivtrafik för ungdomar på kvällar 


och helger har lämnats till kommunfullmäktige.  


 


Förslagsställaren skriver: "Jag arbetar som gymnasielärare på 


Järvsögymnasiet och tidigare arbetade jag på Slottegymnasiet. 


 


Som ni förstår möter jag många ungdomar varje dag som både reser 


kollektivt och med eget fordon. I den värld vi lever behöver vi tänka 


miljövänligt för en hållbar framtid, därför måste vi uppmuntra unga och 


övriga att nyttja den kollektiva trafiken så mycket det bara går. Vi vill också 


att ungdomarna ska kunna ta del av olika evenemang som sker i länet under 


året som ofta är under helger eller efter klockan 18 på vardagar. 


 


Därför vill jag att kommunen ska ta diskussionen om att införa detta för vår 


kommuns ungdomar. Argumentet är för att öka deras rörlighet och det på ett 


mer hållbart sätt, både för miljön och för plånboken. För ett gott exempel 


kan jag berätta att i Jämtlands län, där får alla ungdomar åka över hela länet 


gratis året runt under den tid de går i skolan. Så var det åtminstone då jag 


flyttade från Östersund till Järvsö 2017. Detta möjliggjorde en rörlighet för 


ungdomarna både i fritids- och skolsammanhang." 


 


Kommunfullmäktige beslutade 28 november 2022, § 156 att skicka 


medborgarförslaget till kommunstyrelsen för beredning. 


 


Kommunstyrelsen skickade medborgarförslaget till kommunens 


etableringssamordnare för yttrande. 


 


Etableringssamordnaren skriver i sitt yttrande att det redan finns en bifallen 


motion med samma innehåll (KF 24 september 2018, § 105), men denna 


motion har inte verkställts.  
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I Hälsingland är det enbart Ljusdal som inte erbjuder fri kollektivtrafik för 


barn och ungdomar och 6 av 10 av Gävleborgs kommuner erbjuder detta. X-


trafik erbjuder en form av ungdomsbiljet. Tabell nedan redovisar 


uppskattade summor och kostnader. En zon är resor inom Ljusdals kommun, 


fem zoner är inom hela länet, vilket det per automatik blir om man ska 


möjliggöra resor till Hudiksvall och Bollnäs.  


 


Kostnad total för 


gymnasieungdomar 


Totalt Merkostnad 


Idag 3 500 000 kr 
 


Beräknad 1 zon 5 400 000 kr 1 900 000 kr 


Beräknad 5 zon 9 200 000 kr 5 700 000 kr    


Kostnad totalt för 


högstadie- och 


gymnasie- ungdomar 


 
Merkostnad 


Idag 3 500 000 kr 
 


Beräknad 1 zon 6 000 000 kr 2 500 000 kr 


Beräknad 5 zon 11 500 000 kr 8 000 000 kr 


 


 


Det finns positiva aspekter att ta hänsyn till, så som att detta möjliggör för 


ungdomar att resa inom kommunen på kvällar och helger, vilket bidrar till 


eventuellt ökade möjligheter att delta i aktiveter utanför skolan.  


 


Ska tidigare motion och detta medborgarförslag verkställas behöver medel 


och resurser tillsättas inom den kommunala organisationen för att hantera 


dessa resekort.  


 


Yttrandet från etableringssamordnaren har sedan kompletterats med Bollnäs 


kommuns avtal med X-trafik om fria resor för ungdomar som påbörjat 


årskurs 6 till och med 30 juni det kalenderår ungdomen fyller 19 år. Biljetten 


gäller i Bollnäs och Ovanåkers kommuner. Priset baseras på X-trafiks 30-


dagarsbiljett 7-19 år exklusive moms x 9 månader x 2 zoner, vilket utgör det 


totala priset per år och biljett. Priset fördelas på 12 månader och faktureras 


månatligen.            


 


Kommunstyrelsens ordförande skriver i sitt övervägande att då kommunen 


idag brottas med ekonomin, har vi inte möjlighet att införa busskort för 


skolbarn och ungdomar. 
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I grunden ser ordföranden positivt på förslaget, men även andra kommuner 


har dragit in dessa busskort, just på grund av det ekonomiska läget. 


 


Därmed föreslås att medborgarförslaget ska avslås. 


 


Kommunstyrelsen föreslår att medborgarförslaget avslås.  


Beslutsunderlag 


Kommunstyrelsens protokoll 24  maj 2024, § 134 


Arbetsutskottets protokoll 14 maj 2024, § 73 


Förslag till beslut 23 april 2024 


Yttrande inklusive bilagor från etableringssamordnaren 2 maj 2024 


Kommunfullmäktiges protokoll 28 november 2022, § 156 


Medborgarförslag 3 oktober 2022 


Yrkanden 


Pernilla Färlin (M): Bifall till kommunstyrelsens förslag.  


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Pernilla Färlins 


yrkande. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt 


Förslagsställaren  
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§ 92 Dnr KS-00453/2023  


Medborgarförslag om busskort till alla skolbarn och -
ungdomar i Ljusdals kommun 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1. Medborgarförslaget avslås.  


Sammanfattning av ärendet 


Ett medborgarförslag med önskemål om busskort till alla skolbarn- och 


ungdomar i Ljusdals kommun har inkommit.  


 


Förslagsställarna skriver: 


 


"Alla ska känna sig inkluderade och ska därför ha möjlighet att ta sig till sina 


fritidsaktiviteter oavsett var de bor och oavsett vilken samhällsklass eller 


vilken problematik de lever i. 


 


Att lära sig samåka och att känna friheten i att kunna ta sig till olika platser 


är inte bara bra för den psykiska hälsan utan även för hållbarheten och 


miljön. 


 


Föreningslivet och kulturlivet kommer att växa, företagslivet och samhället 


kommer att gynnas men framförallt kommer vi att få friskare och gladare 


barn och unga och därmed en starkare framtid. 


 


Alla Hälsinglands kommuner, utöver Ljusdal, ger sina ungdomar denna 


möjlighet. Varför ska då inte vår kommun, vi med de största geografiska 


utmaningarna, ge våra invånare detta?" 


 


Kommunfullmäktige beslutade 30 oktober 2023, § 134 att skicka 


medborgarförslaget till kommunstyrelsen för beredning. 


 


Ett tidigare medborgarförslag (KS-00299/2022) har tidigare skickats till 


kommunens etableringssamordnare för yttrande. 


 


Etableringssamordnaren skriver i sitt yttrande att det redan finns en bifallen 


motion med samma innehåll (KF 24 september 2018, § 105), men denna 


motion har inte verkställts.  
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I Hälsingland är det enbart Ljusdal som inte erbjuder fri kollektivtrafik för 


barn och ungdomar och 6 av 10 av Gävleborgs kommuner erbjuder detta.  


 


X-trafik erbjuder en form av ungdomsbiljet. Tabell nedan redovisar 


uppskattade summor och kostnader. En zon är resor inom Ljusdals kommun, 


fem zoner är inom hela länet, vilket det per automatik blir om man ska 


möjliggöra resor till Hudiksvall och Bollnäs.  


 


Kostnad total för 


gymnasieungdomar 


Totalt Merkostnad 


Idag 3 500 000 kr 
 


Beräknad 1 zon 5 400 000 kr 1 900 000 kr 


Beräknad 5 zon 9 200 000 kr 5 700 000 kr    


Kostnad totalt för 


högstadie- och 


gymnasie- ungdomar 


 
Merkostnad 


Idag 3 500 000 kr 
 


Beräknad 1 zon 6 000 000 kr 2 500 000 kr 


Beräknad 5 zon 11 500 000 kr 8 000 000 kr 


 


Det finns positiva aspekter att ta hänsyn till, så som att detta möjliggör för 


ungdomar att resa inom kommunen på kvällar och helger, vilket bidrar till 


eventuellt ökade möjligheter att delta i aktiveter utanför skolan.  


 


Ska tidigare motion och detta medborgarförslag verkställas behöver medel 


och resurser tillsättas inom den kommunala organisationen för att hantera 


dessa resekort.  


 


Yttrandet från etableringssamordnaren har sedan kompletterats med Bollnäs 


kommuns avtal med X-trafik om fria resor för ungdomar som påbörjat 


årskurs 6 till och med 30 juni det kalenderår ungdomen fyller 19 år. Biljetten 


gäller i Bollnäs och Ovanåkers kommuner. Priset baseras på X-trafiks 30-


dagarsbiljett 7-19 år exklusive moms x 9 månader x 2 zoner, vilket utgör det 


totala priset per år och biljett. Priset fördelas på 12 månader och faktureras 


månatligen.  


           


Kommunstyrelsens ordförande skriver i sitt övervägande att då kommunen 


idag brottas med ekonomin, har vi inte möjlighet att införa busskort för 


skolbarn och ungdomar. 
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I grunden ser ordföranden positivt på förslaget, men även andra kommuner 


har dragit in dessa busskort, just på grund av det ekonomiska läget. 


 


Därmed förslås att medborgarförslaget ska avslås. 


 


Kommunstyrelsen föreslår att medborgarförslaget avslås.  


Beslutsunderlag 


Kommunstyrelsens protokoll 24 maj 2024, § 135 


Arbetsutskottets protokoll 14 maj 2024, § 74 


Förslag till beslut 23 april 2024 


Kommunfullmäktiges protokoll 30 oktober 2023, § 134 


Medborgarförslag 12 oktober 2023 


Yrkanden 


Pernilla Färlin (M): Bifall till kommunstyrelsens förslag.  


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Pernilla Färlins 


yrkande. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt 


Förslagsställaren 
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§ 93 Dnr KS-00235/2024  


Kommunfullmäktiges mål- tertialrapport 1 för år 2024 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1. Rapporten godkänns.          


Sammanfattning av ärendet 


I tertialrapport 1 för 2024 rapporterar kommunfullmäktige verkställighet och 


status på kommungemensamma uppdrag.   


 


Tertialrapport 1 ger en omfattande överblick över kommunens framsteg och 


utmaningar inom flera strategiska områden, strukturerade kring Agenda 


2030-målen. Rapporten visar att förvaltningen har gjort betydande insatser 


för att förbättra utbildning, social hållbarhet, arbetsmiljö, och ekonomisk 


tillväxt, men att flera projekt har mött motgångar på grund av 


budgetnedskärningar och resursbrist. 


 


Inom arbetsmiljö och personalfrågor har kommunen genomfört flera initiativ 


för att förbättra arbetsförhållandena och sänka sjukfrånvaron, som fortsatt är 


ett problem, särskilt inom städ- och kostenheterna. En friskvårdsgrupp har 


bildats för att aktivt arbeta med hälsofrämjande åtgärder för att minska 


sjukskrivningarna. Samtidigt har arbetet med att stärka kommunens  


kompetensförsörjning gått framåt, med en ny kompetensförsörjningsstrategi 


som nu är under  vidare handläggning efter remissrundor. 


 


När det gäller hållbarhet och miljö har Ljusdals kommun gjort framsteg 


inom flera projekt som syftar till att förbättra den ekologiska statusen i 


kommunens vattenförekomster och minska matsvinnet inom skolor och 


förskolor. Projekten har visat positiva resultat, med betydande minskningar 


av serveringssvinn och fortsatt arbete med att minska plastanvändningen 


inom kommunens verksamheter. Dock har resursbrist även här påverkat 


möjligheten att fullt ut genomföra vissa planerade miljöåtgärder. 


Förvaltningen har också bistått och stöttat andra förvaltningar, bland annat 


utbildningsförvaltningen som varit i behov av expertis kring administration 


av skolskjutsar samt kommunikation. 


 


Slutligen, inom områdena digitalisering och informationssäkerhet, har 


kommunen fortsatt att arbeta med att integrera fler tjänster och förbättra sina 
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interna processer. Men även här har bristen på personal och resurser påverkat 


takten i genomförandet av viktiga digitaliseringsprojekt. Sammanfattningsvis 


visar rapporten att Ljusdals kommun, trots flera utmaningar, har gjort 


betydande framsteg mot sina mål men står inför fortsatta prövningar när  


det gäller att upprätthålla och accelerera denna utveckling under de 


kommande månaderna. 


 


Mycket har skett på Utbildningsförvaltningen under tertial 1 2024. 


 En helt ny ledningsgrupp och en ny struktur för förvaltningen har 


införts, där rektorer finns representerade och där förvaltning och 


verksamhet samarbetar hela vägen från planering till verkställighet. 


Det har skapat förutsättningar för väl underbyggda beslut  


  med transparens och delaktighet. Kommunikationen har förbättrats. 


 En skolutvecklingsgrupp har bildats, som ansvarar för att ta fram 


kvalitetsrapporter, ta fram statistiska underlag för gemensam analys 


samt bistå rektorerna med materialet de behöver för vidare analys, 


sortera/prioritera åtgärder - “leder detta till högre måluppfyllelse?", 


tar med frågor till/från ledningsgruppen via kvalitetsstrategen och  


 fungerar som styrgrupp för det systematiska kvalitetsarbetet. 


 Undervisningslyftet är en stor satsning för all personal inom 


förskolan med fokus på språkutvecklande arbetssätt. Vi ser redan att 


satsningen ger positiv energi och ökad kunskap bland personalen. 


Förvaltningen fick i uppdrag att ta fram en gemensam  


 språk- och kommunikationsplan för alla kommunala förskoleenheter. 


 Planen har tagits fram med stöd av Ann Pihlgren och planen antogs 


 av utbildningsnämnden den 28 mars 2024.  


 Samverkansavtal för Vux och Gymnasiet, med fokus på fördjupat 


samarbete och ökad kvalitet, har tagits fram och är snart 


undertecknade. 


 Kvalitetsdialoger har införts där verksamhet och nämnd får möjlighet 


att diskutera behov och möjligheter på ett djupare sätt. Dialog med 


nämnden har upplevts positivt från rektorsgruppen. 


 Nyanländas lärande, ett nytt projekt tillsammans med Skolverket, 


innebär flera konkreta insatser som ska förbättra kvaliteten i 


undervisningen. 


 Den uppsökande verksamheten i förskolan har lett till att vi fått högre 


andel barn i förskolan än tidigare.  


 PDV-arbetet har skalats upp och majoriteten av skolorna har fått en 


första utbildningsomgång 


 Arbetet med att starta Trädet, en särskild undervisningsgrupp (som 


även kan fungera som akutskola), har inletts och kommer leda till 


förbättrad undervisningskvalitet för barn med särskilda behov. 
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Omsorgsförvaltningen: Verksamhet Enheten för myndighet handlägger och 


beslutar om insatser enligt Socialtjänstlagen (SoL) samt Lagen om stöd och 


service till vissa funktionshindrade (LSS). Här handläggs och beslutas även 


om färdtjänst och riksfärdtjänst. Stöd och omsorg till personer med 


funktionsnedsättning (SO) verkställer insatser enligt SoL och LSS. 


Verksamheten består av personlig assistans, gruppbostäder, servicebostäder,  


korttidshem och daglig verksamhet samt socialpsykiatri. Äldreomsorgen 


(ÄO) verkställer insatser enligt (SoL). Verksamhetsområdet består av 


hemtjänst, särskilt boende (säbo) och dagverksamhet. Hemsjukvården 


ansvarar för kommunens hälso- och sjukvård upp till och med 


sjuksköterskenivå. I begreppet hemsjukvård ingår även arbetsterapeuter och  


fysioterapeuter. Arbetet under våren 2024 har handlat om nya sätt att hantera  


omsorgsförvaltningens pågående utmaningar. Teamledare och 


helgtjänstgöring är under uppstart. Som arbetsgivare behöver vi attrahera, ta 


tillvara den kompetens vi har idag samt påskynda processen med införandet 


av välfärdsteknik. För att möta utmaningarna i organisationen och öka 


medarbetarnas delaktighet involveras de i de uppdrag som hanteras  


inom ramen för en utvecklingsgrupp, med representanter från enheterna och 


fackliga organisationer. Olika kompetensutvecklingsområden har prioriterats 


även under våren där bland annat sammanhållen vård och omsorgsdokumen-


tation (SVOD), startats upp som projekt. Utmaningar som fortgår är 


schemaläggning, förändringar i dygnsvilan, införande av nytt schemastöd, 


vikariekostnader vid frånvaro och ökning av kostnader för verkställighet.  


Utmaningar som i övrigt finns är att skapa effektivitet i heltider och 


osäkerhet finns i individers behov hur de slår i budget och personalbehov. 


 


Utifrån tidigare beslutad verksamhetsplan 2024 för Samhällsservice-


förvaltningen med politiskt beslutade "huvuduppdrag" för förvaltningens 


olika verksamheter, kommunfullmäktiges fem koncernövergripande uppdrag 


samt övriga politiskt beslutade uppdrag har verksamheterna inom 


förvaltningen under tertial 1 (januari - april) arbetat med  


såväl löpande arbetsuppgifter som separata projekt, i syfte att nå 


måluppfyllelse i uppdragen.  


 


Förutom redovisningar av pågående uppdrag och projekt i tertialrapporter 


under året så levererar cheferna inom Samhällsserviceförvaltningen löpande 


muntliga statusrapporter vid Samhällsservicenämndens sammanträden 


(varannan månad) då aktuell status i verksamheterna presenteras.           


 


             







 


Kommunfullmäktige 


PROTOKOLL 


Sida 


61(72) 


Datum 


2024-09-30 


 


 


  
 


 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 


     


 


Beslutsunderlag 


Kommunstyrelsens protokoll 29 augusti 2024, § 155 


Tjänsteskrivelse 22 augusti 2024 


Tertialrapport ett 2024 


Propositionsordning 


Kommunfullmäktiges ordförande ställer proposition om bifall eller avslag 


till kommunstyrelsens förslag. Ordföranden finner att kommunfullmäktige 


bifaller detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt  
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§ 94 Dnr KS-00209/2024  


Remiss från Finansdepartementet gällande DS - Stärkt 
skydd för vissa förtroendevalda och en tydligare intern 
kontroll i kommuner och regioner (Ds 2024:10). För 
kännedom 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1. Informationen noteras till protokollet.          


Sammanfattning av ärendet 


Ljusdals kommun har givits möjlighet att i ett remissvar yttra sig över 


betänkandet Stärkt skydd för vissa förtroendevalda och en tydligare intern 


kontroll i kommuner och regioner (Ds 2024:10). 


 


Ärendet har beretts och Ljusdals kommun är positiv till de förslag som 


framgår i utredningen. Införandet och förändringarna av de föreslagna 


lagrummen i kommunallagen innebär att kommuner kommer att behöva 


arbeta preventivt för att förebygga hot och våld mot förtroendevalda.  


 


Nämndernas interna kontroll föreslås tillse att arbetet är tillräckligt för att 


förebygga fel och oegentligheter i verksamheterna. Effekten förväntas bättre 


kunna trygga förtroendevalda på ett personligt plan, men även i ett större 


perspektiv värna den lokala demokratin samt verka som en åtgärd i arbetet 


mot korruption och brottsbekämpning. 


 


Kommunstyrelsen beslutade 28 augusti 2024, § 161 att anta förslag till 


yttrande över betänkandet samt att översända beslutet till 


kommunfullmäktige för kännedom.             


Beslutsunderlag 


Kommunstyrelsens protokoll 29 augusti 2024, § 161 


Tjänsteskrivelse 16 augusti 2024 


Förslag till yttrande 12 augusti 2024 


Remissmissiv 


DS- Stärkt skydd för vissa förtroendevalda 
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Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till kommunstyrelsens 


förslag. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt  
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§ 95 Dnr KS-00309/2024  


Tillsättande av en fullmäktigeberedning med uppgift att 
se över kommunens nämndorganisation 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1.  En fullmäktigeberedning tillsätts med uppgift att se över och komma med 


 förslag på en nämndorganisation i syfte att få en mer effektiv politisk 


 organisation. 


 


2.  Förslaget ska vara klart senast 30 juni 2025. 


 


3.  En ledamot och en ersättare från varje parti ska väljas till 


 fullmäktigeberedningen. Utöver  detta ska en ordförande väljas. Ersättare 


 deltar endast när ledamot är förhindrad att delta.  


 


4.  Till ledamöter väljs: 


 


Solange Nordh (C) 


Kristina Michelson (S) 


Henrik Estander (L) 


Jonny Mill (LB) 


Kiki Furstedt (V) 


Henrik Karlström (SD) 


Pernilla Färlin (M) 


Kristoffer Kavallin (MP) 


Roger Kastman (KD) 


 


5.  Till ersättare väljs: 


 


Jonas Rask-Samuelsson (C) 


Irène Jonsson (S) 


Bertil Skoog (L) 


Marie-Louise Hellström (LB) 


Mårten Züchner (V) 


Jens Furuskog (SD) 


Kjell Israelsson (M) 


Karin Jansson (MP) 


Mona Änges (KD) 


  


6. Till ordförande väljs Lars Molin (M). 
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4. Fullmäktigeberedningen ska ha tillgång till administrativt stöd av 


 kommunledningskontoret.  


Sammanfattning av ärendet 


Kommunfullmäktige beslutade i juni 2024 att fastställa grundstruktur till ny 


förvaltningsorganisation enligt organisationsutredningens framlagda förslag. 


Den nya organisationen ska gälla från 1 januari 2025. 


 


Utredningen av förvaltningsorganisationen identifierade fördelar med att 


även se den politiska nämndstrukturen. En hel del effekter kan nås genom att 


enbart omstrukturera förvaltningsorganisationen, men en genomlysning av 


även nämndstrukturen medför att det finns möjlighet att skapa en politisk 


organisation som speglar förvaltningen vad gäller att förenkla och förtydliga 


roller, ansvar, rutiner och processer. Projektgruppen rekommendationer var 


att en utredning gällande den politiska organisationen genomförs och 


påbörjas relativt skyndsamt efter beslutet om ny förvaltningsorganisation. 


            


Beskrivning av ärendet 


Enligt kommunallagen 3 kap. 2§ får fullmäktige inrätta fullmäktige-


beredningar för beredning av ett visst ärende eller en viss grupp av ärenden 


som ska avgöras av fullmäktige.   


 


Kommunstyrelsen har en särskild uppgift att vara den sista berednings-


instansen innan ärenden kommer upp i kommunfullmäktige. Denna uppgift 


kan inte inskränkas genom inrättande av en fullmäktigeberedning. 


 


Enligt kommunallagen får man inte föreskriva att ledamöterna i en 


fullmäktigeberedning ska vara ledamöter eller ersättare i fullmäktige. En 


sådan bestämmelse skulle innebära att ett lokalt valbarhetshinder ställdes 


upp, vilket inte är tillåtet. En annan sak är att man kan vara överens om detta 


och att i praktiken hålla sig till fullmäktigekretsen, när fullmäktigebered-


ningen väljs.     


Beslutsunderlag 


Kommunstyrelsens protokoll 25 september 2024, § 184 


Förslag från kommunstyrelsens ordförande 17 september 2024 
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Yrkanden 


Pernilla Färlin (M): Bifall till kommunstyrelsens förslag.  


 


Kristoffer Kavallin (MP): Effektiv politisk organisation ska bytas ut till 


Funktionell, demokratisk och förankrad politisk organisation. 


 


Ersättarna ska alltid ha rätt att delta i fullmäktigeberedningen. 


 


Pernilla Färlin (M): Avslag på Kristoffer Kavallins yrkanden. 


 


Jonas Rask- Samuelsson (C) och Solange Nordh (C): Bifall till Kristoffer 


Kavallins första yrkande. 


Propositionsordning 


Ordföranden ställer kommunstyrelsens förslag först mot Kristoffers första 


yrkande. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller kommun-


styrelsens förslag. 


 


Omröstning begärs. 


 


Kommunfullmäktige godkänner följande propositionsordning: 


 


Ja-röst för kommunstyrelsens förslag, Nej-röst för Kristoffer Kavallins 


yrkande. 


Omröstningsresultat 


Med 31 Ja-röster mot 10 Nej-röster har kommunfullmäktige beslutat enligt 


kommunstyrelsens förslag. 


 


Marit Holmstrand (S), Ove Schönning (S), Lena Svahn (S), Sawsan Ghazal 


(S), Irène Jonsson (S), Kristoffer Hansson (S), Kristina Michelson (S), 


Annelie Wallberg (S), Gunnar Eriksson (S), Sara Cedenman (S), Pernilla 


Färlin (M), Maria Molin (M), Lars Molin (M), Kennet Hedman (M), Ulf 


Nyman (M), Stefan Bergen (M), Kjell Israelsson (M), Henrik Estander (L), 


Bertil Skoog (L), Helena Brink (L), Kiki Furstedt (V), Mårten Züchner (V), 


Marie-Louise Hellström (LB), Eva-Marie Forslin (LB), Marie Mill (LB), 


Torsten Hellström (LB), Henrik Karlström (SD), Jens Furuskog (SD), Sven 


Persson (SD), Magnus Florkölen (-), Thomas Svensk (SD), Magnus Nyholm 


(SD) och Roger Kastman (KD) röstar Ja. 
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Maria Fernmalm (S), Lennart Canskog (S), Jonas Rask-Samuelsson (C), 


Anna-Karin Zachrisson (C), Solange Nordh (C), William Våhlberg (C), Kiki 


Furstedt (V), Mårten Züchner (V), Kristoffer Kavallin (MP) och Karin 


Jansson (MP) röstar Nej.  


 


Ordföranden ställer kommunstyrelsens förslag mot Kristoffer Kavallins 


andra yrkande. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller 


kommunstyrelsens förslag. 


 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till övriga delar i 


kommunstyrelsen förslag. Ordföranden finner att kommunfullmäktige 


bifaller detta.  


 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till föreslagna 


ledamöter och ersättare i fullmäktigeberedningen. Ordföranden finner att 


kommunfullmäktige bifaller dessa.  


Reservationer 


Jonas Rask-Samuelsson (C), Anna-Karin Zachrisson (C), Solange Nordh 


(C), William Våhlberg (C), Kiki Furstedt (V), Mårten Züchner (V), 


Kristoffer Kavallin (MP), Karin Jansson (MP) och Maria Fernmalm (S) 


reserverar sig mot beslutet.  


 


 


Beslutsexpediering 


Akt 


Förtroendemannaregister 


Lön Hälsingland 
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§ 96 Dnr KS-00310/2024  


Motion från Kristoffer Kavallin (MP) gällande ett lokalt 
utbildnings-, näringslivs- och innovationskluster 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1. Motionen skickas till kommunstyrelsen för beredning.  


Sammanfattning av ärendet 


Kristoffer Kavallin (MP) har lämnat en motion gällande ett lokalt 


utbildnings-, näringslivs- och innovationskluster. I motionen skriver han: 


 


"Denna motion berör samtliga av Ljusdals kommuns prioriterade mål och 


syftar till att kraftigt öka kommunens möjlighet att lyckas med de 


övergripande uppdragen: 


 


”Kompetensförsörjningen säkras genom livslångt lärande.” 


”Ljusdal ska ha ett blomstrande företagsklimat.” 


”Ljusdals kommun ska vara 20 000 invånare till 2030!” 


 


Utbildningsnivån i Ljusdals kommun släpar efter övriga Sverige. 


Detta beror mycket på att möjligheterna till vidare utbildning är dåliga och 


att många söker sig till annan ort för utbildning och blir sedan kvar där. 


Detta är något som redan i sig försvårar våra demografiska utmaningar. En 


del möjligheter finns redan vid Utvecklingscentrum, men detta måste 


vidareutvecklas! 


 


Ludvika skulle kunna vara en bra inspirationskälla på det här området med 


sitt högskolecentrum inom verksamheten Samarkand2015 med cirka 300 


inskrivna elever! Ett liknande centrum skulle kunna vara bra för att öka vår 


attraktionskraft och skapa förutsättningar för en innovativ, hållbar och 


attraktiv kommun. En attraktiv kommun måste ha möjligheter till bra 


utbildning, ha bra samhällsservice och ha en livsmiljö som tilltalar hela 


familjen. Ett sånt här näringslivs- och innovationskluster skulle dramatiskt 


öka kommunens förutsättningar att attrahera, rekrytera nya och behålla de 


kompetenser vi behöver i kommunen inom såväl offentlig som privat sektor. 


Självklart ska utredningsuppdraget också innefatta att ha kontakt med, och 


föra dialog med närliggande kommuner, högskolor och utvecklingscentra för 


att skapa goda samarbeten. 
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Med bakgrund av detta vill jag att kommunfullmäktige beslutar att utreda 


möjligheterna att etablera ett lokalt utbildnings-, näringslivs- och 


innovationskluster."  


Beslutsunderlag 


Motion 


Propositionsordning 


Ordföranden föreslår att motionen skickas till kommunstyrelsen för 


beredning. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt 


KS beredning 
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§ 97 Dnr KS-00321/2024  


Avsägelse från Oscar Löfgren (V) från uppdragen som 
ledamot i kommunfullmäktige, valberedningen, 
gruppledare samt i samhällsservicenämnden 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1. Oscar Löfgren (V) beviljas entledigande från sina uppdrag. 


 


2. Fyllnadsval sker vid nästkommande sammanträde. 


Sammanfattning av ärendet 


Oscar Löfgren (V) har avsagt sig sina uppdrag som ledamot i 


kommunfullmäktige, valberedningen, gruppledare samt ledamot i 


samhällsservicenämnden 


Beslutsunderlag 


Avsägelse 


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till att Oscar Löfgren 


entledigas från sina uppdrag. Ordföranden finner att kommunfullmäktige 


bifaller detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt 


Oscar Löfgren 


Förtroendemannaregister 


Lön Hälsingland 
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§ 98 Dnr KS-00326/2024  


Avsägelse från Pia Hedblom (V) från uppdraget som 
ersättande gruppledare 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1. Pia Hedblom (V) entledigas från sitt uppdrag. 


 


2. Fyllnadsval sker vid nästkommande sammanträde.  


Sammanfattning av ärendet 


Pia Hedblom (V) har begärt entledigande från sitt uppdrag som ersättande 


gruppledare.  


Beslutsunderlag 


Avsägelse 


Propositionsordning 


Ordföranden frågar om Pia Hedblom kan entledigas från sitt uppdrag. 


Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt 


Förtroendemannaregister 


Lön Hälsingland 
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§ 99 Dnr KS-00327/2024  


Avsägelse från Kenneth Rimmenhorn (KD) från 
uppdragen som styrelseledamot i Stiftelsen Erik och 
Jonas Jonsson minne, Stiftelsen Olof Anderssons 
jordbruksfond samt Stiftelsen Perssons i Uvås 
jordbruksfond 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1. Kenneth Rimmenhorn (KD) beviljas entledigande från sina uppdrag. 


 


2. Fyllnadsval sker vid nästkommande sammanträde.  


Sammanfattning av ärendet 


Kenneth Rimmenhorn (KD) har begärt entledigande från uppdragen som 


styrelseledamot i Stiftelsen Erik och Jonas Jonsson minne, Stiftelsen Olof 


Anderssons jordbruksfond samt Stiftelsen Perssons i Uvås jordbruksfond 


Beslutsunderlag 


Avsägelse 


Propositionsordning 


Ordföranden frågar om Kenneth Rimmenhorn kan entledigas från sina 


uppdrag. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt 


Kenneth Rimmenhorn 


Förtroendmannaregister 


Stiftelsen Erik  och Jonas Jonssons minne 


Stiftelsen Olof Anderssons jordbruksfond 


Stiftelsen Perssons i Uvås jordbruksfond 


 







